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Na včerajšnji seji senatne komisije za globalno zaščito Slovencev

Napovedana nov krog avdicij v deželi 
in pospešitev postopka za uzakonitev

Odločen poseg senatorke Gerbčeve in drugih komisarjev KPI

BOJAN BREZIGAR

je — Senatna komisija za ustavna vprašanja 
s 1 včeraj nadaljevala razpravo o globalni zaščiti 
alpf123^6 manišine. Na dnevnem redu je bil pre- 

avdicij, ki jih je ožji odbor komisije opravil 
teden, vendar o vsebini avdicij niso go- 

^sek zaradi odsotnosti poročevalca Garibaldija. 
Priti or Pa ie bilo- seja zelo pomembna, saj je 
ial- izraza soglasje, da komisija čimprej na- 

wje 2 razpravo in je predsednik Bonijacio že 
Povedal, da bodo o tem vprašanju ponovno 

(hZPravliali na seji, ki bo prihodnji teden, predvi- 
v sredo.

prevodoma je o zadnjih avdicijah poročal prav 
oJsednik Bonifacio, ki je dejal, da ima ožji 
j?01] za potrebno, da opravi še en krog avdicij v 
pTZeli Furlaniji - Julijski krajini. Zaslišal naj bi 
sorf-ZSem PVodstavnike institucij, to je vredsednike 

č. prefekte in predsednike odvetniške zborni- 
^ ler inženirske zbornice tržaške, goriške in vi- 

^ske pokrajine, seveda poleg vladnega komi- 
Verjetno bodo ob tej priložnosti zaslišali 

Perf skrbnike, kar je že pred časom napo-
“a! poročevalec Garibaldi. 

s..y razpravo je prvi posegel načelnik komuni
ke skupine Taramelli, ki je dejal, da je treba

v najkrajšem času zaključiti z avdicijami in izde
lati poenoteno zakonsko besedilo. Senatorka Jel
ka Gerbec je dejala, da soglaša s temi dodatnimi 
avdicijami; čeprav je izrazila nekatere pomisleke 
v zvezi z avdicijami prefektov, se je pridružila 
zahtevi senatorja Taramellija, da odbor čimprej 
izvede to fazo in preide k sestavi zakonskega 
besedila. Izrekla je tudi mnenje, da bi morala 
vlada sodelovati pri delu komisije, kajti ni mogo
če čakati, da vlada predloži svoje zakonsko be
sedilo, ki ga je predsednik vlade napovedal že 
v januarju.

Senator neodvisne levice Pasquino je soglašal, 
da je treba sestaviti poenoteno besedilo in da bo 
vlada, ki še ni izdelala svojega osnutka, pač po
vedala svoje mnenje o besedilu, ki ga bo izdelala 
komisija. Po tem sklicevanju na vlado je demo
kristjan Murmura vprašal, ali sploh obstaja for
malna izjava vlade, da bo predložila svoje zakon
sko besedilo, na kar je predsednik Bonifacio po
jasnil, da takega zagotovila ni, in zato komisija 
nadaljuje z delom. Kolikor bi vlada napovedala 
svoj zakonski osnutek, bi komisija lahko prekinila 
z delom za največ mesec dni, kot to predvideva 
pravilnik. Na to izjavo sta ponovno posegla sena
torka Gerbčeva in senator Perna (KPI), ki je kri
tično ocenil zadržanje vlade in poudaril nujnost, 
da ožji odbor čimprej opravi vse avdicije, da lah

ko začne s stvarnim delom za sestavo poenotene
ga besedila. Končno pa je spregovoril še komuni
stični senator De Sabbata, ki je dejal, naj komi
sija določi rok za izvedbo avdicij. Nujnost je še 
večja tudi zaradi zagotovil predsednika vlade' v 
Beogradu in jo potrjuje sama izjava tajnika ene 
izmed strank vladne večine.

Razpravo je sklenil predsednik Bonifacio, ki 
je dejal, da soglaša z nujnostjo tega postopka in 
je določil, da bo komisija o tem vprašanju ponov
no razpravljala na seji prihodnji teden, ko bo 
senator Garibaldi poročal o doslej opravljenem 
delu.

Vse kaže torej, da se bo razprava o globalni 
zaščiti nadaljevala še pred poletjem. Zadnji krog 
avdicij je nedvomno prikazal celotno problema
tiko v stvarnejši luči, tako da so poročevalec 
Garibaldi in drugi člani ožjega odbora lahko ugo
tovili, da zastopajo nacionalistične organizacije in 
razni odbori samo majhen del tržaškega prebival
stva in nikakor niso reprezentativni, kot sami tr
dijo o sebi. Prav tako pa so senatorji lahko ugo
tovili, da je v Trstu in drugod v deželi Furlaniji - 
Julijski krajini širok krog italijanskega prebival
stva, ki je prepričan, da je dober zaščitni zakon 
prava osnova za utrjevanje sožitja in da se na
cionalistične težnje pojavljajo tudi zato, ker vpra
šanje manjšinske zaščite še ni urejeno.

Mod
konvi h 

oborož
BRUSELJ — rti a včerajšnjem 

spomladanskem zasedanju odbo
ra za obrambno načrtovanje NA 
TO so obrambni ministri atlant
skega zavezništva sprejeli okvir
ne smernice za modernizacijo kon
vencionalne oborožitve zahodnega 
pakta. V ta namen bo vsaka dr
žava zvišala za 3 odstotke letne 
vojaške stroške. Po zamisli ude
ležencev bi moral ta sklep omiliti 
razkorak v konvencionalni oboro
žitvi med silami NATO in var
šavskega pakta, obenem pa naj bi 
zmanjšal nevarnost jedrskega 
spopada.

Na včerajšnjem zasedanju, ki 
se ga kot običajno ni udeležila 
Francija, so spregovorili tudi o 
ameriškem programu strateške o- 
brambe (SDI), bolje poznanem 
kot »vojna zvezd«. Ameriški o- 
brambni minister Weinberger je 
ponovno pozval Evropo, naj so
deluje s svojo tehnologijo in fi
nančnim potencialom. Preklical 
je tudi pred časom navedeni rok 
60 dni za odločitev Evrope, češ 
da so ta rok navedli iz birokrat
ske vneme njegovi uslužbenci. Po 
vsem sodeč se Reaganova admi
nistracija zaveda evropskih pomi
slekov glede militarizacije veso
lja.

Reagan okregal 
predstavnike 
svoje stranke
Washington — Ameriški

|jr(‘dsednik Reagan je videti če- 
aalje bolj nejevoljen zaradi ne
gativnih reakcij, ki jih povzroča 
tegova politika v Srednji Ame- 
'a', še zlasti do Nikaragve. Vče- 

je sklical v Belo hišo pred- 
^avnike republikanskih senator- 
’ev in poslancev ter jim, po pri- 
J;evanju prisotnih, grozil in tol- 
lu S Itestmi po pisalni mizi, češ 

*Woja uprava mora voditi zuna- 
te politiko tako, kot jaz hočem, 
® da moram poslušati 535-član- 

?ao komisijo, ki ima vedno kak- 
Sa<» pripombo . . .«.
, Reaganov izpad je predstavni- 
jte republikanskih -senatorjev in 
Poslancev presenetil, saj kaže, da 

kongres v prihodnjih dneh o- 
8obril neke oblike pomoči nika- 
:agovskim kontrarevolucionar
en», tako da bi njegov pogovor 
a Predstavniki lastne stranke lah
no imel pravzaprav popolnoma 
Oro gač n e posledice, kot bi sam 
. eagan želel. Skratka, Reagan 
tedalje bolj izgublja živce

Danes nadaljevanje srečanj De Michelisa s sindikati in industrijci

Vse bolj se oddaljuje možnost uspeha 
prizadevanj za preprečitev referenduma
RIM — Tri dni j'e časa za odločitev: ali spo

razum in nova struktura plač ali vsi na volišča 9. 
junija. Maraton proti referendumu, torej, z zelo 
negotovim in zapletenim potekom, bolj ali manj 
kot lansko leto do dekreta 14. februarja, z mnogimi 
zvijačami, mnogo taktike, z razdvojenimi zasebnimi 
industrijci, z razdvojenostjo med sindikati in v 
njihovi notranjosti, z vlado, Id se skuša v merje
nju sil v skoraj nemogočem posredovanju. De Mi- 
chelis igra svojoi srečo v prihodnjih 72 urah.

Minister za delo se je včeraj srečal najprej z za
stopniki industrijeev, nato pa sindikatov, nakar se 
je spet sestal s predsednikom Confindustrie Luc- 
chinijem. V bistvu »no stop« pogajanja od včeraj 
popoldne. Takoj na začetku pa mrzla prha: tajni
ka CISL Camiti in UIL Benvenuto sta takoj na
padla Lamo (CGIL) zaradi njegove prisotnosti na 
tiskovni konferenci KPI, včeraj zjutraj v Rimu, 
na kateri so predstavili odbor za »da« na refe
rendumu. .

Pred srečanjem s sindikalisti je De Michelis 
dal v javnost bistvo svojega predloga. Po eni strani 
naj bi osnova za pogajanja bila odložitev znanega 
»praga« za ceno dela: 7 odstotkov naj bi veljalo 
za junij 1986, torej 6 mesecev pozneje od časa, 
ki ga je bila postavila vlada, kar naj bi omogo

čilo prožnejša pogajanja. Na drugem mestu pa 
odprtost do razprave o skrajšanju delovnega časa, 
toda v okviru splošnega izdatka za vso operacijo. 
Ta. sicer zgolj splošni, predlog naj bi ustvaril 
vedrejše vzdušje za splošna pogajanja.

Ko so se pa pojavili sindikalisti, voditelji CGIL, 
CISL in UIL, se je ozračje potemnilo: prisotnost 
Lame na tiskovni konferenci KPI nikakor ni uga
jala Carnitiju in Benvenutu. Tajnik UIL je dejal, 
da so se s tem skvarili celo osebni, odnosi. Vo
ditelj CISL pa je šel še dalje, ko je izjavil: »Izid 
tega srečanja je bil že vnaprej skvarjen, še pre
den smo se sestali. Tiskovna konferenca pomeni, 
da hočejo referendum, pomeni, da bomo šli volit. 
To je namen KPI, sam pa ne bom storil ničesar, 
da se mu protivim.«

Polemika je torej odprta in bo v prihodnjih 
dneh prešla v notranje organe sindikatov: CGIL je 
sklical svoj izvršni odbor za danes popoldne, CISL 
in UIL pa za nedeljo. Širijo se vztrajni glasovi, 
da bo Carnitijev CISL ob tej priložnosti sprejel 
sklep, da bo propagiral vzdržanje pri referendu
mu, kot je že napovedal prav tajnik tega sindikata.

Prvi krog srečanja De Michelis - sindikati se 
je zaključil sinoči z odhodom sindikalnih vodite
ljev. Nihče ni kazal posebnega zadovoljstva. Lama

in Camiti sta odrekla vsako izjavo, ostali so le 
obrazložih ministrove predloge. Gre v bistvu za 
pridobivanje časa, vsak govori o tem, kar ga 
najbolj zanima, CGIL o davkih, CISL o delovnem 
času. Danes zjutraj se bodo sindikati vrnili na 
ministrstvo (prav tako tudi zastopniki Confindu
strie), kjer je predvidena razprava o davčnem 
grabežu in o zaposlovanju. Srečanju bosta verjetno 
prisostvovala tudi ministra za zaklad Goria in 
za finance Visentini, ki bosta zastopala vlado. De 
Michelis namreč za sedaj se še ne more lotiti 
problema scela, a se rajši spoprijema sproti s 
posameznimi argumenti.

Toda pogajanja se zdijo v slepi ulici. Na si
nočnjem ponovnem srečanju z Lucchinijem je bila 
glavna tema razprave vprašanje, ali obstaja eno
ten predlog sindikatov. Ždi se, da postavlja pred
sednik Confindustrie ta pogoj, še preden se loti 
pogajanj. Vse gre torej naprej, toda ob čedalje 
ražličnejših stališčih med možnimi pogajalci, sin
dikati, delodajalci in vlado. Ne gre več samo za 
to, da je pač časa zelo malo: vsi že pravijo, da bi 
bila preprečitev referenduma o draginjski dokladi 
že pravi čudež.

R. G.

Film Pozdravljena, Marija 
bodo umaknili 2. junija

0 RIM — Sklep italijanskega distributerja, da bo z 2. junijem umaknil iz 
Žp režja Godardov film »Je vous salue, Marie« (Pozdravljena, Marija), je 

Povzročil prve reakcije in polemike. Radikalec Paolo Guerra je v pismu 
Prosa predsednika republike Pertinija, naj si ob povratku iz Argentine 

io e^a Posreduje pred iztekom svojega mandata. Guerra navaja,
ciif>S° riagradili predstavniki mednarodne katoliške filmske organiza-

v Berlinu, da je dobil vsa dovoljenja za predvajanje in da ga cerkveni 
» a9i in sodstvo neupravičeno preganjajo. Pertini naj se torej ^ zavzame, 

ne bodo potlačili svobode izražanja, ki je zapisana v republiški ustavi. 
j. S sklepom distribucije pa ni povsem zadovoljen niti rimski vikariat, 
jjt ie umik le tehnične narave in ga ne narekuje »spoznanje«, da je film 
^^Bokleten« in da bi ga bilo treba umakniti, ne samo iz italijanskih, tem- 

c iz kinodvoran vsega sveta.

Konkretna pogajanja na Tržaškem 
o novih okoliških občinskih upravah

NA 4. STRANI

Pokoli v Libanonu

Krščanski reševalci odnašajo trupla žrtev atentata v Bejrutu (Telefoto AP)

NA 2. STRANI

KLJUB SINOČNJEMU PORAZU

Real Madrid 
osvojil pokal UEFA

MADRID — V sinočnjem povratnem 
finalnem srečanju nogometnega poka
la UEFA je Real Madrid na domačih 
tleh pred 120-tisočglavo množico sicer 
z 1:0 izgubil proti madžarskemu Vi- 
deotonu, vendar mu je prednost 3 
golov iz prvega srečanja povsem za
dostovala za končno zmago. A Špan
ci si sinočnjega poraza tudi niso za
služili, saj so bih vseskozi boljši, i- 
meli so vrsto lepih priložnosti (med 
drugim tudi 11-metrovko), vendar je 
bil vratar Videofona vedno na mestu.

Madžari sicer niso igrali podrejene 
vloge kot v prvi tekmi doma (tokrat 
so nastopili v popolni postavi) a tu
di niso zapustili vtisa, da lahko na
doknadijo tri gole razlike. Zmagoviti 
zadetek so poleg tega dosegh le ne
kaj minut pred koncem, v bistvu z 
edinim nevarnim strelom v vrata 
dotlej

NA 10. STRANI
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Kohl tarča 
hudih kritik

BONN — Kancler Kohl je skli
cal včeraj predsedstvo svoje 
stranke ter predsednike vlad po
sameznih dežel, kjer ima CDU 
večino, da bi proučili vladni pro- 
grair in se domenili o morebit
nih spremembah pred politični
mi volitvami, ki bodo čez dve le
ti. Do srečanja je prišlo po zad
njih volilnih neuspehih CDU na 
krajevnih volitvah. Kohl pripi
suje ta neuspeh nezadovoljstvu 
volivcev zaradi naraščajoče brez
poselnosti, medtem ko je večina 
demokristjanskih voditeljev dru
gačnega mnenja. Zasedanje je po
tekalo v znamenju hudih kritik 
na račun kanclerja in njegove
ga vodenja vladne politike. Še 
zlasti kritičen je bil vodja ba
varske CSU Franz Josef Strauss, 
ki je zahteval spremembo vladne 
davčne politike. Strauss zahteva 
predvsem večje olajšave za za
sebnike in podjetja, kar naj bi i- 
melo kot posledico okrepitev no
tranjega popraševanja in naložb. 
Vlada ima že nekaj takega v 
programu, le da bi hotela to re
formo uresničiti v dveh letih.

V' •

Italijanski predsednik na potovanju, ki ga je prekinil ob Cernenkovi smrti

Pertinija toplo sprejeli v Argentini 
Pričakujejo ga tudi v sosednem Urugvaju

Predsednik Pertini se rokuje z rektorjem univerze v Cordobi Piantonijem (AP)

BUENOS AIRES — Italijanski pred
sednik Pertini je včeraj preživel svoj 
drugi dan v Južni Ameriki v drugem 
največjem argentinskem mestu Cordo
bi. Guverner Eduardo Angeloz je ob 
tej priložnosti proglasil prazničen dan, 
tako da je< Pertinija pozdravilo na le
tališču in po mestnih ulicah veliko 
število ljudi. Sicer pa se je obisk od
vil po vnaprej določenem sporedu. 
Najprej je bila na vrsti otvoritev vi- 
sokotehnološkega centra, ki ga je I- 
talija podarila Argentini. Nato so 
Pertiniju podelili na univerzi častni 
doktorat, zvečer pa je bil gost itali
janske skupnosti, ki je njemu v čast 
priredila večerjo s 4 tisoč udeleženci.

Pohtično zanimivejši je bil prvi dan 
obiska v Argentini, kamor se je Per
tini vrnil potem, ko je 11. marca pre
kinil svoje potovanje po Južni Ame
riki, da se je lahko udeležil pogreba

sovjetskega voditelja černenka. ^ ^
rek se je namreč sestal v Buenos

Isednd ^
Alfonsinom. Govorila sta o bilaleraj
resu z argentinskim pre«S»'

o bilatefj
nih odnosih med državama, Pa j 
o problemih mlade argentinske dci® 
kracije. Alfonsin je med drugi® j 
zval Italijo, naj se pridruži ar» I 
tinskim protestom proti Veliki B0 ^ 
ni ji, ki namerava zgraditi novo , 
jaško letališče na Falklandsko-1'1 
vinskem otočju.

Danes bi moral italijanski ■
nik odleteti v Montevideo na 24-® j | 
obisk Urugvaja. Medtem pa 50 Vj,. 
tahji zbudile precejšnjo pozornost ^ 
jave, ki jih je Pertini dal na P00^ ! 
Južno Ameriko glede možnosti, _ 
bj bil spet izvoljen za predsednika 
publike. Odločno je zavrnil hip01* 
o dveletnem oz. triletnem manda®-

Sonia Gandhijeva v muzeju

Med uradnim obiskom indijskega predsednika vlade Rajiva Gandhija v Mos
kvi si je njegova italijanska žena Sonia (na sredi z dolgo obleko) ogledala 
umetnine v muzeju Aleksander Puškin (Telefoto AP)

Letos manj zapletov 
ob prazniku mladine

BEOGRAD — Tako kot vsako leto 
bodo jugoslovanski mladinci tudi le
tos 25. maja na stadionu JLA v Beo
gradu pripravili prireditev ob izro
čitvi štafete mladosti. Letošnja pred
stava, v kateri bo sodelovalo 5.200 
mladih z vseh koncev države, bo po
tekala pod naslovom »Da bo dan svet
lejši«. Letos je bilo ob pripravah ve
liko manj zapletov kot prejšnja leta, 
scenarij pa je predvidel, naj bi pri
reditev (ki bo stala 45 milijonov di
narjev) govorila o zmagi — skozi u- 
sodo neke družine. Ustvarjalci, ki so 
sodelovali pri pripravi letošnje za
ključne proslave ob Dnevu mladosti, 
menijo, da gre za resnično ustvarjal
no in delovno afirmacijo mladih.

Kljub vsemu pa čisto brez aferic 
tudi letos ni šlo. Del jugoslovanskega 
tiska je na primer pred časom objavil 
besedilo ene izmed pesmi, ki naj bi 
bile vključene v program na stadio

nu. Vsebina je približno takšna: »Poj
di in spočij se, očka, saj obstaja tudi 
upokojitev. Pojdi in spočij se in spro
sti svoje mesto zame . . .«

Mladinski funkcionarji so menda že 
sami črtali omenjene verze, čeprav 
na drugi strani del »odraslega« tiska 
to potezo obžaluje. Tako je beograj
ska revija Duga zapisala, da je ško
da, ker teh verzov ne bodo mogli 
slišati ljudje, ki si na vse načine pri
zadevajo ohraniti svoje položaje. Kdo 
drugi če ne mladi ima pravico reči: 
Pojdi in spočij se, očka. Saj gre na
vsezadnje za proslavo njihovega dne
va. Med mlado generacijo zagotovo 
ne bi bilo nesporazumov glede razu
mevanja osnovnega sporočila v ome
njenem besedilu, meni komentator Du
ge, ki pa seveda ne bo mogel bistveno 
vplivati na vsebino prireditve. To so 
si mladi že »scenzurirali« in dokončno 
oblikovali. Z. š.

Proces proti 
turškim policajem
ANKARA — Turško vojaško 

sodišče je včeraj oprostilo žara' 
di pomanjkanja dokazov vseh D 
obtožencev, od katerih je bil°
11 policajev in carinikov, ki 50 
jih dolžili, da so omogočili 
Alija Agce v Bolgarijo. Alija 
Agco v Turčiji obtožujejo umora 
časnikarja Abdija Ipekcija, v Ita- | 
liji pa so ga obsodili zaradi aten- j 
tata na papeža Janeza Pavla 
n. Tožilec je za dvanajst obto
žencev zahteval od 3 do 5 let 
strogega zapora, češ da so Agc° 
leta 1980 dvakrat spustili čez 
mejo v Bolgarijo, njegovega paJ' 
daša Bayraklija pa enkrat. Za 
Bayraklija sumijo, da je stopil 1 
Agco v stik, ko se je slednji po
tepal po Evropi in da mu je do
bavil pištolo, s katero je stre
ljal na Wojtylo na Trgu sv. P®" 
tra. Po včerajšnji razsodbi °' 
staja nepojasnjeno, kako je Ah 
Agca pobegnil iz Turčije.

Porušila so se zavezništva v logiki »vsi proti vsem«

Stopnjevanje libanonske tragedije
BEJRUT — Bejrut se je znašel v nepojmljivem vr

tincu nasilja, v kateiem so se zabrisala vsa aosedanja 
zavezništva, da se vsi borijo proti vsem. Palestinske hav
bice in težko topništvo je včeraj s Šufa odprlo pravi za
porni ogenj in preprečilo nov prodor borcev šiitskega gi
banja Amai v palestinska begunska taborišča Sabra, Ša
lila in Burž el Baražne. Prosirsko palestinsko topništvo 
pa je obenem pričelo sistematično bombardirati šiitske 
mestne četrti v zahodnem Bejrutu. Da bi bil nepopisno 
dolg seznam mrtvih še daljši, je včeraj v vzhodnem, kr
ščanskem Bejrutu eksplodiral z 200 kilogrami trotila na
trpan avtomobil.

Včeraj ob zori je Bejrut zadihal v upanju, da bo no
vo premirje med Palestinci in šiiti trajalo dalj časa. ’Re- 
šilcem je res uspelo odpeljati nekaj ranjencev, ko pa 
so Palestinci spoznali, da je šiitski poziv civilnemu pre
bivalstvu, naj zapusti taborišča, le izgovor za zajetje 
novih talcev, se je razvnel še hujši spopad kot prej. Le 
za las je manjkalo, da bi borci Amala v kritju oklepni
kov šeste, šiitske brigade redne libanonske vojske pro
drli v taborišča, ko so se z višavja Šuf nad Bejrutom 
oglasile havbice in težko topništvo prosirskih palestin
skih enot. Nad muslimanske šiitske četrti Bejruta se je

usul pravi plaz ognja in jekla, da je bil šiitski napad na 
taborišča odbit. Le nekaj ur prej je Sirija med vrstica
mi sporočila voditelju Amala Beriju, da ne bo dopusti
la likvidacije Palestincev. Druzi niso torej zaustavili pa
lestinskega topništva v Šufu,

Po zadnjih vesteh je bilo v spopadih med šiiti in Pa
lestinci do sedaj ubitih več kot 160 oseb, ranjencev pa je 
že 500. V tem- srhljivem seznamu so včeraj dodali še 50 
mrtvih v samomorilskiem atentatu v vzhodnem Bejrutu, 
ko je med vožnjo v eni najbolj prometnih ulic krščan
skega dela mesta eksplodiral z 200 kilogrami trotila na
trpan avtomobil. Eksplozija je na cestišču povzročila o- 
sem metrov široko in tri metre globoko luknjo. Pod eks
plozivnim valom so se pročelja hiš dobesedno rušila, da 
bo končni obračun žrtev in ranjencev znan, šele ko bo
do odstranili vse ruševine.

Jutri bo v Bejrut prispel italijanski zunanji minister 
Andreotti, da bi proučil možnosti novih pobud EGS. Vo
ditelj PLO Jaser Arafat pa je pozval varnostni svet OZN, 
naj posreduje in prepreči napad na palestinska tabori
šča. Položaj v Bejrutu je namreč ušel iz rok tako Sir
cem kot libanonskim voditeljem, da lahko po logiki krv
ne osvete pričakujemo novo nasilje.

Gverila na Filipinih

Agenti vojaške policije v civilu so včeraj ob pomoči 200 filipinskih policaj^ 
in vojakov napadli stanovanjsko poslopje v predmestju Manile, ki 80 Si 
zasedli komunistični gverilci (Telefoto A*

V prvem trimesečju letos le 0,7-odstoten porast

Resna nevarnost »recesije rasti« 
ameriškega gospodarskega ustroja

NEW YORK — Po novih podatkih, 
ki so jih objavili v Washingtonu, je 
gospodarska rast v Združenih državah 
v prvem trimesečju letos znašala sa
mo 0,7 odstotka. Po dosedanjih oce
nah oddelka za gospodarstvo je bila 
gospodarska rast v omenjenem ob
dobju 1,3-odstotna. Vodilni ekonomisti 
ameriške administracije so zaradi u- 
padajoče gospodarske rasti začeli go
voriti o »recesiji rasti«.

Osnovno vprašanje, ki si ga za
stavljajo, je ali je »najhujše že mimo 
ali pa šele prihaja«. Sedanji trendi 
so nadaljevanje upadajoče gospodar
ske rasti, ki se je v zadnjem trime
sečju lanskega leta zmanjšala na 4,3 
odstotka (povprečje za celotno lan
sko leto je bilo kljub temu še vedno 
6,8 odstotka). Administracija pričaku
je, da bo v tem trimesečju padanje 
gospodarske rasti zaustavljeno in da 
se bo jeseni začel nov ciklus hitrejše
ga gospodarskega vzpona.

K temu naj bi v prvi vrsti pripo
moglo zmanjšanje eskomptne stopnje 
z 8 na 7,5 odstotka, ki jo je pretekli 
petek objavil predsednik Federalne 
uprave ameriških rezerv Paul Vol- 
cker. Ta poteza je povzročjlff začetek

padanja obrestnih mer na primarna 
posojila. Analitiki Hanover Trust Bank 
ocenjujejo, da bi obresti na primar
na posojila, ki te dni znašajo 10 od
stotkov, lahko v naslednjih mesecih 
padle še za nekaj desetink odstotka, 
čeprav so temeljne obrestne mere naj
nižje v zadnjih sedmih letih. Poce
nitev kapitala naj bi spodbudila na
daljnjo gospodarsko rast, tako da bi 
ob koncu leta v povprečju za leto
šnje leto znašala okoli 2,5 odstotka (v 
majski analizi je Mednarodni denar
ni sklad še vedno sodil, da je sedanji 
zastoj samo prehoden in da bo rast 
v letošnjem letu povprečno 3,5-odstot- 
na — administracija je načrtovala 
3,9-odstotno gospodarsko rast).

Ohrabrujoče je, da je vodilni go
spodarski indikator Dow Jones v po
nedeljek, ko so začeli veljati novi u- 
krepi, prvikrat odkar so uvedli ta in
dikator, narastel na 1300. To naj bi 
dokazovalo, da je kapital še vedno 
»optimistično razpoložen«, in da se bo 
v Združenih državah začel v nasled
njih mesecih nov val investiranja. 
Stopnja investiranja je po zadnjih po
datkih v prvem trimesečju znašala le
2.6 odstotka, medtem ko je bila v 
lanskem letu kar 19,8-odstotna. Padec 
gospodarske rasti se je poznal tudi 
na korporacijskih dobičkih. V prvem 
trimesečju lanskega leta so znašali
150.6 milijarde dolarjev, v prvih treh

mesecih letošnjega leta pa so padli 
na 140 milijard dolarjev. Tudi drugi 
indikatorji kažejo, da je ameriško go
spodarstvo še vedno v »fazi upada
nja«. Stopnja izkoriščenosti industri
je je v aprilu padla še za 0,5 odstot
ka, tako da znaša 80,5 odstotka, kar 
je najmanj v tem ciklusu. Nezaposle
nost ostaja na 7,2 odstotka.

Glavna skrb je trenutno kako spod
buditi gospodarsko rast, možnost, da 
bi padec obrestnih mer povečal in
flacijo pa je zavestno zanemarjena, 
kljub opozorilom nekaterih ekonomi
stov, da bodo verjetno že v zadnjem 
trimesečju postala znova glavna skrb. 
Po neuspelem gospodarskem vrhu v

Bonnu (gledano z ameriške stranO’ 
so vodilni ameriški gospodarski ^ 
črtovalci spoznali, da ameriškemu 9° 
spodarstvu, ki se je upehalo, ost01 
zahodne države ne bodo pomagale 
bolj agresivno gospodarsko rastjo, 
je zahteval predsednik Reagan. 
to so morali poseči po lastnih ukrepu1’ 

Zaradi nevarnosti, da se bodo sede
nji gospodarski trendi nadaljevali W
di v prihodnjih letih, kar bi repub11^ 
kance že vnaprej spravilo ob zrnoB 
na prihodnjih predsedniških volitva77 
je administracija v zadnjih tednw 
začela, kot pravijo nekateri komentB^ 
torji »zelo resno razmišljati o znUirt 
šanju proračunskega primanjkljaje11’ 
kj je po splošnem prepričanju osnoF 
ni vzrok za sedanje gospodarske 
zave. V kongresu pripravljajo ko11;, 
promisni predlog, po katerem noj® 
se primanjkljaj v prihodnjem le1" 
zmanjšal za 50 milijard dolarjev, 
naslednjih treh letih pa za 300 mu1’ 
jard dolarjev. Ti ukrepi naj bi o4U° 
gočili nov gospodarski zagon in Pe'_ 
prečili, da se sedanje upadanje 9°' 
spodarske rasti ne bi spremenilo 
recesijo.

UROŠ LIPUŠČEK
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Razgovor z dr. Rafkom Dolharjem

Prvi zdravniški dnevi v Zabnicah vzpodbuda 
za podobna srečanja slovenskih zdravnikov

t trst
in

Kot smo že poročali, so bili preteklo sobo-
j lri nedeljo v domu Mangart v Žabnicah v Kanalski 

»ni prvi zdravniški dnevi, ki jih je organiziralo Slo- 
nsko zdravniško društvo, udeležili pa so se jih zdrav- 

■ 11 s Tržaškega, Goriškega, iz Koroške ter iz raznih kra- 
rj Slovenije, predvsem s Koprskega in področja Nove 

Med približno 50 udeleženci — zdravniki in okrog 
L Njihovimi družinskimi člani, sta bila tudi dr. Ivan Ci-
W ki je pri Zvezi slovenskih zdravniških društev zadol-

Kolenc, predsednik omenjenih društev za obalno
jj” stike s slovenskimi zdravniki v zamejstvu in dr.

^aško področje.
lt|, 8r. Rafka Dolharja, predsednika Slovenskega zdrav- 

skega društva in enega glavnih pobudnikov teh prvih 
ravnišldh dnevov v zamejstvu, smo vprašali, kako je 

s prireditvijo zadovoljen.
»Mislim, da smo lahko s potekom dnevov zadovoljni, 

•N se nam je posrečil naš glavni cilj, da namreč zdru- 
. Nto na takšnem skupnem zasedanju zdravnike s Koro- 
j,6' z Goriškega, Tržaškega, pa tudi z raznih krajev 
‘ °venskega Primorja, Štajerske in še drugih krajev Slo
nje.«
. Prav gotovo je bila tudi izbira kraja za izvedbo zdrav- 
skih dnevov posrečena in dobro utemeljena?

s? udeležence. Razen tega je tudi dom Mangart izredno 
jVlačen in tudi primeren za takšna srečanja. Razpola- 
a namreč z lepo in primemo dvorano, ima na razpela- 

jj° ^udi dovolj ležišč, okolic sama pa je tako lepa, da 
aravnost vabi na izlte. Imeli smo lepo vreme tako, da

»Že kraj Žabnice je bil približno enako oddaljen za

smo se počutili resnično dob.ro ter da so se gostje iz dru

gih krajev lahko vsaj bežno spoznali s kraji, kjer tudi 
žive Slovenci.«

Prireditev ste imenovah zdravniške dneve. Torej so se 
po svoji vsebini razbkovali od že ustaljenih srečanj, 
oziroma predavanj, ki jih organizira vaše društvo?

»Vsako naše predavanje traja uro, največ dve. Po 
predavanju se udeleženci ponavadi zadržimo v družbi še 
dve tri ure, nato pa se razidemo. Na teh zdravniških 
dnevih pa smo skupno preživeli kar dan in pol, kar po
meni, da smo imeli čas za strokovne razgovore, pa tudi 
čas za razvedrilo in za utrditev medsebojnih prijatelj
skih stikov. Udeleženci smo poslušali zanimivo predava
nje o medicini dela, oziroma o pogojih delazmožnosti, 
o čemer je izčrpno poročal dr. Janko Sušnik, direktor 
Zdravstvenega doma na Ravnh na Koroškem, ki je tudi 
predavatelj na medicinski fakulteti v Ljubljani. Sam sem 
prikazal tudi več diapozitivov o lepotah Kanalske doli
ne, nato smo se v soboto v razgovoru zadržali še pozno 
v noč. V nedeljo smo opravili še skupni izlet ter si med 
drugim ogledali Belopeška jezera, Žabnice, Ukve in Ov
čjo vas. Vreme je bilo, kot sem že rekel, ugodno, razpo
loženje pa tudi.«

Ste se kaj dogovorili za prihodnja podobna srečanja?
»Predvsem smo ugotovili, da to ne sme biti prvo in 

tudi ni zadnje takšno srečanje. Zdravniški dnevi v zamej
stvu se morajo nadaljevati. Tega mnenja smo bili vsi, 
naši gostje pa so izrazili željo, da bi se še kdaj vrnili v 
Kanalsko dolino, ki jim je bila zelo všeč, kot jim je bil 
všeč dom Mangart, kjer šo bili deležni domače po
strežbe in tople prisrčnosti. Lahko zapišete torej, da smo 
S temi prvimi zdravniškimi dnevi povsem zadovoljni.«

NEVA LUKEŠ

Na proslavah 40-letnice osvoboditve

Kriška sekcija VZPI v Beogradu

KRIŽ — Sekcija Zveze borcev VZPI - ANPI iz Križa je pred kratkim 
priredila za svoje člane 4-dnevni izlet v Beograd, in to v sodelovanju s tam
kajšnjo avtomobilsko zvezo. Križani in izletniki iz drugih okoliških vasi (izleta 
se je udeležilo približno 100 zamejcev), so se udeležili raznih proslav 40-let- 
nice osvoboditve jugoslovanskega glavnega mesta izpod nacističnega jarma, 
prisostvovali pa so tudi slavnostni paradi po beograjskih ulicah. Glavni orga
nizator izleta je bil Bograjčan Dragan Ilič, čigar mati je bila po rodu iz Kri
ža. Izlet pa je omogočil generalni konzulat SFRJ v Trstu.

Izletniki so v Beogradu počastili Titov grob, si ogledali razne mestne 
znamenitosti in bili gostje beograjskih družbenopolitičnih organizacij. Posebno 
prisrčno je bilo njihovo srečanje z vodstvom beograjske Zveze borcev in s 
predstavniki organizacij mesta Arandjelovac, ki so jim pripravili topel spre
jem. V pogovorih s predstavniki Arandjelovca so se odborniki kriške VZPI - 
ANPI domenili tudi za nekatere zelo konkretne oblike sodelovanja, zlasti na 
kulturnem področju.

Na sliki: Udeleženci izleta v Beogradu.

V Trstu bodo povečali 
sedež za teoretsko fiziko

Skupina študentov tržaške ekonomske fakultete 
v industrijskih obratih v Krminu in Benečiji

ftlM — Senatna zbornica je pred- 
^ ttočnjim soglasno odobrila ratifika- 
|.l|sjh zakon o izmenjavi listim med 

a ijo in mednarodno agencijo za 
' 0,Hsko energijo o povečanju sedeža 
,,'rinorodnega središča za teoretsko 
,;^o v Trstu. Na osnovi teh listin 

u Italija dala omenjenemu središču 
a razpolago še dodatno poslopje.
' razpravo o tem vprašanju je po- 

e8la senatorka Jelka Grbec, ki je 
^Udarila prestižno vlogo tržaškega 
Nvoda v katerem se zbirajo znan- 

,.Veniki z vsega sveta. To predstav- p veliko pridobitev tudi zaradi bli- 
i."1® dveh univerz ter drugih razis- 

'.lva'nih ustanov, med katerimi je tu- 
1 tržaško raziskovalno območje. S 

razširitvijo poslopja pa se poten- 
lal tržaškega središča ni izčrpal, saj 

lahko glede na veliko zanimanje 
vaJa zavod njegova dejavnost še po- 

tudi zato, ker mu z veliko po

zornostjo sledijo v številnih državah, 
med drugim tudi v sosednji Jugo
slaviji. Obenem si je treba prizade
vati za uresničitev vseh tistih pobud, 
ki bi predstavljale dopolnilo obstoje
čemu središču. Med temi je senator
ka Grbčeva navedla sinhrotron, ki 
ga je Trst predlagal a ga ni dosegel, 
morda tudi zaradi premajhne učinko
vitosti na mednarodni ravni. Treba 
je torej pomisliti vsaj na naprave, ki 
bodo komplementarne sinhrotronu v 
Grenoblu, da bi se lahko tržaški znan
stveni potencial primerno okrepil. Se
natorka Grbčeva je poudarila, da je 
že pred časom naslovila na ministra 
za znanstvene raziskave Granellila 
vprašanje s prošnjo, naj si prizadeva, 
da bi Italija ne zamudila tudi te pri
ložnosti in je izrazila upanje, da ji 
bo minister Granelli v kratkem od
govoril.

BOJAN BREZIGAR

v Ob 40-Ietnici izhajanja PD

čestitali so nam
40-letnici izhajanja želimo, da 

i1 Naslednik Partizanskega dnevni- 
Nadaljeval v duhu izročila naro- 

Noosvobodilnega boja, pa čeprav v 
j'I'Nh okoliščinah, bitko za mir, pri- 
, teljstvo med narodi, za osvobodi- 
v v dela in socialno pravičnost, pred- 
* SetN pa, da bi tudi v bodoče ohranil 
jJdeljno vlogo glasnika celokupnih 
Jiteresov slovenske narodne manjšine 
». kaliji in vseh naprednih sil ve- 
■'Nskega naroda, ki se v naših kra- 

N borijo proti ostankom fašizma in

šovinizma, za enakopravnost med na
rodi in človeka vredno življenje. De
lovnemu kolektivu in uredništvu Pri
morskega dnevnika tovariško čestita

Uredništvo Dela 
- glasila KPI

za slovensko narodno manjšino

Ob pomembnem jubileju vam v ime
nu vseh slovenskih osnovnih šol in 
državnih otroških vrtcev najtopleje 
čestitam ter želim, da bi bil za naše 
učence šo -•*t-"* -' nosrednik sloven
sko misli in besede.

Didaktični ravnatelj na Opčinah 
Lucija Barej Križman

GORICA — Približno dvajset slo
venskih študentov ekonomske fakul
tete tržaške univerze, se je na pova
bilo društva slovenskih ekonomistov v 
Italiji Ekonomist prejšnjo soboto u- 
deležilo skupnega ogleda industrij
skih obratov v Krminu in v Bene
čiji.

Skupaj z vodstvom društva so obisk 
začeli v krminskem Mipotu. Tu jih 
je sprejel inž. Starc, ki je študentom 
orisal razvoj in delovanje te mlade, 
a zelo priznane tovarne. Krminska 
tovarna izdeluje elektronske sestavne 
dele za profesionalno uporabo, pred
vsem za telekomunikacije in telefoni

jo za civilne in vojaške namene. Z 
zelo visoko tehnologijo izdeluje Mipot 
zelo majhna hibridna in uporovna ve
zja, poleg tega tanke filme z zelo 
naprednimi tehnologijami fotojektira- 
jo na substraktne ploščice. Inž. Starc 
je poudaril tudi važnost raziskave in 
visoko tehnično pripravljenost delov
ne sile.

Sledil je obisk mešanega italijan
sko-jugoslovanskega podjetja Hobles 
v Špetru Slovenov. To je zelo mlado 
podjetje, saj je s proizvodnjo začelo 
šele leta 1983. Hobles proizvaja ka
kovostna okna iz lameliranega lesa, 
predvsem borovega in jelkinega. Inž.

Mrakič je povedal, da so okna na
rejena po nemških standardih, torej 
zelo dobra in odporna proti vetru in 
vodi, in jih povečini delajo po na
ročilu.

Skupni obisk se je zaključil v Če- 
murju, v morda najbolj znanem za
mejskem podjetju, to je v Benecu. 
Tudi Beneco je mlado podjetje, ki si 
je v nekaj letih zagotovilo še kar do
ber delež zelo konkurenčnega trga. 
Beneco proizvaja poletne in zimske 
športne čevlje ter smučarske palice, 
ki jih potem prodajajo pod raznimi 
blagovnimi znamkami, med katerimi 
je Kronos gotovo najbolj poznana. 
Inž. Milič je povedal kako deluje ta 
tovarna. V Čemurju imajo vso admi
nistracijo, finančni in komercialni od
sek, skladišča, razvojne urade ter del 
proizvodnje.

Velik del proizvodnje pa izdeluje 
spremljajoča industrija, in sicer majh
ne obrtniške delavnice, kar je sicer 
značilno za to področje v Italiji. Mi
lič se je dalj časa ustavil pri raz
lagi važnosti prodora na tržišča, raz
voja, stalnega raziskovanja in izbolj
šanja telovadnih copet, razvoja ko
merciale, ki je zelo kompliciran in 
cbenem zelo važen. Poudaril je tudi 
sodelovanje, predvsem komercialno, 
z Elanom in z Alpino, ter tehnično 
pomoč in sodelovanje prvih uporab
nikov njihovih izdelkov. V tem vidi
ku so stalni stiki z vrhunskimi šport
niki zelo važni, saj bomo njihove iz
boljšave lahko čez nekaj časa sami 
na lastnih nogah poskusili.

ALEKS ANDER WALTRITSCH

MIŠKO KRANJEC

Povest o dobrih ljudeh
6.

Stal je pred pragom svoje hiše in čeprav ga je 
Erej tako prevzelo, je ta trenutek bil že spet stari 
T^štrca, nekoliko trd in okoren, ki ne zna niti z roko 
P°migniti, da bi pokazal ljudem, kako rad jih ima, 
.--ihveč se mu obraz še bolj izostri z že tako rezkimi 
11 določnimi gubami.

Korenovi te trdote na njegovem obrazu niti 
j.iSo opazili, poleg tega pa so prav dobro pozna- 

človeka, ki je imel še premehko srce, le da si 
eSa ni upal nikdar pokazati. Zato mu je Ivan že 
l^aj korakov naprej pomahal z roko in vzdignil 
aPo v pozdrav.

»Dober dan, Koštrca! Ali ste še živi in zdravi?!«
Obraz mladega moža petintridesetih let se 1® 

Pahljal. Bil je v resnici zadovoljen, ko je zagledal 
tarega moža, ki je pravkar otresal pipo, ne da bi

rekel.
j »Bog daj,« je pokimal Jožef in se dotaknil svo- 
r^a starega, že zakrpanega klobuka. »Živ sem, zdrav 
j he posebno. Pa vi? Dolgo vas ni bilo. Z Ano sva 

6 hiislila, da vas ne bo več k nama. No, da ste le 
«šli. Toda ali ste tudi vi zdravi pretolkli leto?«

»Tako po malem, Koštrca. Pa kaj, saj to ni to- 
važno! Glavno je, da človek živi. — A kje so

Ana, da jih ne vidim?« je vprašal mladi mož neko
liko negotovo, če Koštrčka medtem morda ni umrla.

»Saj veš, kje je njen prostor: v kotu pri peči. Tja 
se je pomaknila, kar smo imeli mrzel dež in sonce 
ni več toplo.«

Mladi mož je stisnil Koštrci raskavo in trdo roko 
in ker je ta še vedno otresal pipo, v kateri najbrž 
ni bilo ščepca tobaka kakor prečesto, je vzel iz žepa 
cigaretnico in jo odprl rekoč: »Vzemite, da se ne bo
ste mučili s pipo! — še dve vzemite, da boste ka
dili kasneje!« je dejal, da se je Koštrca ozrl po pri
jetnih cigaretah in se ni mogel ubraniti skušnjavi, 
da si ne bi bil vsaj ene privoščil.

Medtem je pristopila mlada Korenova žena Mar
ta in prav tako stisnila Jožefu roko. Veselo se je 
smejala in mu kazala bele zobe. Bila je lepa, prav 
čudovita ženska; ko ji je Koštrca pogledal v obraz, 
je videl, da je postala še lepša, kakor je bila spo
mladi, ko je odhajala. Vsa leta, kar j0 je Koštrca 
poznal, se je razvijala v čudno svojevrstno lepoto, 
kakršne Koštrca v življenju še ni srečal. Vendar je 
moral sprevideti, da je pri triintridesetih letih, koli
kor jih je imela, prevzela nase nekaj ženskega, med
tem ko je bila lani še nekoliko dekliška. Ta nova 
poteza je ni prav nič kazila, marveč še samo, po
vzdigovala njeno lepoto.

»Vidite,« je rekla mlada ženska veselo, »pa smo 
vas le našli, čeprav ste vedno trdili, da nas več ne 
dočakate. No, da ste le živi! Večkrat se mi je sa
njalo o vama, pa tudi Katica je sanjala in se nekoč 
celo močno prestrašila, ker se ji je nekaj posebnega 
sanjalo. Kajne, Katica?«

Katica, drobno in majhno dekletce štirinajstih 
let, zavita v volnen robec, zaradi česar je bila videti 
kakor kaka gomila, lepega obraza, a z mrtvimi očmi, 
je pokimala, potem pa tudi sama iztegnila svojo 
drobno ročico in se dotaknila Koštrčeve.

»Saj vam bom še povedala, kaj vse se mi je sa
njalo,« je rekla Katica, »ko bomo z mamico sedeli 
v kotu.«

Njen glas je bil čist in mehak, kakor bi pel 
slavec.

»A kako je zdaj z našo sobo?« je vprašala Mar
ta. »Ali ste si morda premislili in nam je ne daste 
več? Ali pa še lahko ostanemo pri vas? Vsaj to zimo 
bi radi še bili tu. Oh, tako smo se navadili na vašo 
hišo in težko nam bo, ko se bomo nekoč morali po
sloviti. Že letos sva hotela z Ivanom kupiti neko hišo 
v krajih, kjer prek poletja delava; pa sva si premis
lila. Predvsem bi se zaradi tega morala nekoliko 
zadolžiti, potem pa se nam je zdelo predaleč od rod
nega kraja. Po teh krajih bi se nam kdaj pa kdaj 
le stožilo. Zato se doslej nismo odločili. Ivan je za 
to, da bi živeli kje na kmetih, jaz pa pravim, da bi 
bilo bolje živeti v mestu, ako bi našla tam kako 
službo. No, bomo že videli, kako bo. — A zdaj mo
ram pozdraviti mamico. Pojdi z menoj, Katica.« Pri
jela je dekle za roko, čeprav je Katica poznala pot 
in vedela, kam je treba stopiti. »Vidva pa,« je na
ročila Ivanu in Jožefu, »se medtem pomenita in po
godita zastran sobe. Če smo že prišli sem in če je 
soba prazna, bo najbolje, vsaj tako mislim, da osta
nemo tu. Napotja ne bomo delali, saj nas poznate 
že od prej, da smo bili mimi.«



sira» 4 □ tržaški dnevnik PRIMORSKI DNEVNIK — 23. maja 198.)

Kmalu pogajanja med Listo Frausin in laiko-socialisti

V Miljah obstajajo možnosti 
za izvolitev večinske uprave

Tudi na stadionu Grezar
ne prenašajo

V Miljah obstajajo možnosti za iz
volitev občinskega odbora, sad sode
lovanja med Listo Frausin (KPI in 
neodvisni) in med laično - socialistič
nimi strankami PSI, PSDI in PRI. To 
je na včerajšnji tiskovni konferenci 
podčrtal dosedanji župan Willer Bor
don (KPI), ki je povedal, da je Li
sta Frausin že razposlala tem stran
kam vabilo za srečanje, ki dejansko 
pomeni poziv za politično sodelovanje 
pri bodoči upravi. Konkretnega sicer 
ni še ničesar, upoštevajoč vzdušje, 
ki je vladalo med tamkajšnjo volilno 
kampanjo in razmere, ki so svojčas 
privedle do razkola med KPI in PSI, 
pa pomeni tó vsekakor spodbuden ko
rak, čeprav se vsi zavedajo, da bodo 
pogajanja dolga in težavna.

Odprtost in pripravljenost za poga
janja so pokazali tako voditelji Liste 
Frausin kot predstavniki miljskih sek
cij PSI, PSDI in PRI, saj se zave
dajo, da danes ni ne političnih, še 
manj pa številčnih alternativ za upra
vo brez Bordona in njegovih somišlje
nikov. Za strogo, in za dejansko brez
perspektivno opozicijo so se poleg 
MSI izrekli še KD in melonarji, ki 
so dejansko skoraj izginili z miljske- 
ga prizorišča, kljub temu, da so ime
li za nosilca liste predsednika pokra
jine. Morebitni propad pogajanj bi 
privedel do komisarske uprave in to

rej do novih volitev, ki pa jih danes 
v Miljah nihče ne želi.

Bordon je na včerajšnjem sreča
nju z novinarji poudaril, da je treba 
o bodočnosti miljske uprave odločati 
v Miljah, torej na krajevni ravni, 
kot so se že neposredno ali posredno 
izrekli tako socialisti kot republikanci. 
Lista Frausin postavlja na prvo mesto 
soočanje o programih, šele nato pa 
bo tekla beseda o morebitni sestavi 
odbora. KPI je za potrditev župana 
Bordona, ki je na volitvah prejel kar 
1660 preferenc. V delegaciji Liste 
Frausin, ki bo vodila pogajanja, so

trije komunisti in trije neodvisni, med 
katerimi je tudi Slovenec Jurij Vodo
pivec, kar še enkrat potrjuje zavze
tost te politične grupacije do vpra
šanj naše manjšine.

Danes zvečer bodo medtem stekli 
prvi razgovori tudi za izvolitev devin
sko - nabrežinske uprave, za katero 
je kot stranka relativne večine dala 
pobudo KPI. Krajevna partijska sek
cija E. Berlinguer pa je imela sino
či skupščino članov, na kateri so o- 
cenili volilne rezultate in zavzeti sta
lišča, ki jih bo KPI zagovarjala v po
gajanjih s SSk in s socialisti.

Šport združuje ljudi. Pri športu so 
vsi enaki, ne glede na rasno, narod
nostno ali ideološko pripadnost, šport 
premaguje napetosti in je lahko po
memben dejavnik v boju za mir med 
narodi. Taka in podobna gesla lahko 
vidimo na vseh športnih priredit
vah.

Toda z žalostjo moramo ugotoviti, 
da povsod ni tako in da še posebej 
v Trstu miroljubno sožitje tudi na 
športnem področju nekatere moti. Ta 
naša trditev se nanaša na neljub pri
mer, ki se je dogodil preteklo nede
ljo na stadionu Pino Grezar v Trstu 
neposredno pred tekmo Triestina - 
Empoli.

Združenje Union je namreč že zju
traj na notranji strani zidu stadio
na izobesilo velik transparent, na 
katerem je bilo v italijanščini in slo
venščini izraženo voščilo Triestini, 
da se uvrsti v A ligo. Toda transpa
rent je mimo visel le do 13.30, ko 
sta se predsedniku združenja Union, 
ki je stal pod transparentom, pri
bližala dva mladeniča in zahtevala, 
da se transparent odstrani, ker slo
venski napis moti prisotne. Pouda
rila sta tudi, da je Trst v Italiji in 
ne v Jugoslaviji in zagrozila, da bo 
transipanent nasilno odstranjen in 
zažgan, če ga ne odstrani samo zdru
ženje Union. Ker sta mladeniča pred
sedniku Uniona tudi fizično grozila, 
je skušal najprej najti pomoč pri 
članih društva, obrnil pa se je tudi 
na karabinjerje in digos. Toda ne 
karabinjerji ne digos dogodku niso 
posvetili posebne pozornosti in tako

dvojezičnosti

je skupina mladeničev nekaj ' 
pred začetkom tekme z noži n ^ 
teno odstranila transparent, ki 
»žalil« njihova nacionalna čustva-^

O tem dogodku je združenje u -j, 
izdalo tudi posebno tiskovno spOjrl 
lo, v katerem ostro obsoja n. 
vorno početje skupine mladih ih ^ 
hteva od oblasti, športnih in kU* » 
nih društev ter vseh dobronafflSjj,, 
prebivalcev Trsta, da javno obso^j 
tako ravnanje z željo, da se P0®0 tc. 
primeri ne bi več ponovili. 
ga pa namerava združenje Union 
vzeti vse korake, ki jih zakon v 
kih primerih predvideva.

Na sliki: dvojezični transparent 
so ga pozneje odstranili.

V Dolini sta KPI in PSI potrdili 
potrebo po nadaljnjem sodelovanju
Dolinski komunisti in socialisti so pripravljeni na potrditev dosedanjega 

zavezništva ter za izvolitev naprednega in levičarskega občinskega odbora. 
To je jasno prišlo do izraza na torkovem prvem povolilnem srečanju med 
domačima sekcijama KPI in PSI, na katerem so kritično pregledali vzdušje 
in tudi nekatere polemike med volilno kampanjo ter hkrati potrdili željo in 
potrebo po sodelovanju strank pri nadaljnjem vodenju občine. Bilo je to kot 
smo že omenili prvo srečanje, medtem ko bo do novega sestanka prišlo v 
torek. Takrat bo tekla že beseda o programu in tudi o morebitni sestavi ob
činskega odbora.

V sklopu razgovorov o bodočnosti občine se bodo danes komunisti sre
čah s Slovensko skupnostjo, v ponedeljek pa z demokristjani. Morebitna nova 
koalicija KPI - PSI bi imela v občinskem svetu široko absolutno število gla
sov, kar štirinajst na dvajset (11 KPI in 3 PSI). Tako komunisti kot socialisti 
menijo, da se morajo pogajanja odvijati na krajevni ravni.

pisma uredništvu

O prepuščenosti 
mladine same seb!
Dovolite mi, da v imenu odbora 

našega prosvetnega in športnega 
društva ŠD Sokol in SKD Igo Gru
den, napišem par vrstic občanu iz 
Devina Nabrežine, ki se je oglasil 
v našem dnevniku 17. t.m. s pismom 
uredništvu o odgovoru mladine na 
fašistične provokacije. Predvsem bi 
rad preciziral, da so bili kot vse 
kaže, mladinci trije, od katerih e- 
den slovenske narodnosti. Torej mi
slim, da vsaj del odgovornosti nosijo 
tudi starši, ki niso znali usmeriti 
teh mladincev v katerokoli organiza
cijo, ki skuša po svojih močeh nudi
ti mladini zdravo in usmerjeno raz
vedrilo ob spoštovanju tradicij in 
vrednot kot so narodnost, poštenost, 
delavnost in strpnost. Med te orga
nizacije spadata tudi naši dve društvi 
in si nimamo kaj očitati, saj so vra
ta odprta vsem in prav zelo delavni 
mladinski krožek ter številen otroški 
zbor jasno dokazujeta, da gre naše 
prizadevanje v pravo smer. Naša 
mladina je torej »prepuščena sama 
sebi«, samo v kolikor se ne odzove 
vabilom naših in drugih organizacij 
k pristopu k organiziranemu delu.

A. Terčon

Še eno pojasnilo 
v zvezi s slovensko mašo 
v Barkovljah
S precejšnjo zamudo, ker me iz 

službenih razlogov nekaj dni ni bilo 
v Trstu, sem v torkovem Primor
skem dnevniku prebrala članek o 
Barkovljah, ki ga je podpisala Na
dja Filipčič.

Ker sem povabljena sodelovala pri

pogovoru, ne morem mimo tega, da 
ne opozorim na nekatere netočnosti. 
Pravzaprav smo se v razgovoru lo
tili številnih argumentov in je torej 
novinarka lahko povzela, kar se ji 
je zdelo važnejše. Jasnega pojasni
la zahteva odstavek, ki govori o- 
verskih potrebah slovenskih Barkov- 
Ijanov.

Izjavila sem — in to tu ponavljam 
— da smo globoko prizadeti, ker ni
mamo več slovenskega župnika, a 
sem takoj nato dodala, da to ne gre 
»ad personaim na g. Elia Stefa- 
nuta. Podčrtala sem, da je zelo od
prt, pozoren in dovzeten za naše pro
bleme. S predstavnico KPI v rajon
skem svetu g. Ditko Giraldijevo sva 
ugotovili, kako je bilo lepo na dan 
njegove umestitve, ko je slovesnost 
potekala dvojezično in so bili vsi 
barkovljanski katoliki bratsko strnje
ni okoli njega.

In še sem rekla — tudi to jasno 
ponavljam, da hudo občutimo pomanj
kanje stalnega (podčrtala sem stal
nega) slovenskega kaplana, takega 
namreč ki bi pri nas stanoval, ki 
bi z nami živel, zlasti zaradi potreb 
naših otrok in starejših vaščanov. 
In v tem smislu smo se za pomoč 
obrnili na g. škofa. Ne vem, od kod 
novica, da v Barkovljah ni sloven
ske maše. O maši v Rojanu je sicer 
bil govor, tudi o nekaterih naših lju
deh, ki so primorani hoditi k ma
ši v Rojan, a ne ker bi v Barkov
ljah ne bilo slovenske maše.

Gre za tiste naše starejše Barkov- 
Ijane, ki gredo z avtobusom v Ro
jan, ker ne morejo v domačo cerkev 
zaradi naših nemogočih »klancev«, 
ki so prava sramota za občinsko u- 
pravo.

Elvi Miklavec - Slokar

Prireditvi bosta 31. maja in 2. junija v Kulturnem dom11

V vrtcih in na šolah se pripravljajo 
na proslavo 40. obletnice obnovitve soh

V slovenskih otroških vrtcih, osnov
nih šolah, nižjih in višjih srednjih šo
lah se te dni mrzlično nadaljujejo 
priprave na slovesno proslavo 40. ob
letnice obnovitve slovenskih šol v 
Italiji, ki bo v petek, 31. maja, in 
(v ponovitvi) v nedeljo, 2. junija, v 
Kulturnem domu v Trstu. Odbor za 
proslavo je prvotno nameraval prire
diti proslavo v gledališču Rossetti, 
ki je prostornejše in bi lahko spre
jelo naenkrat vse udeležence, goste 
in številno občinstvo, zaradi preure 
janja italijanskega gledališča pa so 
bili organizatorji prisiljeni spremeni
ti program. Ker sprejme«1 dvorana 
Kulturnega doma manjše število gle
dalcev, se je pripravljalni odbor od
ločil za ponovitev prireditve v nede
ljo, 2. junija, da bi tako omogočil 
vsem staršem naših otrok, sorodni
kom in drugemu občinstvu ogled pro
slave. Organizatorji upajo, da bodo 
sprejeli udeleženci proslave to odlo
čitev z razumevanjem, saj v danih 
pogojih ni bilo mogoče dobiti boljše 
rešitve.

»Prireditev v Kulturnem domu .bo 
izraz narodno-vzgojnega utripa naše 
šole. Na njej bodo prvič nastopili 
predstavniki celotne naše šolske po 
pulacije, od otrok, ki obiskujejo otro
ške vrtce, do osnovnošolcev in dija 
kov nižjih in višjih srednjih šol. 
Skupno se bo na dveh prireditvah 
zvrstilo na odru več kot 500 otrok, 
fantov in deklet, ki že nekaj mese

cev z vzgojiteljicami, učitelji in pro 
fesorji vestno vadijo za nastop,« nam 
je povedal včeraj ravnatelj Humbert 
Mamolo, ki bo na proslavi vodil šol
ski zbor.

Njihove priprave se sedaj počasi 
stekajo v skupne vaje. Tako vajo bo 
prav danes imel pevski zbor dijakov 
nižjih in višjih srednjih šol. Zbor šte 
je kar 280 pevcev, od katerih se je 
velilo večina prav ob tej priložnosti 
prvič resneje »spopadla« s petjem. 
Pevci so začeli z vajami na posame
znih šolah v oktobru, ko so bile pri 
pravljene tri originalne in prav za to 
priložnost napisane pesmi zamejskih 
pesnikov in skladateljev. Pesem »Be 
sede naše, sveti hram« Ljubke Šorli- 
jeve je uglasbil Tomaž Simčič, »Šo
larjevo« Brune Pertotove Humbert 
Mamolo, »Živela šola naša« Borisa 
Pangerca pa Ignacij Ota.

Pevci bodo po režijski zamisli A- 
drijana Rustje skozi celo predstavo 
na odru. Sami bodo tako dopolnje
vali odrsko sceno, ki jo tačas pri-, 
pravljajo na učiteljišču Slomšek. Zbor 
bo s pesmimi tudi povezoval dogaja
nje na odru, ki je bilo zamišljeno kot 
celoten prikaz udejstvovanj v naših 
vrtcih in na šolah. Prek dogajanja 
v imaginarnem razredu se bodo na 
odru s posameznimi vrinki zvrstili 
otroci iz vrtcev s folklorno točko, os- 
novnošolčki s prizorčki iz šolskega 
življenja, nižješolci z veznimi prizori 
in višješolci; le ti bodo podali izbor

odlomkov 'iz del primorskih Pesnl^;j|i 
in pisateljev, pa tudi nekaj sV°fJ.. 
misli o šoli. Nastopila bo tudi kor,U 
na skupina gojencev Glasbene h) 
ce (le-ti tudi obiskujejo naše s° '

želi0da bi tako na slovesni proslavi s 
jo prisotnostjo že spet iznesla 
m zahtevo po publicizaciji naše e" 
ne glasbene šole. Originalno bese _ 
za celoten splet prizorov, ki nosi . 
slov »Naš veliki, mali svet«, je " 
spevala Lučka Peterim Susič. ^ 

Po posameznih vajah bodo Pr® p. 
kot rečeno, sedaj priprave v sk e 
no fazo skupnih vaj. Pevski zbor ^ 
imel že dve taki skupni vaji; ^ 
rek, 28. maja, bodo na vrsti ] 
ženci iz nižjih in višjih srednjih ^ 
dan kasneje otroci otroških vrtce ^ 
osnovnošolci; 31. maja dopoldne 
na sporedu generalka, zvečer 
slavnostna prireditev, s katero D ^ 
naše šole proslavile 40. obletnico 
novitve.

• V soboto, 25. 5., ob 18. uri
miljski Beneški hiši odprli v
čipk, ki jo prireja miljska obči113^. 
sodelovanju z društvom »Fameja g 
iesana«. Razstava bo odprta o0 
junija.

• Jutri, 24. 5., ob 18.30 se bo s«5^. 
tržaški občinski svet. Na dnevnč1^ ^ 
du ima interpelacije svetovalcev. 
ratifikacijo nujnih sklepov obci*1^ 
ga odbora.

Več kot petsto delavcev arzenala 
v izredni dopolnilni blagajni

Sindikalni predstavniki CGIL - CI 
SL - UIL za ladjedelniški sektor in 
tovarniški svet Tržaškega arzenala 
San Marco so včeraj sklicali v Novi
narskem krožku tiskovno konferenco, 
da bi tržaško javnost opozorili na hu
do krizo, ki že več kot eno leto pesti 
delavce, ne da bi bilo konkretnih 
perspektiv za izhod iz nje. Oziroma, 
perspektive bi že bile, zaradi neučin
kovitih izbir vodstva ladjedelnice in 
Fincantierija pa ostajajo na papirju, 
delavce pa vpisujejo v dopolnilno bla
gajno.

Po redni dopolnilni blagajni, ki se 
je začela januarja lani in se bo kon
čala jutri, je vodstvo podjetja napo
vedalo za prihodnjih šest mesecev no
vo, tokrat izredno dopolnilno blagaj
no. S ponedeljkom bo tako več kot 
500 delavcev ostalo doma. Vodstvo u- 
temeljuje ukrep s pomanjkanjem novih 
naročil. Tržaški arzenal lahko na
mreč opravi v svojih treh sektorjih 
(posebne gradnje, popravila in pre

oblikovanje) milijon in tristo tisoč de
lovnih ur letno: od teh lahko razvije 
samo specializirani oddelek za poseb
ne gradnje več kot polovico. Naroči
la za naslednjih šest mesecev predvi
devajo le 217 tisoč delovnih ur, vključ
no z naročilom platforme Micoperi. 
O slednji so sindikalisti včeraj deja
li; da je bilo Tržaškemu arzenalu v 
začetku dodeljenih 150 tisoč ur, dejan
sko pa je vodstvo načrtovalo le 78 
tisoč. Sploh pa je pod vprašajem za
četek del. Delavci so upravičeno za
skrbljeni, saj imajo že bogate izkuš
nje z zavlačevanji in črtanji naročil.

Toda, kar bi resnično lahko dvignilo 
delovno raven arzenala, je gradnja 
podmornice, o kateri so v teku dogo
vori med Fincantierijem in družbo Sai- 
pen. To naročilo zahteva specializira
no delo, ki ga v Italiji še najbolj jam 
či prav oddelek za posebne gradnje 
Tržaškega arzenala, ki bi imel z njim 
dve leti zagotovljenega dela. Delav
ci torej zahtevajo od Fincantierija, naj

čimprej sklene pogodbo in naj pove
ri naročilo Trstu, tako da bi začeli z 
deli že jeseni. V ta namen pozivajo 
javne uprave, politične sile in še po
sebno deželo, naj posežejo pri Fincan- 
tieriju in odgovornih oblasteh, da se v 
bližnjeročnem času Tržaški arzenal 
izkoplje iz krize.

Kar je izšlo iz včerajšnje tiskovne 
konference, ni samo obramba delov
nih mest, ampak tudi strah, da hoče 
vodstvo ladjedelnice z vpisovanjem v 
izredno dopolnilno blagajno dejansko 
krčiti in znižati potencial tržaške la
djedelnice. Nobena skrivnost ni, da 
so v ladjedelnici pritiski za predčasne 
upokojitve in da vodijo nejasne per
spektive k razkroju delavske zavzeto
sti. Tovarniški svet in sindikalisti pa 
so prepričani, še posebno po spreje
tju zakona za razvoj ladjedelništva, 
da ima Tržaški arzenal bodočnost in 
so pripravljeni nadaljevati svoj boj. 
Tudi o tem bodo razpravljali v petek, 
ko se bodo vsi delavci zbrali na 
skupščini.

Zanimive pobude v korist 
Zavoda združenega sveta

V prejšnjih dneh so v senatu o- 
dobrili zakonski osnutek, ki predvi
deva finančni prispevek v višini 3 
milijard lir v korist Zavoda združe
nega sveta v Devinu. Znesek bodo v 
celoti krili s prodajo 300 tisoč sre
brnikov, ki jih bo državna kovnica 
izdala in poslala na numizmatično 
tržišče že letos. Omenjeno vsoto bodo 
namenili v poseben sklad, ki ga bodo 
nato uporabili za podelitev nekaj 
desetin štipendij. Omeniti pa velja 
še drugo zanimivo novost: pred krat
kim so v parlamentu začeli postopek 
za priznanje mednarodne diplome ba- 
kalavreta. Odobritev zakonskega o- 
snutka bi bila za devinski College 
nedvomno pomembna pridobitev, saj 
je Zavod edina šolska ustanova v 
Italiji, kjer podeljujejo omenjeno di- 
'plomo.

O tem je bil govor na tiskovni kon 
ferenci, ki so jo včeraj priredili na 
sedežu Zavoda združenega sveta v 
Devinu. Parlamentarne pobude v 
korist Zavoda je orisal bivši poslanec 
in sedanji predsednik devinske usta
nove Corrado Belci, za njim pa je v 
zvezi z delovanjem Zavoda prego-

ial
voril rektor David B. Sutcliffe- Pe u 
je, da je bila dejavnost šolsk6 ^ 
stanove v iztekajočem se šolskeh) 
tu še kar živahna, saj je dijakom^ 
seveda šolnikom uspelo izpeljal j 
di več zanimivih izvenšolskih Pr^ji- 
Med pomembnejše je uvrstil PrXt ^o- 
tev, ki jo je Zavod organiziral v 
rist UNICEF pred nekaj tedni v ^!0. 
žiču, omenil pa je tudi pome« 0 ^ 
ritve nove knjižnice. Povedal Je’y.r 
so se odnosi med Zavodom in ,:;ti 
jevnim družbenim tkivom v zagLje 
letih primemo razvili, v prih00^ 
pa je napovedal povečanje 
dijakov. Vzporedno s številom ^ 
kov bi se moralo predvidoma P%j. 
čafci tudi število držav, ki so 
pane v Zavodu : teh s šolskim }e -Ci 
1985 - 86 bi bilo 55. OmeniU veljak]jU' 
da se je pouk prvega letnika za ega

letnika pa pravkar opravljajo
čil že prejšnji teden, dijaki drug 
letnika pa pravkar opravljajo P!®, 
ne in ustne izpite. Uradni zaklJ ^ 
šolskega leta bo jutri, ko se av- 
vesnosti, ki jo s tem v zvezi P1"1? ^ 
Ijajo, udeležil miniter za znanst 
raziskave Luigi Granelli. y
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Kusturica v
Po prejemu zlate palme v Cannesu

ospredju zanimanja filmskega sveta

Emir Kusturica
CANNES — Francoski dnevni tisk, 
je na dolgo in na široko poročal o 

festivalu v Cannesu, je prvi zabeležil 
VeJik uspeh mladega jugoslovanskega 
režiserja Emira Kusturice in njego
va filma Otac na službenom putu 
(Oče na službenem potovanju). In 
francoski tisk je tudi tisti, ki je brez 
V£iikih polemik sprejel letošnji »Pab 
^ares« in pustil drugim, da si belijo 
Slavo, kako je mogoče, da je zlato 
Palmo odnesel režiser, ki je v štirih 
*etih posnel dva filma, njegov prvi 
frjn Sjećaš li se Dolly Bell? (Se spo
minjaš Dolly Bell?) pa je bil nagra- 
lf‘n z zlatim levom na -beneškem festi- 
yalu, kot najboljši prvenec. Če gremo 
Se malo bolj nazaj v njegovo filmsko 
kstvarjanje, bomo lahko odkrili, da je 
^a Emirova avtorska pot posuta z 
Nagradami in priznanji, pa čeprav za 
Kratkometražno produkcijo ali za di
plomska ustvarjanja, (npr. 1978. leta, 

je dobil prvo nagrado na Medna
rodnem študentskem festivalu v Kar- 
l°vy Vary s filmom Guernica). Vcn- 
oar bo prav gotovo letošnja zlata 
Palma tista, ki bo najbolj uplivala na 
nadaljnje delo komaj trideset letnega

Sarajevčana. Predsednik mednarod
ne žirije, Miloš Forman, je ob branju 
imena letošnjega nagrajenca pouda
ril, da je žirija podelila nagrado so
glasno, kaj takega pa se ni prime
rilo od 78. leta, ko je bil nagrajen 
Ermanno Olmi. Vehka dvorana nove 
filmske palače, ki jo iz leta v leto 
obnavljajo, tako tehnično kot arhitek
tonsko, je bila torej pripravljena spre
jeti z velikim vesoljem mladega na
grajenca. 2.800 gostov in filmskih u- 
metnikov pa je zaman čakalo na Ku- 
sturico. Ni prišel, da bi dvignil za
bojček z rdečo podlago, v katerem se 
je lesketala zlata palma - simbol naj
važnejšega evropskega filmskega fe
stivala. Namesto njega je moral sto
piti na oder producent Sarajevskega 
»Foruma«. Medtem ko so v veliki dvo
rani uradni povabljenci ploskali na
grajencu, filmu, nagradi in še Jame
su Stewartu, ki je nagrado izročil, so 
vsi predstavniki tiska, fotografi, za
sebne televizijske firme in državna 
občila, vsi tisti, pač, ki nis‘o smeli v 
veh ko dvorano, noreli v dvorani De
bussy, kjer so sledili neposrednemu 
prenosu nagrajevanja na velikem e- 
kranu. Čisto slučanjo sem se v glo
boki temi usedla zraven predstavnikov 
jugoslovanskega tiska. Na odru so sc 
vrstili dobitniki manjših nagrad in 
napetost v jugoslovanski »četrti« je bi
la skoraj otipljiva. Kusturica je bil 
namreč že dalj časa med uradnimi 
favoriti letošnjega festivala in to iz 
več razlogov. Najprej seveda zaradi 
naključja, da je bila letošnja uradna 
selekcija razmeroma povprečna; ne
kateri filmi so bili sicer solidni, naj
boljših del letošnjega Cannesa' pa ni 
bilo v uradni konkurenci (to pa ne za
radi slabe volje organizatorjev, am
pak zaradi prevehke opreznosti neka
terih produkcij, ki niso hotele prija
viti svojih filmov sekciji Competi- 
tion). Drugo pozitivno naključje je 
predstavljala žirija, ki je bila dejan
sko zmožna poštenega presojanja fil
mov, v smislu, da ne bi mogli letos go
voriti o kaki »prodani« nagradi, kot 
pa je žal kdaj v navadi. Prav zaradi 
bojazni, da bi lahko prvo nagrado 
»prodali« je bila Kusturičeva palma

do zadnjega v predikatu. Vedeli smo, 
da bi bila ta edina zaslužena palma, 
in da je Miloš Forman človek, ki se 
ne boji zunanjih uplivov, vedeli pa 
smo tudi, da žirija ni on sam in da se 
v filmskem »businessu« nikoli ne pri
de do bistva stvari.

V takem pričakovanju smo zvedeli, 
da je dobil posebno nagrado žirije 
film Birdy (Ptiček) Alana Parkerja. 
Bil je edini veliki favorit programa, 
edini, ki bi lahko ogrožal Kusturico. 
Birdy je predstavljal tisto možnost 
kompromisne nagrade, ki bi zadovolji
la producente in organizatorje in obe
nem nagradila zvestobo ameriške pro
dukcije, ki je izbrala Cannes za u- 
radno bazo filmov Made in Usa v 
Evropi.

Jugoslovanska »četrt« filmskih kri
tikov je ob proglasitvi nagrade Bir- 
dy-ju v trenutku ponorela in to či
sto upravičeno. Kusturica je njegov 
Oče na službenem potovanju sta dobi
la največje priznanje evropskega film
skega sveta, te nagrade niso bili ve
seli le Jugoslovani ampak tudi vsi ti
sti, ki so štirinajst dni begali po 
Croisetti, od ene projekcije do druge 
in brezupno iskali take filme, o ka
terih bi bilo res vredno pisati. Ti, 
v glavnem filmski kritiki, so nedvom
no najbolj pristna žirija kateregakoli 
festivala in prav ti so v tujini odkrili 
vrednost Kusturičevega filma, potem 
ko ga je jugoslovanski tisk nekoliko 
zanemaril. Oče na službenem potova
nju je film, ki dokazuje viden napre
dek v Kusturičevem odnosu do sne
manja filmov. Tokrat je Emir oboga
til svojo analizo nekega družbenega 
stanja (glavni junaki filma so sarajev
ski »muslimi«), dovolj prepričljivo', 
obenem pa na nesporen način se1 je 
lotil tudi pohtične problematike (In
formbiro), ni pa pozabil na humori
stično komponento, na grotesko in sur- 
realno mežikanje glavnega junaka — 
šestletnega debelušastega fantiča. 
Prav on, mali Malik opazuje svet oko
li sebe v Jugoslaviji med letom 1950 
in letom 1952 z isto svežino, s katero 
je opazoval tisti drugi dečko cesarje
va nova oblačila. Kako mu lahko za
meriš, če se edini posmeje cesarjevi

očividni goloti. Kako lahko Maliku 
zameriš, če med domačim običajem 
obrezovanja in pobiranja lipovih cve
tov, beleži očetovo »službeno« potova
nje v oddaljeno kaznilnico na prisilno 
delo, mamino iskanje neke motivaci
je očetovega aresta, vlogo strica v 
vsej tej aferi, pa tudi vlogo vseh raz
nih očetovih ljubic. Ko so odrash do 
njega preveč »nerazumljivi«, ko pre
trgajo z njim dialog, ker je »še pre-. 
majhen, da bi to vedel«, si Malik po
stavi svet zase, v katerem lahko živi 
kot hoče in lahko dela kar hoče. Po
stane mesečnik, hodi po strehah in po 
mostovih, nam pa pomežikne, tako 
smo v dvomu kdo je koga vodil za 
nos. Pa saj to ni tako važno, saj ni
ma pomena ali je res Malik meseč

nik ali ne, ali je res njegov prijatelj 
Joža (»debela ti koža«) falot, ali je 
res njegov brat, ki bi stalno gledal 
filme Kusturičev alter ego, ali je res 
kriv očetovega zapora mamin brat, 
ali še velja geslo, da moramo pri vsa
ki nezgodi »cherchez la famme«. Živ
ljenje gre naprej, sumimo, da bo Ma
lik dorastel v takega moža, kot je bil 
oče in da bodo njegovi sinovi ravno 
taki, predstavniki bosanskih musli- 
mov, predstavniki jugoslovanskega ju
ga, del Jugoslavije.

Prav malo bomo morali čakati, da 
si bomo film ogledali tudi pri nas. 
Manfredi in Varda Taxler, lastnika 
distribucije Academy, sta ga namreč 
takoj kupila tudi za Italijo.

EVA FORNAZARIČ

Prizor iz filma »Oče na službenem potovanju«

Živa nit med italijansko in slovensko kulturo

Pronicljivi eseji A. Bressana 
v knjigi »Pustolovščina besede«

Knjiga Arnolda Bressana »Pusto- 
l°vščina besede« — v podnaslovu Slo 
ženski eseji — ki sta jo pred krat
eni izdali Založba Lipa in Založni- 
.:o tržaškega tiska, je izjemno pri
čevanje o možnostih resničnega in 
Bhjbokega sodelovanja med različni
mi narodi, v našem primeru med 
iovenskim in italijanskim. Kot smo 
iv0 t-Hkšmh dejanj več kot veseli, 
alCo moramo v isti sapi še enkrat 

Ponoviti oznako »možnosti«, ki jih 
. U(ii sosedstvo dveh različnih kul- 
v? in izvorov. Zakaj siceršnje sta
je govori o tem, da je pač še daleč 

ko bi bila takšna dejanja, kot 
]. izpostavlja Arnaldo Bressan, šte 

nnejša, da ne rečemo splošnejša.
čeprav rojen leta 1933 v Izoli — 

orej podatek, ki bi avtorja lahko 
°dil v povsem druge in drugačne 

kot so aktivnosti v prid kul- 
,“Diega sožitja in spoštovanja — je 
oko rekoč vse življenje naravnost 
oseden od dolžnosti do ustvarjalne- 

vj »zidanja« pravega in resničnega 
m°f}u med dvema narodoma, ki vsaj 
^ kontekstu manjšinskega vprašanja 

verjetno pa tudi v drugih kontek-sUh Ji pomeni istočasno »rušenje«
e3o in predsodkov, zapiranja in 
zvišenosti, ignorance in elitizma. 

■ animivo je, da je omenjeno poslan- 
km° v Bressanu zelo daleč od več- 
p .minljive in spremenljive dnevne 
Verh^e' ^i skuša reševati probleme 

daino ali večkrat zgolj jormalno; 
tegov življenjski projekt je vseskozi 

cr!0Jj>ne narave,'še več, je življenjski 
ki ga sili v poistovetenje 

fcnif e.s formalnim spajanjem dveh 
Pa ■Tn^x izhodišč. Za takšen načrt 
p l.e Potrebno pravzaprav celo živ-
. ^ — tnlcn v><inlc<:phi c
včasih tako vsaksebi so si namreč 
stol re?nice dveh narodov, čeprav 
repja živečih v neposredni, tako 

K°c usodni bližini.
izklicujoča knjiga uvaja avtorjevo 
h uni° Pn uvajanju, slovenskega 
stai^rneaa izr°čila v italijanski pro- 
Vl ,.s .Poglavji o Ivanu Cankarju, 
s adlmiru Bartolu in Alojzu. Rebuli, 

Portretom Cirila Zlobca in svež- 
vzJn, jestih srečanj s sodobnimi slo- 
val • Pisatelji oziroma razisko- 
(afiCi- Bressanova zasluga je, da je 

1 s pomočjo slovenskih prevajal

cev v italijanščino — slednji poda
tek je dovolj zgovoren v resnici, s 
katere strani mora kljub vsemu pri
hajati pobuda — uvedel v italijan
ski kulturni prostor Ivana Cankarja 
in njegov poglavitni opus ali vsaj 
izbor iz njega, torej avtorja, ki se 
mu v zapadno-evropskem prostoru 
še danes godi velika krivica: njego
va umetniška - slika, ki na povsem 
svoj način izraža »slovensko dušo«, 
namreč dosega največje njegove so
dobnike in se postavlja z njimi v 
isto vrsto evropskega pričevanja. 
»Hlapec Jernej«, »Martin Kačur«, 
»Podobe iz sanj« — slednje je pre
vedla Diomira Fabjan - Bajc — so 
izčrpna injormacija, ki jo Arnaldo 
Bressan krepi z iskriv ivi, angažira
nim esejem o Cankarjevem življenju 
in delu. V spoju bogatega dokumen
tarnega gradiva predvsem pa sliko
vite pisateljske besede zaživi Cankar 
v svojem času izjemno plastično in 
pretresljivo; istočasno je čutiti pri
stop »od znotraj«, Bressan namreč 
resnično čuti našo mentaliteto in uso
do povsem iz prve roke, kar je ne
mara še bolj presenetljivo od njego
vega plemenitega kulturnega na
mena.

Avtor agitira za Cankarja na vse 
možne načine — na lem mestu ve
lja omeniti njegovo hvaležnost Jol- 
ki Milič, ki ga pri tem spodbuja — 
kot tudi z vso poglobljenostjo piše 
esej o Vladimiru Bartolu, še posebej 
zanimivem ravno za našo, zafnejsko 
problematiko in pričevanje. Ostro in 
pronicljivo -analizira pojem tržaške 
literature, ki je tako dolgo seve
da z italijanskega zornega kota 
zgolj italijanska: pojma ne prese
žeta niti avtorja, kot sta Italo Sve- 
vo in Umberto Saba. V takšnem o- 
zračju je tržaški slovenski pisatelj 
več kot jezikovna odločitev, pa naj 
si gre za šele sedaj resnično odkritje 
Vladimira Bartola, dalje Alojza Re
bule in vseh tistih, ki tako ali dru
gače vežejo svojo umetniško in živ
ljenjsko usodo na ta zgoščen, ko
šček evropskega in seveda tudi slo
venskega prostora. Po Bressanovem 
pojmovanju mora biti takšen izjemen 
prostor, kot je Trst, pokazatelj evro
peizacije ali ne-evropeizacije kulture 
in kulturnosti nasploh, pri čemer

ni nevažna njegova vloga niti v 
slovenskem narodnem prostoru: Bres
san citira Cankarjevo predavanje v 
tem našem mestu oziroma njegov 
citat Ivana Gačarja: »Ljubljana je 
srce Slovenije, Trst pa so njena plju
ča.« Resnična evropeizacija kulture 
skozi prizmo Trsta še zdaleč ni do
sežena, v Rebulovem primeru se mu 
utrne slikovita prispodoba, da so 
Opčine bliže Milanu — torej založ
niku kot pa Trstu.

Težko bi našli slikovitejši zapis o 
življenjski poti Cirila Zlobca, s ka
fer ,m je Bressan dosegel izredno po
membne korake pri poznavanju slo
venske kulture v italijanskem pro
storu in obratno. Prelomi časa in 
dozorevanje osebnosti, dokumentar
na verodostojnost in pisateljska fanta
zija, razkrivanja kulturnega poslan
stva in njihovo udejanjenje, vse to 
skupaj sestavlja portret obeh avtor
jev istočasno. Tudi tukaj Bressan 
presega. in podira ozke ali zlagane 
kulturniške koncepte in ves čas do
kazuje utemeljenost tudi svojega de
la in življenja, ki se je vse postavilo 
v službo prave in resnične kulture 
in kulturnosti, ki pač ne sme pozna
ti meja. Bistvo kulture in kultur
nosti je lahko samo spajanje in ra
zumevanje, saj je nemara le ta člo
vekova dimenzija resnično medna
rodna, ne da bi bila istočasno osva
jalska. — Potem ko v izbranih in
tervjujih, objavljenih v Milanu, Bres
san neposredno predstavi nazore Ci 
rila in Jaše Zlobca, Toneta Pavčka, 
Matjaža Kmecla, Janka Kosa in Vla
dimira Kavčiča, izzveni knjiga v u- 
vodnem opravičilu, da še ni bil do 
časa pripravljen esej o Srečku Ko
sovelu, predvsem pa izzvenijo iskre
na poglavja o občutku, da Arnaldo 
Bressan pravzaprav ves čas želi eno 
samo stvar, ki pa je nikoli ne iz
postavlja: ne nazadnje dvigniti u- 
gled tudi svoji, se pravi italijanski 
kulturi. Tudi slednja bo namreč bi
stveno bogatejša, če bo odprla vrata 
drugim, le na videz manj pomemb
nim kulturam, stopnjevala in širila 
bo samo sebe. — In prisotnost ome
njene (pod)zavestne želje spreminja 
Bressanov opus v resnično moško — 
in prav nič prisiljeno žrtveno ■— 
trdnost in silo*

»Partizanski miting« v Mačkoljah 
pokazal odnos mladih do NOB

Pogosto pravimo in velikokrat tudi ponavljamo, da moramo naši mladini 
približati ideale narodnoosvobodilnega boja na tak način, da ji bodo razumljivi 
in sprejemljivi, da bo lahko dojela smisel tega boja in postala resnično nositelji
ca teh idej tudi za bodoče rodove. Morda vse to prevečkrat le z besedami ponav
ljamo, potem pa ostajamo z dejanji nekako pri starem, pri tistem, kar je narn 
razumljivo in še vedno blizu pa, se ne vprašujemo dovolj, če nam mladi v tej 
logiki sledijo, če vse tako razumejo, kot razumemo mi in če se naša hotenja 
potem tudi z njihovimi srečujejo, kar je predvsem pomembno in važno.

V zadnjem času smo sicer že zasledili nekaj novih načinov pristopa k organi
ziranju oziroma postaviti večerov na tematiko partizanskega boja, na nov, dru
gačen način, na izvajanje novih tekstov, na to vsebino, na organiziranje raznih 
srečanj in okroglih miz, kjer je bil govor, kaj pomenijo na primer mladim še 
naši spomeniki padlim in kako gleda mladina na našo preteklo zgodovino. 
Morda niso vse pobude enako dobro uspele, pokazale pa so, da naša mladina 
ni indiferentna do te problematike, da pa jo hoče predvsem razumeti, osvojiti 
njene misli in ideje in tako postati nosilec le-teh tudi v bodoče.

Ves ta uvod smo napisali v želji, da bi naši čitatelji pravilno ovrednotili 
»Partizanski miting«, ki so ga mladi KD Primorsko iz Mačkolj in Jože Rapotec 
iz Prebenega pripravili in odigrali preteklo soboto na skupni proslavi 40. obletni
ce osvoboditve, ki je bila najprej v Mačkoljah, nato pa se je nadaljevala in 
zaključila v Prebenegu.

O prireditvi sarm smo že poročali ter lahko še dodamo, da se je proslava, 
po kulturnem programu v borovem gozdiču v Mačkoljah, nadaljevala s pohodom 
do Prebenega, kjer so tudi položili venec pred spomenik padlim in kjer je imel 
predsednik domačega društva Damjan LocateOi kratek govor.

Tu so prižgali tudi velik kres, okoli katerega se je razvila prijetna družab
nost s petjem partizanskih pesmi in plesom kola, z igranjem pihalnega orkestra 
in na splošno v dobrem razpoloženju.

Še to moramo povedati, da sta kulturni program v Mačkoljah lepo povezo
vali Maura Križmančič v slovenščini in Letizia Zobin v italijanščini.

Višek prireditve je bil seveda »Partizanski miting«, ki ga je zrežiral 
Sergej Verč, za glasbeno opremo je poskrbela Nadja Kriščak, nastopali pa so 
v igri; Edvin Križmančič in Saša Smotlak na harmoniko, Mitja Zonta na kita
ro, ostali nastopajoči pa so bili: Geni Kozina, Elena Stefančič, Elena Parovel, 
Elizabeta in Nataša Kraljič, Katja in Miloš Tul, Livio Martini in Damjan Loca
teli! (ki je tudi predsednik društva Jože Rapotec iz Prebenega).

Če začnemo naše poročilo s prvo ugotovitvijo, da so bili vsi, ki so sodelo
vali na prireditvi z nastopom mladih zelo zadovoljni, da jim je bil ta partizan
ski'miting všeč, da so se ob njem sprostili, večkrat nasmejali, pa tudi resno 
zamislili ob pesmih, Id so govorile o boju in trpljenju partizanskih borcev, po
tem smo pravzaprav povedali že najvažnejše in sicer to; da so se mladi igralci 
v igro vživeli, da so občutili njeno vsebino, da niso le govorili in recitirali pesmi 
in ostalega teksta, temveč, da sb, ob pravilnem režijskem prijemu dojeli njegov 
pravilni smisel, vsebine boja in, zakaj ne, tudi vsebino partizanskih mitingov, 
tistih redkih, a zelo potrebnih veselih utrinkov, ki so dajali borcem, pa tudi 
prebivalstvu moči, da so šli naprej, da so vztrajali, da niso obupali in da so 
končno tudi zmagali.

Prav gotovo takratni mitingi niso bili za las podobni, ali enaki tem mitingu. 
Odvijali so se pač v času hudih in težkih bojev, zato je bilo tudi vzdušje prav 
gotovo drugačno od današnjega.

A način, ki ga je za izvedbo tega mitinga izbral Sergij Verč, je bil 
pràv gotovo najblžji mladim, takšen, da jim je besedila posameznih pesmi, 
kronik in skupnih recitalov tako približal, da so se v svoje vloge do kraja 
vživeli in potegnili s svojo temperamentno igro, z lepim podajanjem pesmi, 
pa tudi s pevskimi vložki vse, ki so jim navdušeno sledili, predvsem mlade, 
pa tudi tiste, ki so morda prave partizanske mitinge doživeli v takftitnih časih, 
da so se povsem vživeli tudi v ta miting, ki je bil izraz borbenosti, zagnanosti 
in navdušenja, ki ga je sposobna tudi naša današnja mladina.

Glasba je celotno prireditev močno popestrila tako, da so bili lahko vsi 
izvajalci in seveda gledalci z njenim uspehom zadovoljni. Prav bi samo bilo, 
da bi bilo takšnih iger, tako podanih, med našo mladino še veliko, kajti prepri
čani smo, da je tudi to pot, kako pritegniti naše mlade na nov, drugačen način 
k ohranjanju naše preteklosti in vrednotenju idealov, za katere so se naši hrabri 
borci borili in tudi padali. N. L.
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Kljub porazu proti Videotonu

Realu pokal UEFA
Real Madrid — Videofon 0:1

(0:0)
STRELEC: Majer v 87. min.
REAL MADRID: Miguel Angel,

Chendo, Camacho, Stielike, Sanchis, 
San Jose, Butragueno, Michel, San
tillana, Gallego, Valdano (v 58’ Jua- 
nito).

VIDEOTON: P. Disztl, Csuhay,
Horvath, L. Disztl, Vegh, Burcsa, 
Majer, Novath (v 50’ Palkovics), 
Szabo, Vadasz, Csongradi (y 58’ Witt- 
man).

SODNIK: Ponnet (Bel.), KOTI: 9:1 
za Real Madrid; GLEDALCEV: pri
bližno 120 tisoč.

MADRID — Kljub sinočnjemu pora
zu v povr uh finalni tekli' . je Real 
Madrid osvojil 'e.o nji . poka UEFA 
n ga dodal bogati zhjrki pokalov pr
vaka, ki jo ima iz prejšnjih let, saj 
je v prvi tekmi na Madžarskem zma
ga: s 3:0. Glede La v.f-cko prednost, 
ki jo je imel in glede na to, kar je

tečaj Videoton pokazal, je bilo tež
ke pričakovati, da bi prišlo do pre
senečenja.

Tudi končni rezultat sinočnje tekme 
nas ne sme varati. Španci so namreč 
imeli vrsto izredno ugodnih priložno
sti, vendar je bil madžarski vratar 
nepremagljiv (med drugim je ubra
nil 11-metrovko, ki jo je že v začetku 
tekme streljal Valdano). Igralci Vi
deofona pa so v bistvu enkrat sam
krat nevarno streljali proti vratom 
Miguela Angela in tudi dosegli zma
goviti gol, a do kraja je manjkalo 
premalo časa, da bi si lahko delali 
iluzije.

Glede na to, kar je pokazal v pol
finalnih in finalnih tekmah, je Real 
Madrid sicer povsem zasluženo osvo
jil letošnji pokal UEFA. Gotovo pa 
ni bila zaslužena njegova uvrstitev 
v sklepni del. Spomnimo se samo, 
kolikšno pomoč mu je nudil sodnik, 
da se je znebil Rijeke.

V sodelovanju JK Mornar in TPK Sirena

Mednarodna regata 
od Trsta do Brionov
TRIESTE 

TRST 
BRIONI

1985,
TPK CNT SIRENA TS J K MORNAR PULA

Pod geslom »Preko športa do spo
znavanja, sporazumevanja in mirnega 
sožitja« bo 7. in 8. junija prva med
narodna regata Trst - Brioni 1985 v 
sodelovanju JK Mornar iz Pulja in 
TPK Sirena. Regata bo potekala pod 
pokroviteljstvom delovne skupnosti 
Alpe - Jadran

Pobudo za regato je dal že lansko 
jesen predsednik TPK Sirena Edi Fi
lipčič, potem ko je prišel v stik z

ravnatelji marin jugoslovanske obale. 
Glavni koordinator te pobude pa je 
Miran Dolhar, kateremu pomagajo 
odborniki pomorske komisije.

Regate se lahko udeležijo jadrnice, 
ki bodo porazdeljene v pet kategorij, 
glede pač na dolžino vodne linije (od 
5,72 metra do več kot 10 metrov dol
žine).

Start je predviden za petek, 7. ju
nija ob 19. uri v Barkovljah. Regatni 
kurz bo Trst - Fažanski kanal - Brio
ni. Nagrajevanje bo v Marini Verudi 
ob zaključku regato.

Vpisovanje na sedežu TPK Sirena 
je že v teku in se bo zaključilo 4. ju
nija. Regatna navodila bodo na raz
polago posadkam na sedežu TPK Si
rena od 5. do 7. junija. Vsi udeležen
ci na regati morajo imeti veljaven 
potni list za prestop državne meje.

Italijanski nogometni pokal

Včeraj izžrebali 
četrtfinalne pare

MILAN — V Milanu je bilo včeraj 
žrebanje četrtfinalnih parov itahjaP' 
skega nogometnega pokala. Žreb J 
določil naslednje pare: Parma - 
rentina, Milan - Juventus, Torino " 
Sampdoria in Verona - Inter. Prve teK' 
me bodo odigrali v sredo, 12. junij^ 
povratne v sredo, 19. junija, s priče1' 
kom ob 20.30.

Prva polfinalna srečanja bodo v 
nedeljo, 23. junija, povratna pa ™ 
junija. Prva finalna tekma bo v 
deljo, 30. junija, povratna v sred0,
3. julija.

Žico pred sodiščem
VIDEM — V Vidmu se je včeraj 

čel proces proti brazilskemu asu 
cu, Id je obtožen nedovoljenega iz110! 
sa denarja v tujino. Žico je včeraj 
potrdil svojo nedolžnost, javni tožil00 
pa je vztrajal pri obtožbah in zahF' 
val, da ga obsodijo na leto dni zap0- 
ra in na dve milijardi lir globe. 
prava se bo nadaljevala danes SIJJj 
traj. Žico pa je že 
domov, kjer se bo 
reprezentanci.

včeraj od poto v»; 
pridružil brazd5*0

kratke vesti - kratke vestiNa kolesarski dirki po Italiji

Hosteju etapa, Visentini še vedno prvi
CERVIA (Ravenna) — Včerajšnja 

etapa sicer ni prinesla bistvenih pre
mikov na vrhu, vendar bi se za marsi
koga (med temi so bili tudi Saronni, 
Hinault, Visentini, Contini, Lejarreta, 
Moser, Lemond), lahko tudi slabo kon
čala. Tri kilometre pred ciljem je na
mreč nekdo padel (pravijo, da eden 
izmed ameriških kolesarjev) ter po
tegnil za sabo vrsto ostalih, še naj
huje jo je skupil Američan Bradley, 
ki je ir oral v bolnico. Hinault se je 
padcu izognil in se tako vodečemu 
Visentiniju približal še za nekaj se
kund. Duka pa se je zaključila s 
sprintom, v katerem se je uvelja
vil Belgijec Frank Hoste pred Rosolo 
in Freulerjem

Danes bo na sporedu 7. etapa od 
Cervie do Jesija za skupnih 185 km, 
kolesarji pa se bodo pred občinsko 
palačo v San Patrignanu ustavili za 
tri minute.

VRSTNI RED
1. Hoste (Bel.), ki je 237 km od

Vittoria Veneta do Cervie prevozil v 
6.19T7” s poprečno hitrostjo 37,491 km 
na uro; 2. Rosola; 3. Frtcler (Švi.);
4. Van Der Velde (Niz.) ; 5. Hofeditz 
(ZRN); 6. Gambirasio; 7. Pagnin; 8. 
Gavazzi sledi glavnina z zmagoval
čevim časom.

SKUPNA LESTVICA 
1. Visentini (It.) 30.54’43; 2. Hinault 

(Fr.) po 28”; 3. Lejarreta (Šp.) 1 
minuta 16”; 4. Mutter (Švi.) 1’25”;
5. Moser 1’31”; 6. Seiz (Švi.) 2’04”; 
7. Lemond (ZDA) 2’09”; 8. G. B. 
Baronchelli 2’34”; 9. Contini 2’48”; 
10. Mater (Av.) 2’49”; 11. Prim (Šve.) 
3’01”; 12. Van Der Velde (Niz.) 3’07”; 
13. Da Silva (Por.) 3’42”; 14. Wilson 
(Avs.) 3’44”; 15 Salvador 3’50”; 16. 
Bombini 3’56”; 17. Volpi 3’59”; 18. Sa
ronni 4’03”; 19. Amadori isti čas; 
20. Moroni 4’23”.

Piasecki osvojil »dirko miru«
VZHODNI BERLIN — Poljak Lech 

Piasecki je osvojil končno zmago na

kolesarski »dirki miru«. Na zadnji e- 
tapi je bil najhitrejši Vzhodni Nemec 
Uwe Raab. V ekipni lestvici je So
vjetska zveza zasedla prvo mesto pred 
Vzhodno Nemčijo.

Boškov ostane pri Ascoliju
ASCOLI PICENO — Predsednik A- 

scolija Rozzi je včeraj izjavil, da bo 
tehnični direktor ekipe, ki je letos na
zadovala v B ligo, tudi v prihodnji 
sezoni Jugoslovan Vujadin Boškov, 
ki pa bo prihodnje leto lahko sedel 
tudi na klopi.

Boniek je že podpisal
za Romo?
RIM — Po včerajšnjem pisanju ti

skovnih agencij, naj bi Boniek že pod
pisal triletno pogodbo z Romo, za 
kar naj bi prejel več kot tri milijar
de lir, poleg premij seveda. K Ju- 
ventusu pa naj bi prestopil Falcao.

Caglieris pri Segafredu
GORICA — Pri goriškem Segafre

du so včeraj potrdili, da so se z 
Ber Ioni jem sporazumeli za nakup play 
makerja Caglierisa. Sedaj je na vr
sti igralec, ki mora potrditi, da se 
strinja z odhodom v Gorico. Segafre- 
do je poleg tega navezal stike z 
Australianom, od katerega namera
va odkupiti Lorenzona, in Silversto- 
nom iz Brescie glede Marušiča.

De Falco izključen
MILAN — Disciplinska komisija 

italijanske nogometne zveze je v A 
ligi za dve koli izključila Bonettija 
(Roma) in Dosseno (Torino), za eno 
kolo pa bodo počivali Hateley (Mi
lan), Perrone (Ascoli) in Muller (Co
mo). V B ligi je najhujša kazen do
letela Panizzo (Parma), ki je dobil 
pet kol, dve koli so naložili Cupiniju 
(Bari), po eno tekmo pa bodo pre
skočili Tomasom in Misuri (Varese), 
Amenta (Perugia), Enzo (Lecce), Gal
luzzo (Bari), Maggiora in Polenta 
(Catania), Mileti (Genoa), Presicci 
(Taranto), Progna (Campobasso),

Ruffini (Sambenedettese), Verton3 
in Geriate (Empoli) ter De Falc° 
(Triestina).

Finska in Anglija izenačil!
HELSINKI — V kvalifikacijske!» 

srečanju za nastop na svetovnem n0" 
gometnem prvenstvu v Mehiki s*3 
Finska in Anglija (skupina 3) igr30 
neodločeno 1:1 (1:0).

Lestvica: Anglija 8 točk (5 tekem)’ 
Sev. Irska 6 (5), Finska 5 (5), R0' 
munija 3 (3), Turčija 0 (4).

Čile boljši od Brazilije
SANTIAGO DE CHILE — Trener

ju brazilske nogometne reprezentam 
ce Evaristu Macedu se je stolček 
začel pošteno majati: po porazu pr0" 
ti Kolumbiji (1:0) so Brazilci zg»' 
bili še proti Čilu (2:1), tako da s» 
izbruhnile ostre polemike in medse- 
bojno obtoževanje. Zadnji mesec_ j® 
brazilska reprezentanca odigrala šest 
prijateljskih srečanj, v treh je zma
gala, v ostalih treh pa zgubila. Kal 
pa zaskrblja, je še zlasti izredno sla
ba igra, ki jo je prikazala.

obvestila Po 3. kolu zamejskega balinarskega prvenstva
PRIMOTOR KLUB

vabi svoje člane na sestanek, ki bo 
drevi ob 20.30 v društveni gostilni v 
Lonjerju. Priporočamo čimvečjo udelež
bo zaradi raznih sporočil.

S P D T
vabi svoje člane in prijatelje na 31. 
redni občni zbor, ki bo jutri, 24. t.m., 
v prvem sklicanju ob 20.00 in v dru
gem ob 20.30 v Gregorčičevi dvorani 
v Trstu (Ul. sv. Frančiška 20, 2. nad.). 
Na sporedu bodo predsedniško, tajniško 
in blagajniško poročilo, poročila načel
nikov posameznih odsekov, razprava ter 
razrešnica staremu in volitve novega 
odbora. Vabljeni!

Z S š D I
obvešča, da bo jutri, 24. maja, ob 
20. uri v Ul. Guardiella 7 seja odboj
karske komisije. Dnevni red: uresniče
nje programa in združevanje.

ŠZ BOR
priredi v nedeljo, 26. t. m., skupno s 
pobratenim Slovanom izlet pod Ilovo 
goro, z ogledom bližnje Taborske jame 
in izvira Krke. Na razpolago je v av

tobusih še nekaj prostih mest. Infor
macije in prijave v društveni pisarni 
(tel. 513-77).

JK ČUPA
priredi v juniju, juliju in avgustu JA
DRALNE TEČAJE na jadrnicah in ja
dralnih deskah za otroke in mladino. 
Vpisovanje do 31. maja na sedežu 
ZSŠDI v Trstu (tel. 040/767-304) in na 
sedežu ZSŠDI v Gorici (tel. 0481/33029). 

FC PRIMORJE
sklicuje v ponedeljek, 27. t. m., ob 20. 
uri v prvem in ob 20.30 v drugem skli
canju 20. redni občni zbor, ki bo v 
Soščevi hiši, Prosek 306. Dnevni red 
je naslednji: 1. izvolitev predsedstva
občnega zbora; 2. predsedniško poroči
lo; 3. tajniško poročilo; 4. blagajniško 
poročilo; 5. poročilo nadzornega odbo
ra; 6. izvolitev novega odbora; 7. 
razno.

TPK SIRENA
obvešča, da je tajništvo kluba na raz
polago članom in prijateljem vsak dan 
(razen ob sredah, nedeljah in prazni
kih) od 18. do 20. ure. Telefon 422696.

Peto zamejsko balinarsko prven
stvo se nadaljuje brez zastojev. Prej
šnje 3. kolo prvega dela prvenstva 
je sicer nekoliko motilo muhasto vre
me, a kljub temu so vsa tri srečanja 
na programu regularno odigrali. V 
tem, zavrtljaju beležimo kar dve zma
gi v gosteh, če je uspeh poletovcev 
proti novoustanovljeni ekipi Danica z 
Vrha pričakovan, pa so igralci na- 
brežinskega Sokola v Zgoniku kar dva
krat slavili proti krasovcem, ki so 
bili dotlej še nepremagani.

Srečanje med Danico in Poletom je 
potekalo povsem enosmerno, saj so 
domačini v dveh tekmah osvojili le 
častno točko proti favoriziranim o- 
penskdm igralcem. Domačini pa se 
niso izkazali samo z igro, ampak tudi

z družabnostjo po končanih tekmoval
nih obveznostih.

Brez dvoma ni bila razlika med So
kolom in Krasom tako velika, kot bi 
lahko kdo sklepal na podlagi golega 
rezultata. V prvi tekmi so Nabrežinci 
povedli z 8:5, s petimi zaporednimi 
točkami pa so jih krasovci prehiteli 
(10:8). Kljub temu je Sokol prvi do
segel odločilno enajsto točko. V dru
gem srečanju pa so gostje v rekord
nih štirih lučajih visoko premagali 
razočarane domačine z rlezultatom 
11:1. Vedno privlačen in napet vzhod- 
nokraški derbi med Gajo in Zarjo pa 
se je zaključil s pravično delitvijo 
točk s povsem enakim rezultatom v 
obeh srečanjih.

IZIDI 3. KOLA: Danica - Polet 0:2

(1:11, 0:11), Gaja - Zarja 1:1 (IB7, 
7:11), Kras - Sokol 0:2 (10:11, l:lD' 
Počitek: Kraški dom.

LESTVICA: Polet 6; Sokol 4; Kra* 
in Zarja 2; Gaja 1; Kraški dom i» 
Danica 0.

SPORED 4. KOLA: drevi ob l9; 
uri v Bazovici: Zarja - Kraški domi 
drevi ob 19. uri v Nabrežini: Sokol ' 
Danica; srečanje Polet - Kras so odi' 
grati sinoči; počitek: Gaja. (Z. S-)

Udinese v Avstraliji
SYDNEY — Udinese se bo od 29' 

t.m. do 9. junija udeležil nogometneg3 
turnirja v Avstraliji, kjer bodo na' 
stopili še angleški Tottenham Hot' 
spurs, brazilski Vasco de Gama i» 
avstralska državna reprezentanca.

Borovi igralci v prvenstvu propaganda so letos res presenetili

Ob prvi resnejši preizkušnji že prodoren uspeh
Nogometni 
turnir ZSŠDI

Na 1. nogometnem turnirju za os
novnošolce in srednješolce, ki ga ob 
40-letnici osvoboditve prireja nogo
metna komisija pri ZSŠDI, bodo da
nes 1. kolo odigrali mladinci, in si
cer na igrišču na PrbseKU. Spored je 
raslconji: ob 17.30 Prosek - Sv. Ja 
kob; ob 18.15 Sv. Ivan - Opčine. Po
čiva: Doima.

v sporedu, ki smo ga objavili vče
raj, je pomotonua izostala 3. skupina 
kategerije dečkov, te igra \ Dolini 
in ima naslednji spored. 24. 5. ob 
17.40 Trst - Boljunec-Boršt; 18.20 
Sv. Ana - Dolina; 29. 5. ob 17.40 Trst 
- Sv. Ana; 18.20 Boljunec-Boršt - 
Dolina.

Lucchinellija in Ferrarija
ne bo na dirki na Grobniku
REKA — Italijanov Lucchinelli

ja in Ferrarija ne bo na motocikli
stični dirki za VN Jugoslavije (ve
ljavno za svetovno prvenstvo), ki bo 
16. junija na Grobniku pri Reki. Za
radi dosedanjih slabih rezultatov je 
namreč mednarodna komisija zavrni
la njihov vpis v razredu do 500 ccm.

Slovenske košarkarske kroge na Tr
žaškem je nedvomno prijetno prese
netila vest o končni zmagi mlade Bo
rove ekipe v pokrajinskem delu pr
venstva propaganda. Borovci so naj
prej osvojili prvo mesto v svoji kva
lifikacijski skupini, nato pa so pre
magali vse svoje nasprotnike tudi v 
finalnem delu, ki se ga je udeležilo 
šest najboljših peterk s Tržaškega. 
Če ne upoštevamo fenomena Jadra
na, je bila slovenska košarka v zad
nji letih dokaj skopa z dosežki, to 
pa je še toliko bolj res za mladinsko 
področje. Trenerja borovcev Luko 
Furlana • smo po odločilni tekmi z 
Don Boscom prosili za krajši inter
vju. Najprej pa smo ga vprašali, če 
je pričakoval takšen uspeh, pa nam 
je odgovoril, da si iskreno ni obetal 
zmage, saj se njegovi varovanci, ra
zen dveh, pravzaprav le dve leti uk
varjajo s košarko in letošnje prven
stvo je bilo zanje prva resnejša tek
movalna preizkušnja.

»Kako pa, da so tvoji igralci tako.

hitro napredovali?«
»Treniramo trikrat tedensko, kar je 

za tako mlade fante kar precej.

ključ uspeha pa je v velikem številu 
odigranih prijateljskih tekem, saj so 
najbolj vestni igralci v skupini opra

vili letos kakih 50 do 60 nastopov4,
»Katera je glavna značilnost e' 

kipe?«
»Nedvomno so to mirni živci!«
»Kakšne so perspektive?«
»Zaenkrat je ekipa dovolj dobri1' 

čeprav bi seveda potrebovali še n<T 
kaj visokih igralcev, nekaj pa bi j1*1 
morali dobiti tudi od drugih slove»" 
skih društev, kjer jih je premalo, ài 
bi lahko sestavili lastno ekipo.«

Čeprav se s trenerstvom ukvarj3 
šele tri leta, je torej Luka Furlan ž® 
dosegel lepo osebno uveljavitev. H3 
razpolago je imel nadarjeno skupi»0 
fantov, kar je seveda predpogoj z3 
uspeh, toda zlasti na mladinski raV' 
ni to še ni vse. Kdor Borove fant® 
in njihovega trenerja pozna, ve, f*a 
je uspeh predvsem sad požrtvovalne' 
ga in navdušenega dela ter pravil' 
nega pedagoškega pristopa, kar je n3 
tej ravni mnogo bolj pomemben P°' 
kazatelj od tekmovalnega rezultata 
samega, (ak)

BOR - PROPAGANDA. Stoje (z leve proti desni); spremljevalec Arena, Až
man, Arena, Bajc, Oberdan, Pavlica, Jelerčič, trener Furlan, čepe; Tinta, 
Legiša, Prelec, Doles, Presi, Pregare in Stubelj (manjkajo Milone, Majcen,

Persan in Gregori)
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Bogat program ob 20-letnici Brega
SD Breg se pripravlja na štiridnev

ni Proslavljanje 20-letnice. Dva od 
6,1 štirih dni sta posvečena različ- 
'ri športnim tekmovanjem. V soboto 

^Poldne se bodo v občinskem šport- 
Okj centru v Dolini skoraj istočasno 

rajali mednarodni turnir ženske od
like, nogometni turnir in tekmoval- 

p Preizkušnje med vaškimi ekipa- 
/P; V nedeljo dopoldne pa je na spo- 
.Pau še netekmovalni pohod po vaseh 
Ounske občine, ki ga organizira sek- 
,Jo za rekreacijo.

soboto, 25. maja, od 16.00 dalje 
odbojkarske ekipe OK Nova Go- 

.lca, OK Koper, Friulexport in doma- 
® šesterka Brega odigrale tri tek- 
?e- Turnir se bo nadaljeval in zaklju- 

. v nedeljo, 26. maja, dopokfae z 
■ petkom ob 9.30. Igrale bodo akipe, 

1 nastopajo v državnih, deželnih in 
pPublških ligah. Poleg Brega, ki je 
et°s zadovoljivo zaključil prvenstvo

C-l lige, velja od ostalih ekip omeniti 
zlasti novogoriškega drugoligaša. V 
teh dveh dneh bomo gotovo prisostvo
vali dobri igri na obeh straneh odboj
karske mreže. Zmagovalec je še ne
znanka, lep uspeh za vse ekipe pa bo, 
če b,o prikazana igra borbena in v do
ločeni meri kakovostna.

Tudi nogometni tumir se bo pričel 
v soboto, 25. maja, ob 16.00. Sodelo
vale bodo ekipe Gaje, Primorca in 
Primorja, poleg seveda domače enaj
sterice. Medtem ko je odbojkarski tur
nir organiziran na podlagi sistema 
igre vsakega proti vsakem, bo nogo
metni turnir potekal z začetnim žre
banjem tkip in dvema srečanjema v 
soboto popoldne, ter finaloma za prvo 
in tretje mesto v nedeljo, 26. maja, 
ob 10.30 in 15.30. Vse štiri nastopajo
če ekipe so občinstvu znane in med 
njihovim nivojem ni bistvenih razlik.

V soboto, 25. maja, ob 18.00 pa b,o

na malem nogometnem igrišču vse 
živo. Zbrale se bodo ekipe vseh vasi 
dolinske občine, ki se bodo pomerile 
v raznih igrah, tokrat ne več tako re
sno kot pri obeh turnirjih. Namen 
teh iger je predvsem družabnost in 
oddih. Ekipe bodo sestavljene iz pe
tih tekmovalcev, od katerih morata 
biti vsaj dve ženski, drugače moštvo 
po pravilniku ne bo smelo sodelovati.

Sekcija za rekreacijo bo k proslav
ljanju 20-letnice ŠD Breg sodelovala 
z netekmovalnim pohodom po vaseh 
dolinske občine. Prav zaradi tega, 
ker se ta odsdk ukvarja z neagoni- 
stičnim športom, bo pohod takega 
značaja. Udeleženci b,odo na določeni 
progi lahko tekli ali pa hodili. Na
men pohoda sovpada s cilji te dejav
nosti: odprti odnosi z ljudmi, vzdušje 
prijateljstva in zdravega športa.

(dam)

ZA POKAL PRIJATELJSTVA

^evi troboj Breg 
®oga in Friulexport
, Drevi bo v Borovem športnem cen- 
T finalni del ženskih kvalifikacij za 
astop na odbojkarskem Pokalu pri

jateljstva, ki bo letos pri nas septem- 
,ra meseca. V tem drugem krogu 
®tanovanja, ki bo določil, katera eki- 
jr bo ob Meblu zastopala zamejstvo 

ekipam iz Slovenije in Hrvatske, 
86 bodo pomerile šesterke Brega, Slo- 
: i *n Friulexporta, ki je prejšnji teden 
21°čil Sovodnje Centralsped in Konto- 
'b Electronic Shop.

jDrevišnji turnir (sodili bodo sodniki 
(PAV) bi moral biti dokaj izenačen, 

sta Breg in Sloga letos igrala v 
Sipini za obstanek C-l lige, Friulex- 
prt pa v skupini za napredovanje C-2 
*ge. Na papirju velja za favorita 
«reg.

SPORED
19.00 Friulexport - Breg; 20.00 Slo- 

fa - Friulexport; 21.00 Breg - Sloga, 
igralo se bo po sistemu na dva zma- 
gaha seta.

Turnir v malem nogometu za osnovne šole

Veliko slavje najmlajših
V okviru dejavnosti in praznovanj 

ŠD Breg ob svoji 20. obletnici ob
stoja, je društvo priredilo turnir v 
malem nogometu za osnovne šole do
linske občine. Turnirja se je udele
žilo lepo število osmih osnovnih šol, 
ki so v dolinskem športnem centru 
igrali ves prejšnji teden, finalne tek
me pa so bile v ponedeljek.

REZULTATI FINALNIH TEKEM
Finale za 1. mesto: F. Venturini 

(Boljunec), 5. razred - Italijanska 
o.š. Boljunec 3:2 (po enajstmetrov
kah). Po regularnem času 0:0.

Finale za 3. mesto: I. Trinko (Ric- 
manje), M. Samsa (Domio) - Boršt- 
Prebeneg 1:0.

Finale za 5. mesto: P. Voranc (Do
lina) - Milje 2:1.

Finale za 7. mesto: M. Gregorič 
(Sv. Ana) - F. Venturini (Boljunec) 
- 3. in 4. razred 1:0.

POSTAVE
VENTURINI: (3. in 4. razred)

Cah, P. in I. Žerjal, Mingot, Vodopi
vec, Kermac, Koren, Andreassi, Pao- 
letti, Korošec.

VENTURINI: (5. razred): GrOanc, 
Švara, Matkovič, Vodopivec, Mauri, 
Gigante, Košuta.

ITAL. ŠOLA: - Boljunec: Punis, 
Vimo, Štrain, Munaffo, Iskra, Mondo.

MILE: Jakomin, Božjeglav, Cos
si, Grbec, Švab, Giacomin.

VORANC: Lavrica, Canziani, Lo- 
vriha. Caia, Gropazzi, Klabjan.

BORŠT - PREBENEG: Bandi, Cor- 
batti, I. in Č. Rapotec, Argenti, Pav
letič.

SAMSA: Krašovec, Macor, Foretti, 
Blason, Bajc.

GREGORIČ: Zoch, Žerjul, Samec, 
Bizjak, Čuk, P. in D. Biekar, Ži
berna, Krizmanich.

Vsaka šola je dobila pokal, vsi u- 
deleženci turnirja pa so dobili spo
minsko kolajno.

(Miran Švara)

komentar trenerja andreja žagarja

V soboto dokončna odločitev
Dokončna odločitev 

o napredovanju v B 
ligo je torej odložena 
na soboto. Čeprav 
smo že v Trevisu i- 
meli lepo priložnost 

: za zmago, so do
mači izkoristili pred
nost domačega igri
šča in si v zaključku* 

tekme izborili zadostno prednost za 
zmago. Sama tekma se je za nas raz
vijala zelo ugodno. Ne samo, da smo 
vzdržali začetni naval domačih, tem
več smo bili celo v vodstvu v prvih 
minutah tekme. Potem se je rezul
tat obrnil v eno ali drugo korist, 
zaključek prvega polčasa pa je po
novno pripadel nam. Bili smo n vod
stvu za tri točke in ob tem je tudi 
številka 11 Corrò imel že štiri oseb
ne napake. Trdim lahko, da smo pr
vi polčas odigrali res v velikem slo
gu, zlasti v napadu.

Junaka tega dela srečanja sta bi
la predvsem Mauro z metom iz igre 
6:6 in Klavdij Starc z 9:12. Domačini 
so nas nato prehitro ujeli, že v
6. min. drugega polčasa so vodili z 
62:58. S tremi uspešnimi trojkami pa 
smo ponovno prevzeli vodstvo in 8 
minut pred koncem tekme vodili s 
74:70.

V tistih trenutkih je nekaj naših 
slabih podaj domačinom omogočilo 
uspešne protinapade in vodstvo s 6 
točkami razlike, ki so ga nato s pro 
stimi meti še povečali na končnih 11 
točk razlike, škoda, da smo izgu
bili tekmo prav tam, kjer smo bili 
prepričani, da smo boljši. Domači so 
namreč to pot veliko boljše vzdržali 
vročino v dvorani, ki je nas precej 
izčrpala. Ob tem, da so bili v vod
stvu, pa se jim je tudi že omajana 
morala spet vrnila in tekmo so za
ključili bolj sveži kot mi.

Nastopili so tudi z devetimi, igral
ci, mi pa dejansko samo s sedmi
mi, saj je Walter Sosič igral le v 
zadnji minuti. Za tretjo tekmo bo
mo tudi mi morali z izmenjavami po
skrbeti, da bo vsak dobil priliko za 
počitek. Predvidevanja, da bo imel 
Marko več prostora, so se pokazala 
kot točna in prepričan sem, da bo

v Trstu v tretji tekmi še boljše.
Pogledati moramo zdaj, kje so na

še rezerve v primerjavi s tekmo v 
Trevisu. Na vsak način je bil delež 
centrov razen Maura v napadu še 
premajhen. V opravičilo jim je tre
ba povedati, da tudi niso dobili za
dostno količino uporabnih žog. Ce
lotna ekipa ima veliko rezerve pri 
izvajanju prostih metov, saj smo kar 
14-krat zgrešili s črte za proste me
te

Tretji in odločilni jaktor pa bo 
seveda bolj strnjena in bolj gosta o- 
bramba, saj če primerjamo prvo tek
mo, ko smo v Trstu z 83 doseženimi 
točkami slavili, smo to pot v Trevisu 
z istim številom doseženih točk doži
veli poraz. Torej je bila obramba 
precej slabša in je bolj šepala. Zla
sti bo treba preprečiti utekanje nji
hovih centrov v sredino rakete, kjer 
potem, ko sprejmejo žogo z dobro 
tehniko in z dobro postavitvijo zlah
ka dosegajo koše

Nedvomno pa bo zopet pomembno 
tudi sojenje, kajti sodniški kriterij v 
takih odločilnih tekmah lahko nema
lokrat vrže določene igralce iz tira 
in prav to se lahko v tako pomemb
nem srečanju pokaže kot izredno 
pomemben jaktor. Smatram pa, da 
ne glede na to, da je razlika v Tre
visu znašala enako kot smo mi zma
gali v Trstu, da teh 11 točk ni real
na razlika, prav tako kot tudi 11 
točk v Trstu ni pokazalo prave slike 
na igrišču. Zato mislim, da je pred
nost domačega igrišča in pa velika 
množica navijačev, ki jo tudi topot 
pričakujemo tako pomemben jaktor, 
da bi bilo to verjetno lahko odlo
čilno v taki tekmi, ki odloča o na
predovanju v B ligo.

Treningi so ta teden potekali v li
stal jenem vrstnem redu, razen da 
smo se iz Repna preselili v športno 
palačo, kjer smo imeli tudi nekaj 
težav z obroči na koših, ki so se 
baje pokvarili in so jih zamenjali s 
starimi, tako da smo tu nekaj han- 
dikapirani. Upam, da se bodo stva
ri uredile, da bomo tekmo odigrali 
zopet na obroče, kakršne smo imeli 
celo prvenstvo in da bomo tako imeli 
tudi mi prednost domačega igrišča.

Lepa družabnost Juventine
. Letošnjo nogometno dejavnost pri 
tendreškem društvu Ju ventina so 

^tenili z družabnostjo na igrišču, kjer 
J? je ob, tej priložnosti zbralo več kot 

nogometašev, društvenih članov 
]n. Prijateljev Juventine. Ob tej pri
dnosti so izročili nekaterim vašča- 
)0tn priznanje za nesebično pomoč, 
i1 so jo več let nudili štandreškč mu 
bistvu. Priznanje so dobili Ani Braj- 

pL Lojzka in Mirko Kovic, Milan 
2elicon in Emil Mučič. Posebno pri- 
kanje je letos med igralci dobil napa
de Panico.

.Sicer bo Juventina svojo športno de- 
^riiost sklenila čez nekaj časa. V ne
tijo bo namreč sprejela v goste no- 
Jr^hetaše iz Tolmina, s katerimi bo 
Jagrala prijateljsko srečanje. Pobu- 
I? sPada v okvir prijateljskih stikov, 
J Vežejo nogometaše iz Štandreža in 
.Qlrnina. Srečanje bo v nedeljo, 26. 
naja, ob 16.30. Pred nekaj meseci so

štandrežci na gostovanju v Tolminu 
zmagali s 4:0.

Na sliki : mladi štandreški brani
lec Krpan, ki se je dobro izkazal v 
tem prvenstvu in zagotavlja Juventi
ni kakovostnejšo bodočnost.

ob robu naših nogometnih igrišč

Bo Mladosti uspelo napredovati?
Pred nekaj meseci bi verjetno ma

lokdo napovedoval, da se bo prven
stvo za doberdobsko Mladost zaklju
čilo 16. junija, kot se v resnici bo. 
Ta dan bo namrč na sporedu tretje 
dodatno srečanj«, ki bo odločalo, kdo 
bo napredoval v 2. amatersko ligo. 
Nihče si ni niti prčakoval, da si bodo 
Doberdob,ci, potem ko so vodili skozi 
celo prvenstvo, zapravili 1. mesto 
prav v zadnjem kolu in s tem prepu
stili Foglianu takojšnje napredovanje.

Tu mislimo predvsem na preveliko 
živčnost, ki je vladala med igralci 
prav ob sklenitvi prvenstva, tako da 
so zapravili nekaj pomembnih točk. 
Nekaj točk pa je Mladost zapravila 
»po zaslugi« nekaterih sodnikov in pri
mer med srečanjem San Marco - Mla

dost to najbolj jasno tudi potrjuje. 
Tretjo hibo, ki smo jo ugotovili, pa 
zadeva zadnje srečanje s Foglianom. 
Doberdobcdm je zadostoval že remi. 
Toda kljub temu so se predstavili na 
igrišče, kot da morajo zmagati in so 
že cd vsega začetka prešli v napad. 
To pa je pomenilo ošibitev obrambne 
vrste in Fogliano je to dob.ro izkori
stil

Kolikšne pa so možnosti naših fan
tov, da uspejo v podvigu in da si 
zagotovijo prvo napredovanje v zgo
dovini društva. Resnici na ljubo, ne 
poznamo moči Olimpie, oziroma Su- 
percaffeja (kdo izmed dveh bo nasto
pal v finalni skupini, bo določilo ne
deljsko dodatno srečanje). Po tem, 
kar so nam povedali, kaže, da je tr

žaška skupina v primerjavi s tržiško - 
tržaško in goriško kakovostno najslab
ša, zato bi bilo pričakovati, da je tu
di drugouvrščena iz tega prvenstva 
slabša od Mladosti.

Potek srečanja pa bo tak. V nede
ljo bodo odigrali srečanje Olimpia - 
Supercaffè, ki bo odločalo, kdo bo za
sedel končno 2. mesto v tržaški sku
pini. Prvi dvoboj bo na vrsti 2. juni
ja v Pierisu, kjer se bosta srečala 
Audax in drugouvrščeni tržaške sku
pine. Naslednjo nedeljo, 9. junija, bo 
Mladost igrala proti drugouvrščeni 
tržaške skupine. Kraj srečanja bodo 
morali še določiti. Tretje in zadnje 
srečanje pa bo 16. junija v Villesseju, 
kjer se bosta srečala Audax in Mla
dost (pr.).

1 Včeraj smo objavili rezultate tro- 
jJa osnovnošolske olimpiade, ki so 
t'.,.'tesegli otroci L, 2. in 3. razredov 
c SlL osnovnih šol, danes pa objav
io še preostale rezultate (4. in 5.

J^fedov). Po priimku je naveden sku- 
Lp seštevek točk (skok v daljavo v 
i^timetrih, met medicinke v metrih 

.tek na 20 metrov v sekundah). 
KRATICE: GRB = Grbec, KET = 

Friv' LIS = Gregorič Stepančič, 
j. /' = Finžgar, B - J = Bazoviški 
Jrhaki, šIR = širok, ŽUP = Župan- 
p, • MIE = Milje, MIL = Milčinski, 

= Ribičič.
J' razred deklice

2 T- Tretjak (ŠIR) 472 (173-6,5-4”); 
V Lara Stanko (ŠIR) 463 (171-7-4”2);

D- Franko (ŽUP) 462 (175-6,6,5-
L2); 4. M. Berteli (RIB) 461 (169-

’](

6,5-4”2)‘;

r 5^ D ; 5. T. Jančar (RIB) 455 (148- 
; 6.

7.
» S. !

d *•* * 9. M. Jankovič (MIL) 438 (151-

i); 6. E. Zoch (GS) 451 (169-6,5-
7. F. leardi (ŠIR) 449 (157-5,5- 

„..L; 8. S. Rojac (MIL) 443 (151-8-4-

■v; 10. K. Lorenzi (MIL) 437 
(L> ^”2) : n- D- Košuta (MIL) 435 
(buT6’54”3): 12- v- Triolo (MIL) 433 
(Rn 4”3) : 13- R- Pilat (ŠIR) 431 
(1*r5,54”3); 14. A. Raffa (ŠIR) 429 
7s';6’54”1); 15- A- Jurkič (ŽUP) (151- 

16. S. Serra (G-S) 420 (148- 
> in K. Banica (RIB) 420 (148- 

18. K. Spangaro (MIE) 415 
iOo' 'j"j4”6): 19- l- Posega (ŽUP)S?;6-3 __________.
408 (,l?2-6-4”5) ; 20. E. Matkovič (G-S)

U31-6,5-4”4); 21. L. Prašelj (ŠIR) 
3()p 030 6-4”5) ; 22. S. Balde (ŽUP) 

J (139-5,5-4”6) ; 23. F. Frassinelli

Dosežki na troboju osnovnošolske olimpiade

Malčki so tekmovali takole...
(B-J) 393 (131-5,5 4”5) ; 24. P. Mar
coni (ŽUP) 284 (132-5,5-4”7) ; 25. M. 
Brecelj (FIN) 381 (134-5-4”5); 26. S. 
Mohorčič (ŠIR) 372 (120-4,5-5”l) ; 27. 
M. Fachin (KET) 371 (129-6-5”); 28. 
B. Maglica (RIB) 366 (124-3,5-4”5) ;
29. K. Zanella (KET) 363 (126-3,5 4”6) ;
30. M. Vecchiet (KET) 360 (123-5-4 9) ;
31. T. Siviz (B-J) 355 (108-6 4”9); 32. 
T. Dolhar (B-J) 350 (113 5 4”9); 33. 
I. Pahor (ŠIR) 337 (100-5,5-55”); 34.
M. Kovač (ŽUP) 330 (98-4,5-4”9) ; 35.
N. Ciliberto (G-S) 327 (115-5-5”2).

4. razred dečki
1. G. Hervatin (RIB) 502 (185-8,5- 

4”) ; 2. K. Volpi (ŠIR) 485 (173-7,5- 
3”9); 3. M. Grbec (ŽUP) 478 (171-7- 
3”9) in A. Porporati (RIB) 478 (166- 
94”2); 5. A. Jurinčič (RIB) 477 (160- 
8-3”9); 6. D. Marconi (RIB) 476 (169- 
8-4’T) ; 7. A. Moreu (MIL) 474 (167-
7.5- 4”) ; 8. S. Cupin (MIE) 473 (166- 
7,5A”); 9. M. Hervatin (RIB) 469 
(162-8-4”l); 10. Š. Samec (G-S) 459 
(162-8-4”3) ; 11. V. Čuk (G-S) 451 (159-
6.5- 4’T) ; 12. M. Crevatin (ŠIR) 450 
(156-6-4”); 13. A. Žerjul (G-S) 447 
(160-6-4”l) in M. Križmanič (G-S) 447 
(155-7-4”2) ; 15. P. Bandi (RIB) 442 
(165-5.5V2)) ; 16. I. Božjeglav (MIE) 
435 (148-5,54”); 17. M. Qrfanò (MIL)

434 (157-6-4”3) ; 18. N. Visentin (KET) 
425 (138-6-4”l) ; 19. I. Giacomini (B J) 
4242 (142-7,5-4”5) ; 20. F. Giacomini 
(MIL) 423 (136-6,5-4”2) ; 21. D. De 
Paolis (KET) 398 (141-7,5-5"); 22. D. 
Pisani (B-J) 391 (19-64”6); 23. P. 
Canciani (ŽUP) 381 (129-64”8); 24. 
M. Cossi (MIE) 375 (118-7-4”9); 25. 
D. Rizzo (KET) 341 (119-4-5”); 26. 
D. Tavčar (G-S) 219 (52-4,5 6”2).

5. razred deklice
1. M. Macchiut (RIB) 577 (205-12- 

3”6); 2. G. Ugrin (G-S) 491 (179-8,5- 
4”D; 3. V. Mezgec (RIB) 490 (173- 
8,54”); 4. K. Corva (RIB) 485 (163-8- 
3”8); 5. M. Mamolo (B-J) 480 (168- 
8,54”1) in S. Maglica (RIB) 480 (164- 
8,54”); 7. M. Mozetič (ŽUP) 479'(172- 
84”1); 8. T. Bastia (MIE) 478 (176- 
3-4”2); 9. K. Pelizon (FIN) 474 (172- 
74”); 10. K. Race (ŽUP) 470 (170- 
74”); 11. I. Obreza (RIB) 471 (164-
9,5-4”4) ; 12. A. Blaževič (ŠIR) 456 
(158-8,54”2) ; 13. T. Biondi (GRB) 
463 (161-74”); 14. V. Kranjec (MIL) 
461 (154-94”3), V. Franca (B-J) 461 
(164-7,54 ”2) in P. Puzzer (RIB) 461 
(164-6,54”); 17. D. Tomazini (RIB) 
459 (157-74”); 18. D. Jevtič (ŠIR) 458 
(151-84”1) ; 19. K. živec (GRB) 452 
(145-7,54”); 20. B. Baša (ŽUP) 449

(137-8,54”1) ; 21. E. Crevatin (ŠIR) 
448 (156-6,54” 1) ; 22. V. Codarin
(MIE) 443 (156-7-4”3) ; 23. K. Bubola 
(MIE) 441 (149-74”2) in F. Puntin 
(ŠIR) 441 (144-6,54”); 25. N. Tiepo
lo (MIE) 438 (156-64”2) ; 26. T. Boan- 
no (ŽUP) 437 (135 84”2) ; 27. T. Stu
par (RIB) 435 (148-8,54”6) ; 28. A. Ma
gajna (RIB) 434 (157-84”7) ; 29. M. 
Kodrič (GRB) 429 (137-7,54”3) ; 30. 
T. Nicolai (GRB) 422 ( 135-7 4”3); 31. 
M. Samec (G-S) 418 131-74”) in M,- 
Legovini (FiN) 418 (1514 4”1); 33. C. 
Ravasi (MIL) 416 (128-7,54”4) ; 34. 
N Košuta (ŽUP) 415 (153-64”6); 35. 
D Colombin (MIE) 413 (136 64”3); 
30. M. Oppelli (MIL) 411 (154-2,54”);
37. I. Šiškovič (B-J) 402 (140-6-4”6);
38. E. Bussani (KET) 401 (149-4,5- 
5”5) ; 39. I. Gornik (FIN) 399 (142 5,5- 
4”6) ; 40. L. Musina (ŠIR) 397 (145- 
44”4) in I. Bessarione (B J) 397 (135- 
G,54”7) ; 42. I. Marc (ŽUP) 393 (126 
G,54”6); 43. N. Panizon (G-S) 386 
(124-64”6); 44. N. Mulas (B-J) 343 
(116-2,54”6); 45. M. Zotti (FIN) (89- 
G-5”3); 46. B. Makovič (MIL) 314 
(112-3,5-5”3).

5. razred dečki
1. I. Filipčič (B-J) 546 (199-10 3”7); 

2. A. Samec (ŠIR) 536 (194-10-3”8) ; 3.

I. Bajc (B-J) 515 (193-8,5-3”9) ; 4. F. 
Žiberna (G-S) 511 (164-10'54”4) ; 5. 
M. Padoan (MIL) 505 (168-9-3”7); 6. 
L. Švab (MIE) 504 (192-84”); 7. Š. 
Livon (RiB) 503 (171-104”); 8. M. 
Brus (MIL) 499 (177-8,5-3”9) ; 9. M. 
Posega (B-J) 496 (184-8,54”1) ; 10. M. 
Legiša (RIB) 494 (167-8,5-3”8) ; 11. I. 
Vodopivec (FIN) 488 176-8,54”1); 12. 
R. Esina - Baldassari (ŠIR) 487 (195- 
64”); 13. M. Chert (MIE) 479 (177- 
7,5-4”!); 14. A. Giacomin (MIE) 474 
(172-84”2) ; 15. I. Zoch (G-S) 471 (164- 
8,54”2) ; 16. A. Čok (ŽUP) 466 (159- 
8,54”2) ; A. Škerlj (RIB) 466 (154-9- 
4”2) in M. Eva (KET) 466 (174-6,5- 
4”1) ; 19. D. Puntel (ŠIR) 465 (1884- 
3”9); 20. A. Majcen (B-J) 459 (162- 
94”5) ; 21. M. Sancin (B-J) 457 (165- 
7,54”3) ; 22. P. Magajna (KET) 449 
(162-64”1); 23. A. Fabris (ŽUP) 448 
(156-74”2) ; 24. Š. Turk (FIN) 447 
(145-84”2); 25. K. Jakomin (MIE) 
439 (157-64”2) ; 26. P. Biekar (G-S) 
431 (134-84”3) in M. Korošec (B-J) 
431 (154 6,54”4) ; 28. Š. Gec (MIL) 
430 (153-6,54”4); 29. S. Sosič (KET) 
429 ( 127-8,5-4”3) ; 30. B. Colja (RIB) 
424 (142-7,54”5); 31. M. Germani 
(ŠIR) 423 (151-5,54”3) in V. Tomšič 
(ŠIR) 423 (146-84”7) ; 33. D. Giovan- 
nini (KET) 397 (140-54”5); 34. E. 
Bajc (B-J) 396 (129-74”7); 35. M. 
Rizzo (KET) 394 (142-54”6); 36. D. 
Bartoli (ŽUP) 384 (132-5,54”7) in M. 
Brecelj (B-J) 384 (117-74”7); 38. M. 
Rolič (G-S) 373 (131-54”8); 39. M. 
Maver (MIL) 372 110-74"8); 40. D. 
Strani (ŽUP) 334 (132-5-5”6).



Naročnina: mesečna 10.000 lir - celoletna 120.000 
lir; v SFRJ številka 35.00 din, naročnina za zaseb
nike mesečno 250.00, letno 2.500.00 din, za organi
zacije in podjetja mesečno 300.00, letno 3.000.00, 
letno nedeljski 800.00 din.

Poštni tekoči račun za Italijo
Založništvo tržaškega tiska. Trst 13512348 
Za SFRJ žiro račun 50101 603 45361 
ADII - DZS 61000 L|ubl|ana 
Kardeljeva 8/11. nad - telefon 223023

Oglasi Ob delovnikih trgovski 1 modul (Šir 1 st . 
viš 23 mm) 43 000 lir Finančni m legalni oglasi 
2 900 lir za mm višine v širim 1 stolpca Mali oglasi 
550 lir beseda Ob praznikih povišek 20% IVA 
18% Osmrtnice, zahvale m sožalja po formatu 
Oglas« iz dežele Furlanije Julijske krajine se naro
čajo pri oglasnem oddelku PUBLIEST Trst, Ul. 
Montecchi 6 tel. 775275. tlx 460270 EST I, iz 
vseh drugih dežel v Italiji pri podružnicah- SPI primorski

23. maja 1985

TRST Ul. Montecchi 6 PP 559
Tel. (040) 794672 (4 linije) - Tht 460270
GORICA Drevored 24 maggio 1
Tel. (0481)83382-85723
ČEDAD Stretto De Rubeis 20
Tel. (0432) 731190
Odgovorni urednik Bogumil Samsa

Izdaja 
m tiska

ZTT
Trst

Član lt«ni*'sk' 
zvoza Casopi^ 
zaloIn*o»f,B’

Po volilni sezoni 
»darilni« paket?

RIM — V prihodnjih mesecih, ko 
bo šla mimo volilna sezona (upravne 
volitve, referendum in predsedniške 
volitve) lahko pričakujemo vladni 
»darili« paket v obliki omejitev kul- 
ne moči na domačem trgu. To mož
nost so na tiskovni konferenci napo
vedali predstavniki družbe za med
narodne vede v svoji knjigi Medna
rodno in domače gospodarsko doga
janje v aprilu.

Prof. Inocenzo Cipolletta je izja
vil, da skromno domačo rast sprem
lja zunanjetrgovinski primanjkljaj. 
Pojav je mogoče razložiti s poveča
njem uvoza zaradi večjega povpraše
vanja na domačem trgu.

Cipolletta nadalje sodi, da bodo 
odgovorni s primernimi ukrepi za
ustavili rast potrošnje. Najbolj ver
jetno bodo s posegi na področju jav
nih financ zmanjšali stroške in s 
tem tudi potrošnjo.

Zagorelost: za kakšno ceno?
'RIM — Zagorela koža, up in sen mnogih na pragu poletja, postaja vse 

bolj predmet znanstvenega proučevanja. S tem pa prihajajo na zatožno 
klop najrazličnejše kreme, olja in ekstrakti za sončenje, po katerih segamo 
iz navade ali pa zato, ker so nas o njihovi učinkovitosti prepričali bolj ali manj 
improvizirani strokovnjaki. Naj navedemo nekaj takih primerov, ki bi utegnili 
zanimati tudi naše bralce.

Surovo bergamotovo olje že dolgo slovi kot odličen preparat za hitro zago
relost. Najnovejše laboratrijske raziskave pa so pokazale, da ne gre za ma
zilo, ki bi v resnici omogočilo hitro zagorelost, temveč, za snov, ki trajno 
spremeni strukturo kože, kar lahko ima hude posledice. Zato je uporabo tega 
olja za sončenje pred kratkim prepovedala posebna komisija EGS.

Strokovnjald nadalje odsvetujejo uporabo kokosovega olja, ki kljub razšir
jenemu zelo slabo ščiti kožo pred sončnimi opekbnami, priporočajo pa veliko 
previdnost pri seganju po propolisovem eskstraktu. Ta utegne namreč povzro
čiti hude težave zlasti pri astmatikih in tistih, ki so nagnjeni k ortikarji.

V zadnjih letih se je pod naturalističnimi gesli dokaj razširila uporaba 
rastlinskih zmletkov, ki naj bi pripomogli k hitri zagorelosti. V številnih prime
rih pa gre ali za povsem neučinkovite preparate ali pa za snovi s konzervanti 
katerih pretirano uživanje lahko resno ogrozi zdravje. Tako je na primer s 
pritiranim uživanjem zelene in korenja. Vitamin A v manjših količinah res ko
risti koži, v velikih količinah pa kožo postara. Pretirano uživanje korenja po
leg tega pogosto povzroči nastanek temnih Us na koži. V zvezi z rastlinskimi 
olji pa na splošno velja, da kožo slabo ščitijo pred ultravioličnimi žarki.

CONCORD — Pod gozdarjevo sekiro je padlo drevo, v katerem je 
duplina z družino sov. Samica se je ubila, mladiči pa so se rešili, ven 
so izgubili mater in varno gnezdo. S klaftrskega polena se zvedavo #

rajo okoli sebe

Za spolno vzgojo 
mejanaBrennerjii

BOČEN — Odločitev šolskega skrb
nika, da iz knjige biologije, tiskane v 
Zahodni Nemčiji, odstrani poglavje o 
spolni vzgoji, češ da je pisni in sli
kovni del nepremeren za južnotirolske 
Nemce, je sicer naletela na ugoden 
sprejem pri deželnem odborniku za 
kulturo Antonu Zeglerju, predstavniki 
Alternativne liste za drugačno Južno- 
tirolsko pa so bili drugačnega mnenja. 
Njihov voditelj Alex Langer je vložil 
interpelacijo, v kateri je polemično o- 
pozoril nemškega deželnega odborni
ka, da sprejema mejo na Brennerjn.

Pande nič več »ambasadorji«
PEKING — Kitajska, ki je edina domovina nena

vadno prikupnih in popularnih pand, je doslej poklonila 
na tuje 23 primerkov te vrste, zdaj pa se je odločila, 
da preneha s to prakso. Pande ne bodo več dobivali 
vloge kitajskih »ambasadorjev« v tujih državah. Grozi 
jim namreč izumrtje in kitajske oblasti so začele pravo 
borbo za zaščito redkih preživelih predstavnikov teh 
malih medvedov. Odločitev, da ne bodo več pošiljali 
pand na tuje, je sprejel namestnik ministra za gozdar
stvo Dong Zhiyong.

Po uradnih ocenah je na svetu vsega kakih tisoč 
pand. Vsi živijo na Kitajskem razen tistih, ki so jih 
kitajske oblasti darovale drugim. Vprašanje njihovega 
preživetja je postalo posebno pereče 1983. leta, ko je 
bambusove gozdove zajela prava katastrofa. To je ne

posredno prizadelo pande, ki se hranijo z bambusovimi 
vršički. Kaj se je zgodilo? Pred dvema letoma so bam
busi predčasno vzcveteli in oveneli. Tako je propadlo 
47 od sto bambusovih gozdov in to njih umiranje se 
bo nadaljevalo še nekaj let.

Kljub vsem naporom, da bi zaščitili pande, jim ne
varnost izumrtja še vedno grozi. Tako bo še precej 
časa, ker bo treba počakati okrog deset let za to, da 
bodo mladike bambusa dovolj zrele in postale užitne.

Lani so v gozdovih našli 38 poginjenih pand, drugih 
11 pa bolnih in so jih odvedli v posebne inštitute na 
zdravljenje. »To izumirjanje je treba preprečiti,« js de
jal minister za gozdarstvo. »Dolžni smo pred bodočimi 
rodovi Kitajcev in sploh pred človeštvom, da rešimo to 
edinstveno živalsko vrsto.«

Pravica manjšine 
do zastopstva

BOČEN — Jezikovna skupina, ki i° 
v občinskem svetu zastopata najm^J™ 
dva svetovalca, ima na Južnem } 
rolskem pravico do efektivnega obeti1' 
skega odbornika in ne samo do odb°r 
nika suplenta. Tako je razsodil držav
ni svet, ki je v teh dneh proučil dol0- 
čilo južnotirolskega posebnega statuta' 
ki govori o predstavništvu manjšinski1* 
jezikovnih skupnostih v občinskih u' 
pravah. Vprašanje je postalo aktualn 
v tem času, ko se po nedavnih upra 
nih volitvah tudi na Južnem Tiro/ 
skem sestavljajo novi občinski odbP0-

SPREHOD SKOZI SRCE

BOTTROP (Z. Nemčija) — Po temle največjem srcu na svetu se obisko
valci lahko sprehajajo. Hodijo po žilah, pridvorih in prekatih, stopajo sko
zi zaklopke in se hkrati — izobražujejo. Svojevrstna zgradba, visoka 12 
in široka 8 metrov, stoji v počitniškem parku Dreamland v Porurju

Saudska Arabija oborožena do zob
RIAD — Kralj Fahd je prejšnji mesec svečano odkle

nil vrata največjega vojaškega mesta na svetu, ki je 
Saudsko Arabijo stalo 5,1 milijarde dolarjev in bilo zgra
jeno v spomin na Fahdovega predhodnika Khaleda. Mesto 
zavzema površino 4.000 kvadratnih kilometrov, sprejema 
lahko 70.000 vojakov s svojci vred, ima enako obliko kot 
peterokotni tloris ameriškega obrambnega ministrstva v 
Washingtonu, je pa štirikrat večje od Pentagona.

V njem so glavni štabi vseh treh rodov oboroženih 
sil in vrhovno poveljstvo, v podzemlju je protiatomsko za
varovana operativna centrala, a med drugim je tu tudi 
prva šola za vežbanje vojaštva za primer kemične in bak
teriološke vojne. Obrambni sistem vojaškega meganaselja 
sloni na dveh divizijah motorizirane pešadije in na oklop- 
ndški diviziji.

Saudskoarabski zunanji minister Saud El Feisal se je 
predvčerajšnjim mudil na obisku v Iranu. Bil je to prvi 
uradni predstavnik riadske kraljevine, ki je šel v Teheran 
po strmoglavljenju šaha Reze Pahlavija. Očitno je obisk 
v zvezi z iraško-iransko vojno, ki ji ni videti konca in ki 
resno ogroža varnost saudskoarabskih naftnih pošiljk v 
ZDA, na Japonsko in v Evropo. No, Fahdovo zaskrbljenost 
nad spopadi, ki trajajo že od septembra 1980, dokazuje 
tudi okoliščina, da je vojaško mesto dal zgraditi na območ
ju Hafr al-Batna, to je samih 120 kilometrov od iraško- 
iranske maje (in 370 kilometrov severnovzhodno od 
Riada).

Šeprav se je prihodek od naftnega izvoza v poslednjih 
petih letih občutno zmanjšal, saj računajo, da bo letošnji 
notranji bruto proizvod znašal le 57 milijard dolarjev pro
ti 90 milijardam v letu 1980, namenja Saudska Arabija 
torej še vedno velikanske vsote vojaški obrambi. Samo

•tos se je odločila za ustrezne projekte v skupm vredno- 
i 11,5 milijarde dolarjev. Februarja je podpisala z amp 
iško družbo Boeing pogodbo za 3,9 milijarde dolarjev 
amestitvi komandnega, kontrolnega in komunikacijskeg 
istema, ki bo močno okrepil učinkovitost saudskoarabske- 
a vojaškega letalstva, zlasti pa raketno protiletalsK 
hrambo na kopnem. Sistem so v Riadu imenovali mirov*** 
čit. Če temu prištejemo še že obstoječi zračni obrambi* 
larmni sistem, ki ga sestavlja pet radarskih letal UP* 
iwacs z oporiščem v Dhahranu na sevemovzhodne 
bmočju države, ugotovimo, da bo Saudska Arabij** ^ 
ajkrajšem času lahkoimela popolno zračno nadzorsvv 
iad celim Zalivom. Značilno je, da omenjena pogod*^ 
avezuje družbo Boeing k reinvestiranju 35 odstotkov d 
avne vrednosti v industrijske načrte na visoki tehnolos* 
avni v Saudski Arabiji. _ _ ,g

Obrambni mirovni ščit bodo kmalu utrdili še s 
-U*Iškimi bombniki mirage 2000 v vrednosti 2,5 milijar 
lolarjev, ki jih bo riadska vladavina kupila od Francd 
- zameno za 70 milijonov sodov nafte družbama Cfp-Toh* 
n Elf-Aquitaine. Lani je Saudska Arabija nabavila v ZUp 
0 transportnih velikanov boeing 747 v vrednosti ene miri 
arde dolarjev za 34 milijonov sodov nafte. Prav tako 
e kralj Fahd kupil v Franciji protiletalski raketni sistei* 
hahine, ki ga je stal 3 milijarde dolarjev. ,.

Francija je lani izvozila za 62 milijard frankov orozj* 
n vojaškega materiala (leta 1982 za 41 milijard), a P°: 
deo tega samo v Saudsko Arabijo in Abu Dhabi. Funkc* 
«ar tovarne Thomson je dejal: »Države tretjega sveh* ^ 
iripravljene varčevati na socialnem področju, nikakor P/ 
ie na obrambnem«. Toda to velja tudi za industrializiran 
Iržave. (dg)
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V gosteh Fausto Bacchetti, Joža Vilfan in Vladimir Velebit

Z okroglo mizo o tržaškem vprašanju 
NŠK zaključila svoj ciklus predavanj
'noči je bila v konferenčni dvorani 

^"vinske zbornice v Ul. San Nicolò 
i miza, s katero je Narodna
lej .dijska knjižnica zaključila svoj 
I snji ciklus o tržaškem vprašanju 
(jaa 1945, ki je obsegal kar štiri pre- 
^^anja znanih zgodovinarjev: Duša- 
, „“‘bfja, Dušana Nečaka, angleške 
Sodovinarke Elisabeth Barker in tr- 

fevk a zS(Xl(>v'Iiarja Gianpaola Vab

sinočnjo okroglo mizo si je NŠK 
gotovila udeležbo kar treh vidnih 

s^®nosti z jugoslovanske in italijan- 
v ? strani in in sicer italijanskega 
■ ePoslanika Fausta Bacchettija, ki 
si.^eloval na italijansko-jugoslovan- 
j Pogovorih o vprašanju Trsta, Jo- 
itn rlfana. P? roclu Tržačana, ki je i- 
v e' med vojno pomembne dolžnosti 
u ^^pdnoosvobodilnem boju prav na 
p^račju Primorske ter je bil tudi vsa 
tjojna leta močno angažiran poli
že’ 'n Vladimira Velebita, ki je bil 
n 'Psd vojno v diplomatski službi, 
^ ^ojni pa je bil veleposlanik v Ri- 
j a m Londonu in je kot tak tudi so- 

oval pri pogajanjih za podpis Lon- 
nskega memoranduma.

- Goste je, tokrat resnično izredno 
' finemu občinstvu, predstavil pred- 

onik NŠK prof. Jože Pirjevec, ki 
s lzrazil prepričanje, da bodo lahko 
i.,?Vo]imi posegi še dopolnili in osvet- 
Sr* razdobje, ki je bilo tokratna o- 

^nnja tema ciklusa predavanj. 
I^rnbasador Fausto Bacchetti, ki je 

nied drugim sodelavec ministra 
osia v času, ko se je pripravljal 
P's Londonskega memoranduma, 
svoj poseg omejil na opis razpolo- 

; nJa na italijanski strani tik pred
.°b koncu druge' svetovne vojne, 

j, '1^1 Je, da je bila tedaj glavna skrb 
do uaris*ce vlat!e. da ne pride takoj 
, končne rešitve tega vprašanja ter 
• Se počaka na razvoj dogodkov, do 
n./iar je tudi prišlo, je dejal govor- 
v k. z nastopom vladei, ki ji je načelo- 

* Parri, sam član italijanskega od- 
^fništva, ki je bil mnenja, da bosta 

gibanje in jugoslovansko osvobodil- 
I? gibanje našli pravo rešitev. Ko je 
j' a že mirovna pogodba podpisana, 

. dejal, se je začela akcija italijan- 
t ^ diplomacije, ki je hotela doseči 
Ì ,kompromis, ki bi bil najbolj spre- 
j jiv in dober za Italijo. 

n J°ža Vilfan je svoj poseg osredotočil 
svoje osebno doživljanje Trsta in 

Jegove usode in na začetke osvobo- 
»ega- boja v Trstu, ki so st povezo- 

(g,.1 z eno osnov i h očk OF, ki je 
> da k zedinjenju oziroma k zdru- 
joK ^lovenÌ3i- Tu je omenil tudi svo- 

brošuro o Trstu, kj jo jt napisal 
,0, disd vojno, pa ni izšla, ker so se 
n.^Pisi izgubili, tu jfc cmenil pomen

šist’ SV°je s^e z italijanskimi antifa- 
1 in končno telefonsko sporočilo 

(ril ' Kardelja 1. maja 1945 ponoči, ko 
Sq ,Je z veselim glasom povedal, da 
in J-U®.oslovanske čete v Trstu. »Upam 
se h*’« Je zaključil svoj govor, »da 
Piis i SVet ^alio sPrernenil' da bo 
ztn 0 enakopravnosti vseh narodov 
jjna§ala in da bodo prišle tudi manj- 

a do svojih pravic.« 
fu adimir Velebit je v svojem govo- 
02aaavedel marsikaj, kar je osvetlilo 
dai S Vvzvezi s tem, kako se je te- 
šfJ vPrašanje Trsta reševalo in kak- 
tu 1 So bila politična ozadja, ki so 

esitev pogojevala. Omenil je, ka

ko in zakaj je prišlo do ustanovitve 
cone A in cone B, kako je prišlo do 
podpisa Londonskega memoranduma, 
ki je, je med drugim dejal, pomenil 
za tedanji čas tudi najbolj realen kom
promis

Na žalost moramo ob koncu zabele
žiti dve negativni stvari: predvsem, 
da je tehnika odpovedala in se je si
multano prevajanje začelo šele v dru
gi polovici zasedanja, in pa žolčni iz
pad skupine listarjev in istrskih be

guncev, ki so napadli predavatelja, 
češ da so se delale pogodbe med o- 
bema državama v njiho škodo in na 
njihovi koži. Izpad, ki ga je bilo kon
čno pričakovati* v sedanjem pobtič- 
nem vzdušju v Trstu, ne more seveda 
zmanjšat; vrednosti okrogle mize in 
celotnega ciklusa, ki je imel prav na
men mirnega in dostojnega soočanja 
s picblemi, ki so nam vsem pri srcu.

Na sliki: del zelo številnega občin
stva na sinočnji okrogli mizi.

Poziv s pokrajinskega kongresa konfederacije obrtnikov

SDGZ in CNA za enotno akcijo 
v tržaškem obrtniškem sektorju

Pokrajinski kongres vsedržavne konfederacije obrtnikov CNA je največji 
poudarek namenil prav nujnosti sodelovanja med tremi sorodnimi organiza
cijami, to je med CNA, Slovenskim deželnim gospodarskim združenjem in 
združenjem tržaških obrtnikov. Na kongresu je bilo SDGZ aktivno prisotno in 
je v celoti podprlo prizadevanja pokrajinskega združenja CNA po enotnem 
nastopu. Manjkali pa so predstavniki tržaškega združenja obrtnikov, kar po
trjuje, da stališča na obrtniškem področju še niso enotna, kar marsikdaj 
škodi temu sektorju.

Prav zato je pokrajinsko združenje CNA obema sorodnima združenjema 
poslala pismo, v katerem vabi predvsem tržaško združenje obrtnikov, da 
tudi pristopi k skupnemu nastopu, za katerega sta se SDGZ in CNA že iz
rekla. V ta namen CNA predlaga takojšnje srečanje predstavnikov vseh 
treh sorodnih organizacij, da se dogovorijo za enotno akcijo v zvezi s pro
blemi in predlogi, ki zadevajo tržaški obrtniški sektor in so predvideni v 
tako imenovanem vladnem »Tržaškem paketu«.

Obnova glavne bolnišnice: korak naprej
Pokrajinski nadzorni odbor je odobril sklep skupščine tržaške KZE, ki 

je ponovno poverjal trem arhitektom iz Trsta izdelavo načrta za obnovo 
glavne bolnišnice. S tem se je vsaj po formalni plati rešila afera v zvezi 
z restrukturacijo glavne bolnišnice, za katero so isti arhitekti že izdelali 
mega-načrt, ki pa so ga zdravstveni upravitelji opustili, ker je bil predrag 
in neustrezen za nove razmere. Ker pa ga niso pravočasno zavrnili, so 
arhitekti vseeno zahtevali plačilo za več desetin milijonov lir. Zadeva se 
je ob številnih polemikah slednjič rešila s kompromisom: KZE bo arhitekte 
plačala, le-ti pa bodo izdelali nov načrt.

Storjen je bil torej korak naprej za sanacijo in ovrednotenje glavne 
bolnišnice, ki je danes — z zdravstvenega in higienskega vidika — povsem 
neprimerna za svoj namen. Po novem naj bi v njej bilo prostora za 816 
postelj, porazdeljenih med štiri oddelke: urgetni, kardiološki, geriatrični in 
onkološki. Okvirni načrt, ki ga morajo arhitekti izdelati v treh mesecih in 
ki ne sme presegati predvidenega stroška 37 milijard in 200 milijonov lir, bo 
upošteval preureditev vseh zdravstvenih poslopij okrog glavne bolnišnice, 
finansiralo pa naj bi ga deželno odbomištvo za zdravstvo, z izrednimi skladi.

Po zmagi Kusturičevega filma na festivalu v Cannesu

»Zlata pabna« je bila včeraj v Trstu
Zlata palma, tista, ki ste jo videli 

tudi včeraj na sliki v Primorskem 
dnevniku, je šla mimo Trsta. Na poti 
od Cannesa do Sarajeva sta se na
mreč predstavnika sarajevske produk
cije »Forum film«, za katero je Emir 
Kusturica snemal film »Oče na služ
benem potovanju«, ustavila v Trstu. 
Srečali smo ju utrujena a srečna pri 
jugoslovanskem generalnem konzulu 
Milošiču, ki je zanju organiziral ne
formalen, a zato tobko bolj prisrčen 
sprejem na konzulatu. Direktor za 
plasman in distribucijo Dragan Iva
novič jo imel pri sebi zlato palmo, 
ki sme jo ob zaključku canskega fes- 
tivala videli najprej v rokah Jamesa 
Stewarta, nato pa v rokah Mirze Pa
sica, predstavnika produkcije, ki je 
nagrado prevzel v imenu režiserja. 
Emir Kusturica je namreč rajši o- 
stal doma. Zakaj to? »Nervoza, nego
tovost, upanje, ne vem, težko reči,« 
nam je povedal Mirza Pašič.

Vprašali smo ga, tudi kako vidi ta 
izredni uspeh jugoslovanske kinema
tografije. »Smo srečni, tako srečni, 
veseli smo, da je lahko mlad talent 
prišel do izraza, da je tako lahko ju
goslovanska filmska proizvodnja pred
stavila svetu, javnosti, česa je zmož
na in kakšna je lahko kvabteta jugo
slovanskega filma. Obenem je to e- 
dinstvena možnost za Jugoslavijo, da 
prodre na širše tržišče. Naše delo s 
Kusturico pa je tudi dokazalo, da se 
to lahko dobro obrestuje, če nudiš mla
demu talentu primerne šanse.«

Kusturica je naredil dva dolgome- 
tražna filma: »Dolly Bell« in sedaj 
»Očeta«. S prvim je zmagal v Benet

kah, z drugim v Cannesu. In zdaj?
»Zdaj bo začel snemati še en film, 

s katerim bo zaključil trilogijo filmov 
na sarajevsko temo. Že pred »Dolly 
Bell« je imel Emir to v mislih. Zdaj 
bo lahko to tudi uresničil.«

Kdaj bomo videli njegov film?
»V Jugoslaviji ga bomo dali v pro

met takoj po Pulju, prej ne. Morda 
bomo počakali na začetek prihodnje 
sezone.«

Mirza Pašič in Dragan Ivanovič sta 
morala takoj nato na pot. Lahko si 
mislite, kako ju pričakujejo v Saraje
vu, še bolj pa, kako čakajo na tisti 
rdeč zabojček, ki ima v notranjosti 
piramido glinaste barve, na njej pa

pritrjeno 10 centimetrov dolge zlato 
palmo.

EVA FORNAZARIČ
Na sliki: predstavnika »Fortun fil

ma« v pogovoru z jugoslovanskim ge
neralnim konzulom v Trstu Mirošičem.

• V sklopu pripravljalnih srečanj z 
maturanti za izbiro univerzitetnega 
študija, ki jih prireja pokrajinsko 
odborništvo za šolstvo, bo danes ob 
18. uri v veliki dvorani liceja Dante 
Alighieri predstavitev fakultete za 
inženirstvo, ladijsko inženirstvo, me
hansko inženirstvo in elektronsko in 
elektrotehnično inženirstvo.

Okrogla miza 
o osmicah 
in agroturizmu

»Agroturizem : od osmič do agrotu- 
rističnih poti v tržaški pokrajini« je 
naslov okrogli mizi, ki jo bo jutri pri
redila ocenjevalna komisija pokrajin
skega natečaja o osmicah. Na okroglo 
mizo so vabljeni predvsem »osmičar- 
ji«, da bi se skupno z organizatorji 
pogovorili o možnostih ovrednotenja 
osmič in agroturistične ponudbe na 
Krasu in v Bregu. Okrogla miza bo 
ob 17.30 v dvorani Baroncini v Ul. 
Trento 8.

Ocenjevalna komisija je medtem 
doslej pregledala 22 od skupnih^ 34 
osmič, ki so se prijavile za natečaj. 
Med osmicami, ki sodelujejo na nate
čaju so tačas odprte osmice Dušana 
Radoviča (Nabrežina 138, do 15. juli
ja), Livie Tul Fontanot (Milje, Ul. 
Colarich 78, do 26. maja), Bruna Za
harja (Boršt 58, od 25. maja do 9. 
junija) in Roberta Pipana (Mavhinje 
22 d, do 16. junija).

Par pingvinov 
za tržaški akvarij

Po nedavni smrti Marka ima tr
žaški akvarij spet svojo atrakcijo, 
pravzaprav kar dve. Včeraj so nam- 
rez iz Južne Afrike pripeljali z leta
lom v Trst dvojico pingvinov, za kar 
je poskrbela tržaška letoviščarska u- 
stanova. Gre za samca in samico, za 
katera pričakujejo, da si bosta kma
lu zagotovila simpatijo obiskovalcev 
akvarija, še posebno najmlajših.

ZLIKOVCI PRITAKNILI OGENJ 
KIOSKU V LJUDSKEM VRTU

eznani zlikovci so se predsinočnjim 
22-30 spravili nad kiosk v Ljud- 

Ig^01 vrtu, last 31-letne Pierine Fur- 
12 Bazovice. Po ugotovitvah ga-sUcev

bili Ki policije kaže, da so pritak- 
Srin <?erB Platnenim senčnikom, na- 

bdenim ob zadnji strani lesenega

kioska. Plameni so se nato razširili 
na bližnje stole iz plastike in na kiosk. 
Hiter prihod gasilcev je preprečil se 
večji požar, škoda pa je vseeno pre
cejšnja, saj so zublji uničili senčni
ke, stole in mize ter del kioska, tako 
da bo za obnovo potrebnih okrog pet 
milijonov lir.

V strahoviti nesreči pri Medji vasi
železničar

Na železniški progi H'izu Medje 
vasi se je včeraj nekaj minut pred 5. 
uro zgodila strahovita nesreča, v ka
teri je izgubil življenje 57-letni želez
ničar Giovanni Cadenaro iz Tržiča. 
Nesrečnež je s kolegom pregledoval 
del tirnic, na katerih so bila predvi
dena popravljalna dela, ko je pripe- 
■Jal mimo vlak za Benetke in ga 
zmečkal pod kolesi. Kolega, ki je v 
temi prisostvoval strašni smrti, ne 
da bi mogel pomagati, je pozneje po
vedal policiji, da nista slišala prihoda 
vlaka, ker je istočasno peljal mimo 
pomožni železniški voz.

Po potrebnih formalnostih so truplo 
nesrečnega železničarja, ki je sta
noval v Tržiču na Trgu Stazione 10, 
po nekaj urah prepeljali v mrtvašnico 
glavne bolnišnice v Trstu.

Nesreča na delu 
v pristanišču

Na sedmem pomolu v tržaškem pri- 
stamšču se je včeraj popoldne pone-

• np •v' • 'v-iz Irzica ob
srečil med delom 24-letni Demetrio 
Emili, ki stanuje na Furlanski cesti 
519. Mladenič je zdrsnil na madežu o- 
Ija in padel po stopnicah, pri čemer 
se je močno potolkel in si verjetno 
zlomil kolk. V katinarski bolnici, kjer 
leži sedaj na oddelku za začasno opa
zovanje, se bo moral zdraviti dva 
meseca.

Avtomobilist 
zbil pešca 
in zbežal

Neodgovorni voznik je včeraj zve
čer povozil pešca in nato zbežal. Ne
srečni pešec se sedaj bori za življe
nje v kalinarski bolnici, karabinjerji 
pa vneto iščejo povzročitelja nesreče, 
žal pa na osnovi zelo skopih podat
kov, saj niso očividci znali z gotovo
stjo povedati niti barve avtomobila.

Luigi Crecich, 58 let, Ul. Lorenzet- 
ti 40, je včeraj popoldne z ženo stopil

življenje
do prodajalne notornih koles pri Val- 
mauri, da bi kupil »ciao« za svojo 
mlado hčerko. Ko je odhajal iz trgo
vine in stopil na cesto na Ul. di Val- 
maura pri križišču z Ul. dei Macelli, je 
pridrvel avtomobil in zbil nesrečne
ža z vso silo na tla. Crecicheva žena, 
ki je hodila le nekaj korakov za mo
žem, se je zavedela nesreče šele, ko je 
zagledala moža na tleh v mlaki krvi.

Pešca so nemudoma odpeljali z re- 
šilcem v katinarsko bolnico, kjer so 
ga po prvem pregledu takoj odpelja
li v operacijsko sobo za kirurški po
seg. Mož ima verjetno zlomljen til
nik, pa tudi številne zlome na udih, 
tako da je njegovo stanje zelo hudo. 
Prognoza je seveda strogo pridržana.

• Od 27. do 31. maja bo v Trstu 16. 
izpopolnjevalni tečaj tehničnega ose
bja pokrajinskih statističnih uradov. 
Približno 250 tehnikov bo razpravljalo 
o krajevni informativno - statistični 
službi v okviru razčlenjenega vsedr
žavnega sistema.



•tran 6 □ tržaški dnevnik PRIMORSKI DNEVNIK — 23. maja Pl1985

Danes dve predstavi Primorskega 
dramskega gledališča iz Nove Gorice

Razširjena seja Slavističnega društva

Profesorji slovenščine srednjih šol 
jutri na posvet o učnih načrtih

Jutri, v petek, 24. maja, bo ob 
18. uri, v sejni dvorani na sedežu 
ZSKD v Ul. sv. Frančiška 20, raz
širjena seja odbora Slavističnega 
društva, na katero so vabljeni pro
fesorji slovenščine, ki poučujejo na 
nižjih srednjih šolah na Tržaškem 
in Goriškem. Glavna točka seje bo 
posvečena učnim programom za 
slovenski jezik. Namen razgovora 
je, da bi profesorji slovenščine po
iskali možnosti usklajevanja učnih 
programov, da bi po vseh naših šo
lah potekal pouk materinščine bolj 
poenoteno.

Zaradi pomanjkljivih učbenikov, 
zelo raznoličnih učnih načrtov, za
radi različne stopnje pripravljeno
sti učencev, ki šele prestopijo prag 
srednje šole, in vrste drugih pro
blemov, so profesorji slovenščine 
večkrat v zagati pri svojem delu. 
Pogosta posledica tega pa je, da

prihajajo študentje na višje šole z 
različno predpripravo in zamudni 
proces vsaj približnega poenotenja 
znanja se mora pričeti znova, se
veda na škodo kakovosti pouka. Pa 
tudi za učence, ki gredo po konča
nem obveznem šolanju v poklic, bi 
moralo dobro znanje materinščine 
biti trdna podlaga za vključevanje 
v družbeno okolje, v katerem so 
vse pogosteje polno angažirani kot 
kulturni delavci, kot kvalificirana 
delovna sila, kot glasbeniki, ani
matorji družabnega življenja, no
silci odgovornih političnih funkcij 
in podobno.

Odbornikom Slavističnega društva 
se je zelo primemo, da skličejo 
svoje kolege na posvet, iz katerega 
naj bi izšle smernice za bodoče 
delo pri krojenju pedagoških in di
daktičnih enot pri pouku sloven
ščine.

Z dvema predstavama, popoldansko ob 16. uri in večerno ob 20.30, 
nadaljuje danes Primorsko dramsko gledališče svoje gostovanje v Kultur
nem domu v Trstu z delom sodobnega angleškega avtorja Michaela Fragno 
Hrup za odrom. Komedijo je režiral Boris Kobal, Slovensko stalno gledali
šče pa jo je vključilo v svoj redni abonma. Hrup za odrom bo na sporedu 
še jutri, ob 20.30, in sicer za abonma red A — premierski. Ansambel Slo
venskega gledališča pa gostuje drevi v Ljudskem domu v Trebčah, kjer 
bo ob 20.30 predstavil gledališki recital Miting, predstavo, s katero se 
je tudi naše gledališče vključilo v praznorvanja 40-letnice osvoboditve izpod 
nacijašizma. Režiser predstave je Jože Babič.

Na sliki: prizor iz komedije Hrup za odrom v postavitvi Primorskega 
dramskega gledališča.

KD I. CANKAR
priredi
danes, 23. maja, ob 20.30

PREDAVANJE z diapozitivi čas
nikarja Lojzeta Abrama :

»S POHODA 
POD ANAPURNAMI«

Priprave na bližnje praznovanje 
20-letnice športnega društva Breg

Pogovor s predstavnikoma ansambla Ideja iz Kopra, ki bo nastopil jutri

SLOVENSKO
PLANINSKO
DRUŠTVO
TRST

vabi svoje člane in prijatelje 
na 31. redni

OBČNI ZBOR
ki bo jutri, 24. t. m., v prvem 
sklicanju ob, 20.00 in v drugem 
ob 20.30 v Gregorčičevi dvorani 
v Trstu (Ul. sv. Frančiška 20, 
2. nadstr.).

Na sporedu bodo predsedniško, 
tajniško in blagajniško poročilo, 
poročila načelnikov odsekov, raz
prava in razrešnica staremu ter 
volitve novega odbora.

VABLJENI!

Čeprav je Breg športno društvo, bo v praznovanje 
20-letnice njegovega neprekinjenega delovanja vključen 
tudi bogat kulturno - zabavni spored. Osrednja sloves
nost bo v nedeljo popoldne, z začetkom ob 18. uri, ko bo 
društveno slavje združeno s proslavo 40-letnice osvobodi 
tve. Vsi športniki Brega se bodo v društvenih dresih 
zbrali na nogometnem igrišču občinskega športnega cen
tra v Dolini. Skupaj s člani, prijatelji in simpatizerji 
bodo šli v-sprevodu do osrednjega občinskega spomenika 
padlim, kjer bodo položili venec in prebrali spomenico. 
Nato bodo šli do občinskega gledališča F. Prešeren v 
Boljuncu, kjer se bo slovesnost nadaljevala z govori, po
deljevanjem plaket in nagrajevanjem uspešnih ekip, ki 
so sodelovale na turnirjih in pohodu.

Vsak večer bo igral ansambel. Poleg že domače in 
znane skupine Pomlad, ki je gost številnih naših šager, 
bosta v Boljuncu igrala še dva ansambla iz Kopra. An
sambel »Nočni skok« gotovo pozna širši krog ljudi, saj 
večkrat nastopa tostran meje, pred kratkim pa je igral 
na dolinski Majenci.

Jutri zvečer se bo publiki prvič v Bregu predstavil 
ansambel Ideja iz Kopra. Z dvema predstavnikoma te 

—skupine sem imela zanimiv pogovor.
»Kako je nastala vaša skupina!«
»Od ansambla, ki je nastal pred približno desetimi 

Teti, ostaja samo še ime. In tudi to ima smešno zgod
bo. Pred leti snjp si v neki gostilni belili glavo, kako bi 
našo novo glasbeno skupino poimenovali. A noben pred
log ni ustrezal položaju: tako je brez idej nastala... Ide

ja! Od takrat redno nastopamo, veliko vadimo. Večkrat 
igramo po hotelih, letos bomo na primer skozi vse po
letje igrali v Savudriji. Vse to pa delamo zato, ker bi 
radi dosegli kakovost, dobro tehniko, izpiljene glasove. 
Na začetku smo igrali tudi rock, to pa samo v lastno 
zabavo. Obdobje rocka pa je bilo zelo kratko, kmalu 
smo se vrnili na sedanjo pot. Igramo za občinstvo, tudi 
pesmi izbiramo na tej podlagi.«

»Kakšne skladbe izbirate in kako jih prirejate?«
»Skladbe, Id jih potem izvajamo, izbiramo precej si

stematično. Imamo svoje informacijske vire, največ pa 
se zanesemo na besedo in okuse ljudi, ki poslušajo ve
liko glasbe. Radi igramo predvsem za mlade, zato je 
naša najljubša glasbena zvrst disko glasba! Ta je naše 
bistvo, drugače pa smo univerzalni. Načelno pa odkla
njamo vse, kar diši po komercialni banalni glasbi. Vse, 
kar izberemo, mora ustvarjati vzdušje, nositi v sebi — 
skoraj bi rekel — vrednote, ki mlademu človeku nekaj 
pomenijo. Glasba mora biti privlačna, isotčasno tudi iz
virna. Všeč nam je svojevrstna melodija, sinteza zvokov 
in originalna harmonija. Vse to pa pripravimo z več
urnimi vajami!«.

»In še vaši cilji in načrti...«
»Radi bi prišli do magnetofonskega posnetka, morda 

plošče, zato tudi veliko igramo, to pa je najboljša va
ja! Zanimalo bi nas prirejati koncerte in se na tak na
čin predstaviti večjemu številu ljudi, predvsem tu pri 
vas. Upamo, da bomo to čimprej dosegli!«

(dam)

SLOVENSKO 
STALNO , 
GLEDALIŠČE 
V TRSTU

Kulturni dom
GOSTOVANJE PRIMORSKEGA 
DRAMSKEGA GLEDALIŠČA IZ 

NOVE GORICE

Michael Frayn
HRUP ZA ODROM

(NOISES OFF) 
(Komedija)

Režija BORIS KOBAL
• Danes, 23. maja, ob 16. uri 

ABONMA RED H in I (mlad.) 
ob 20.30
ABONMA RED D in E (mladin
ski v sredo in četrtek)

• Jutri, 24. maja, ob 20.30 
ABONMA RED A (premierski)

gledališča kino

SLOVENSKO

OB 40-LETNICI OSVOBODITVE

MITING
Zamisel in izbor:

MIROSLAV KOŠUTA
Režija: JOŽE BABIČ
JUTRI, 23. t.m., ob 20.30 — 

v Ljudskem domu v TREBČAH.

SLOVENSKO STALNO GLEDALIŠČE
SSG gostuje v Trebčah (Ljudski dom), 

danes, 23. maja, ob 20.30 OB 40-LET- 
NICI OSVOBODITVE z lepljenko MI
TING; pravljica SNEŽNA KRALJICA za 
osnovne šole in. vrtce. Danes, 23. ma
ja: ob 9. uri vrtec na Opčinah in ob 
10.30 osnovna šola A. Gradnik (Repen- 
tabor); jutri, 24. maja: ob 10. uri
Slovenski center (Milje).

PRIMORSKO
DRAMSKO GLEDALIŠČE
Danes, 23. maja, ob 16.00 in 20.30: 

M. Frayn »Hrup za odrom«. Gostova
nje PDG v SSG v Trstu.

VERDI
Jutri ob 20.30: Tretji koncert spo

mladanske simfonične sezone. Dirigent 
J. Kovatchev. Solisti M. De France
sca, K. F. Dun, L. Glavina.

ROSSETTI
Danes, 23. maja, ob 18.15: »četrt

kova gledališka srečanja«. Srečanje z 
občinstvom.

CANKARJEV DOM - LJUBLJANA
Velika dvorana
Jutri, 24. maja, ob 20. uri: Kon

cert simfonikov RTV Ljubljana.
V soboto, 25. t. m., ob 17. in 20. uri: 

Gala show. Iluzije in magija scenskih 
rekvizitov.

Mala dvorana
Danes, 23. maja, ob 20. uri: Bol- 

dyn - projekcija poljskega filma. Re
žija: Eva in Czeslav Petelski.

V soboto, 25. t. m., ob 10.00 in 11.30: 
Otroška matineja. Z otroško magijo se 
predstavlja Miran čanak.

Srednja dvorana
V torek, 28. t. m. (premiera), in v 

sredo, 29. t. m. (ponovitev), ob 20. uri: 
G. Rossini »Poročna menica«. Opera v 
izvedbi študentov Akademije za glasbo 
v Ljubljani.

Okrogla dvorana
Jutri, 24. t. m., ob 22. uri: Nočni 

program. Mikromagija in komična ma- 
feì-ik-

razstave

TPPZ ia
mladinska skupina 
P. TOMAŽIČ

JUTRI, 24. MAJA, OB 20.30 
v Bazovici bo

glavna vaja za nastop 
v Ilirski Bistrici

Vaje naj se udeležijo 
tudi recitatorji.

Prireditve in sporočila 
kulturnih društev 

in organizacij

Ariston Danes zaprto.
Eden 15.30 — 22.10 »Sexappeal«. Pre

povedan mladini pod 18. letom.
Fenice 16.30 — 22.15 »Histoire d’O«. 

Prepovedan mladini pod 18. letom.
Nazionale Dvorana št. 1 16.00 — 22.15 

»Sabrina e le sue esperienze parti
colari«. Prepovedan mladini pod 18. 
letom.
Dvorana št. 2 16.00 — 22.00 »Gulag
77». Malcom McDowell, David Keith. 
Dvorana št. 3 16.00 — 22.00 »Foto
grafando Patrizia«. Prepovedan mla
dini pod 18. letom.

Mignon 16.30 — 22.15 »Stop making 
sense«.

Grattacielo 16.30 — 22.15 »Tutto in una 
notte«. Za vsakogar.

Aurora 16.30 — 22.00 »Innamorarsi«.
Capito! 16.30 — 21.45 »Urla del silenzio«.
Vittorio Veneto 16.00 — 22.00 »Manue

la. una carne insaziabile«. Prepove
dan mladini pod 18. letom.

Lumiere 16.00 — 22.00 »Tommy«. Režija 
Ken Russel.

Alcione 16.00 — 22.00 »Jesus Christ su- 
perstar«.

Radio 15 30 »Marina e la sua bestia«. 
Prepovedan mladini pod 18. letom.

SKD Tabor - Opčine, Prosvetni dom, 
filatelistični odsek L. Košir pri SKD 
Tabor sporočajo, da so novi in stari 
filatelisti vabljeni na srečanja, ki bodo 
vsako soboto od 18. do 19. ure v dru
štveni knjižnici.

KD L Grbec - škedenj vabi jutri, 
24. maja, ob 19.30 v društvene pro
store v Ul. di Sorvola 124 vse člane 
in prijatelje na družabni večer članov 
in prijateljev. Med nami bo znani ča
rovnik Marij Pogačnik iz Sežane. Va
bljeni!

SKD Tabor - Opčine in Prosvetni 
dom. Jutri, 24. t. m., ob 20.30 koncert 
mešanega pevskega zbora M. Pertot iz 
Barkcuvelj. Dirigent Aleksandra Pertot. 
Vabljeni.

razna obvestila

SKD Tabor. - Opčine in Prosvetni 
dom. Do nedelje, 26. t. m., razstavlja 
svoje keramike Jasna Merku. Urnik: ob 
delavnikih od 16. do 19. ure in ob ne
deljah od 10. do 12. ure in od 16. do 
19. ure.

V soboto, 25. t.m., ob 18.30 bodo v 
galeriji Cartesius odprli peto skupinsko 
razstavo znanih tržaških sbkarjev. Raz
stava bo trajala do 6. junija.

Razstava v znamenju medsebojnega 
zaupanja v pokrajinskem kraškem mu
zeju v Repnu bo odprta jutri, 24., in 
v soboto, 25. t. m., od 18. do 20. ure.

V Društvu slovenskih izobražene |:v v 
Trstu bo v ponedeljek, 27. t. m., ob 
20.30 prof. Fulvio Salimbeni predstavil 
knjigo Pietra Zovatta o tržaški cer
kveni zgodovini.

SPDT vabi člane na 31. redni občni 
zbor, ki bo jutri, 24. t. m., v Gre
gorčičevi dvorani v 1. sklicanju ob 20. 
uri ter v 2. sklicanju ob 20.30.

Občina Zgonik vabi dekleta, ki so 
dopolnila 15. leto starosti in razpola
gajo z zdravniško knjižico, naj do 27. 
t. m. vložijo prošnjo za točajke na 
razstavi vin.

EKONOMIST. Društvo slovenskih eko
nomistov v Italiji vabi na redni občni 
zbor društva, ki bo jutri, 24. t. m., 
ob 19. uri v restavraciji Daneu na Op
činah. Dnevni red: poročilo o delova
nju, blagajniško poročilo, razprava, do
ločitev članarine, volitve upravnega od
bora in razno.

Sindikat slovenske šole organizira 
posvet o reformi višje srednje šole, 
ki bo v torek, 28. t. m., ob 20. uri v 
Gregorčičevi dvorani (Ul. sv. Franci 
ška 20, Trst). Vljudno vabljeni šolniki, 
politični in kulturni delavci in vsi, ki 
jih zanima bodočnost slovenske višje 
srednje šole. Spored: uvodno poročilo, 
stališča posameznih strank in organi
zacij, razprava in zaključki. Osnutek 
zakona je vsem na vpogled v Narodni 
in študijski knjižnici (Ul. sv. Franči
ška 20, Trst) od 9. do 18. ure.

šolske vesti 3
Na srednjih šolah Cankar vIta »tcuujiu auiai. balinal ■ J,

in Gregorčič v Dolini je v teku 'F
sovanje v tečaj 150 ur za šolsko 
1985/86. Vsi zainteresirani za p0*|P. 
diplome nižje srednje šole, ki bi .jiuiiic iiiz-jc ox cviiijc ovic, rvx .•«

li obiskovati tečaj se lahko Prba 
v tajništvih omenjenih šol do 8. J
lija letos.

ti
P,

izleti
SPDT prireja v nedeljo, 26. t. 

let skupno s člani pobratenega drus'j|1 
PD Integral iz Ljubljane. Na SP0^. 
bosta pohod po Krasu in skupna 
žabnost. Zbirabšče ob 9. uri na h 
pentabru.

včeraj-danes _
Danes, ČETRTEK, 23. maja 

ŽELJKO
Sonce vzide ob 5.25 in zatone ob 20- 

— Dolžina dneva 15.13 — Luna vzi ! 
ob 7.39 in zatone ob 0.25.
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Jutri, PETEK, 24. maja 
CVETKA

Vreme včeraj: temperatura zraka 1®' 
stopinje, zračni tlak 1005 mb pada, v 
ter 10 km na uro jugovzhodnik, j 
76-odstotna, nebo pooblačeno, niob 
razgibano, temperatura morja 19,8 sw 
pinje.

ROJSTVA IN SMRTI
RODILI SO SE: Tiziano Puppi, E^f i 

Puppi, Rossella Dotti, Stefania Ros51, i 
Desiree Scrii.

UMRLI SO: 70-letni Bruno Befl)b“' 
48-letna Bianca Marši Stoppari P°5 
Bertocchi, 78-letna Ameba Drioli, J I 
letna Livia Parenzan por. Motta, rt ' 
letna Ottavia Haroch vd. Perini, “ j 
letni Mario Lakovič, 73-letni Vito : 
lentini, 84-letna Olga Minas vd. Sternrt 
ler, 75-letni Mario Gotti, 69-letni EnnC 
Zorro, 72-letni Antonio Orzan, 68-leU1 
Consolato Umile, 83-letna Irene Cap° | 
villa vd. Sattin.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN
(od 8.30 do 20.30) ..

Trg Ospedale 8, Ul. delTIstria 35, M' 
ramarski drevored 117, Ul. Combi l9’ 
Sesljan, Bazovica, žavlje.

(od 8.30 do 13.00 in od 16.00 do 20.30) 
Largo Piave 2, Borzni trg 12.

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 20.30 dalje)

Largo Piave 2, Borzni trg 12, Se»' 
Ijan, Bazovica, Žavlje.

LEKARNE V OKOLICI , ,
Boljunec: tel. 228-124, Bazovica: lel' 

226-165, Opčine: tel. 211-001, Zgonik: tel; 
225-596, Nabrežina: tel. 200-121, Sesljab- j 
tel. 299-197.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA 
Nočna služba od 20. do 8. ure tel. 77oi’ 

predpraznična od 14. do 20. ure in Pra' 
znična od 8. do 20. ure.

mali oglasi
IŠČEM v bližnji okobci Trsta hišo 1 I 

vrtom, tudi staro, ali zazidljivo zeri 
ljišče. Tel. Alpe-Adria 794-672.

PRODAM klavirsko harmoniko ScaP 
dalli. 80 basov, 7 + 2 registrov, v oU' 
Učnem stanju. Tel. 229-246. _ |

PRODAM vhodna vrata hrastova in /rt1' 
česnova, 225x 94 cm; trifazno žag0 
in motorček peugeot 50. Tel. na S1" 
040/226-113.

NUJNO IŠČEM hišo ah stanovanje 23 
nakup aU v najem na področju u®' 
vinsko-nabrežinske občine. Ponudbe 0? 
Oglasni oddelek Primorskega dnevrt' 
ka, Ul. Montecchi 6 - 34137 Trst, P°0 
šifro »Zahodni Kras«.

REDITELJA za društveni sedež v Se5' 
Ijanu išče jadralni klub od junija 
septembra v tedenskih presledki0. 
Tel. 040/213-957 v poslovnih urah. ..

PRODAM citroen DS 23 pallas, letmf 
dec. 1974, prevoženih 125.000 km. Trt
na št. 040/43463 zvečer.

PRODAM novo zakonsko spalnico z v0- 
liko omaro in ogledalom. Tel. na st" 
040/43463 zvečer.

PRODAM štedilnik na drva in P^D 
REX. Tel. 040/71149.

menjalnica
22. 5. 1985

Ameriški dolar 
Kanadski dolar . 
Švicarski frank . 
Danska krona . . 
Norveška krona . 
švedska krona . . 
Holandski fiorini . 
Francoski frank . 
Belgijski frank . 
Funt šterling . . 
Irski šterling . . 
Nemška marka . 
Avstrijski šiling . 
Portugalski eskudo 
Japonski jen , . 
španska pezeta . 
Avstralski dolar . 
Grška drahma . . 
DebeU dinar . . 
Drobni dinar

1.940."
1.410."

756."
175."
218."
217."
562."
206."
29."

2.470."
1.980."

635."
89.5°

7."

Sass
BANCA.Dl CREDITO Dì TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

' . S. P. À.
TRST - ULICA F.-FILZMQ - (S 61-AdO



^Morski dnevnik — 23. maja 1985 programi rtv □ siran 7
Ženska in njena stvarnost

Zenske za mir
^ stalnicami ženskih zahtev širom 

pr svetu je nedvomno poziv za mir. 
s gotovo so ženska gibanja in po- 
..]I'ezne organizacije v to smer vlo-

Oajveč truda ob istočasnem ne- 
i Jem za 
“"kovana
j^hnem zavzemanju seveda za tako 
p: n°Varia speci! icno ženska vpraša
na’ .<>^a’ če že govorimo o »ženski 
step'-**’ Ie ^Pisala marsikatera za
0J,: u9a ženskih tez, jo prav gotovo 
j: - I0 odločno odklanjanje uveljav- 
n nja fnoči kot metode za reševanje 
Razumov ali navzkrižnih intere-
kos°v- V trdnem prepričanju, da sta lah-

?amo dogovarjanje in sporazume- 
in t - osnovi za usklajevanje zahtev 
Mih ti’'eni vsed. tako znotraj posamez- 
„o .,držav kot tudi v meddržavnih ed- 
v Slk so ženske kot posameznice ali 
štn^iru raznih organizacij spregile 
žitjV. 00 odmevne akcije za mimo so-

C ied take nedvomno sodi tudi mai):- 
: otac'ija »proti raketam na vzhodu 

2ahodu«, ki bo še to soboto v Ri
ški’ ^budnice so ženske petih evrop- 
Sr o držav (od proglasa do protesta 
V;w ®*-evdo zainteresiranih držav po
pih ? na ®es*;’ akc’ji Pa 50 pristo- 
l 0 àe predstavnice dveh držav), v 
, crih naj bi namestili ameriške ali

ženske
loiske rakete. Protestno akcijo so 

apovedale že osmega marca, 
a so izdale tudi proglas, s 

!q 7*1111 utemeljujejo pobudo. Besedi-
,aPti!

skih° P°dpisale predstavnice italijan- 
h-,^1 angleških, vzhodno ter zahodno- 
n-it ^ih in še čehoslovaških žensk, 
j- ,0 Pa so ga osvojile še Belgijke in 

“tandke.
f. >>0dprtem pismu državljanom Ev- 
tiaPe^-?e žunske odločno izrekajo proti 
^PvCsčanju raket, proti nasilju, proti 
vic anju osnovnili človečanskih pra- 
^ ■ Proti strahu — v imenu lastne 
5 1° Po samoodločanju in uvajanju 
j^reniemb. Poleg tako odločnega sta- 

a’ ki pa ga sicer ženske niso iz-nesic Prvič, pa je izredno pomembnar*o' p *
Sièri zenska enotnost v nastopanju ne 
Don!0 na državno pripadnost.- Še bolj 
Pii mbna, tudi zaradi neobičajno
sti • ^a. ie karakteristika »neuvrščeno- 
je' ^ odlikuje žensko pobudo, zato 
(■ v Italiji proglas o protestni mani- 

taci ji osvojil širok krog žensk in 
‘gartizacij. Tako so se že v kratkem 

Itat1SOrn P^ib pobudnic, ki so bile v 
članice skupin »Gruppo 10 mar-

tela«(Skupina 10. marec), »la Ragna-
Cj;- (Pajčevina), žensk v organiza- 

k ARCI ter številnih posameznih 
uistk, feministk in pristašic giba

la »zelenih«, pridružili podpisi dr- 
k*1 *n evi’°Pskih parlamentark, in-

ja .želenih«, pridružili podpisi dr- 
tgl^b in evropskih parlamentark, in- 
donn alk, ur^n*c ravnih revij (Noi
om- ’ Huova ecologia), ženskih ko- 
0, Uacijskih odborov pri sindikalnih 
^ganizacijah CGIL in CISL, žensk, 

30 angažirane v pomoči za deže

le v razvoju, krožkov ZŽI, ženskih za
drug, skupin katoličank in pristašev 
gibanja nenasilja.

Glede na število podpisnikov bi se 
torej morala v soboto v Rimu zbrati 
precejšnja množica, čeprav se na 
splošno o tej ženski pobudi za mir iz
redno malo piše in govori. O uspeš
nosti protesta seveda lahko zaenkrat 
samo ugibamo, zato pa je treba pove
dati kaj več o kvaliteti pobude.

Na rimskem trgu naj bi ženske sim
bolično »razpustile bloke«. Povsem ra
zumljivo je, da gre za »uprizoritev že
lje«, ki pa izraža odločen protest žensk 
zaradi oboroževalne tekme. Ta tež
nja velesil, ki sloni na ostri kontra- 
poziciji med članicami enega ali dru
gega bloka, istočasno pa se opira na 
velik razkorak med bogatejšim in 
manj razvitim delom sveta, pa vodi, 
po mnenju organizatork shoda, v sku
pno pobudo. Tako gledanje na svet, 
kjer je merilo premoč enega nad dru
gim, pa poleg zelo konkretnih nevar
nih posledic prinaša tudi napad na 
»človeško fantazijo in razum«, ker 
skuša vsakega posameznika oropati 
možnosti po svobodnem odločanju.

Resnični mir ne dosežemo torej sa
mo s pogajanji na vrhu, temveč s 
sprostitvijo domišljije in z možnostjo 
svobodnega odločanja vsakega posa
meznika: v tem vidijo ženske tudi u- 
resničitev teze o gradnji miru na te
meljih (iz baze) v nasprotju s tež
njo po »spuščanju« odločitev s strehe.

Kaj pa naj bi bilo v takem postav
ljanju vprašanj specifično ženskega 
ali feministično obarvanega? Doku
ment, pri njegovi sestavi so seveda 
prišli na dan različni pogledi pred
vsem V tolmačenju pojma feminizem, 
omenja tudi odnos moški - ženska, od
nos človek - narava, izrecno pa po 
udarja »nasilje nad našimi (op. žen
skimi) mislimi in nad našimi telesi«. 
Iz tega, kot iz tolikih drugih, izhaja 
zahteva žensk po ovrednotenju razlik 
in specifičnosti, ne po njihovem za- 
brisu ali utajevanju.

Nastop mora biti enoten ne pa eno- 
zvočen: zato so se italijanske pobud
nice protesta odločile, da ne bodo or
ganizirale sprevoda z zborovanjem, 
temveč, da bodo skušale omogočiti 
pretok in izmenjavo mnenj in pogle
dov na to temo. Vprašanje pa so ve
liko širše zastavile, kajti geslo mani
festacije je »nismo ne za tak mir, ki 
bi nas dušil, ne za vojno, ki bi nas 
pogubila« in precej jasno izraža o- 
snovno misel pobudnic. Podobne »žen
ske manifestacije za mir« bodo ali so 
že v teku tudi v drugih evropskih dr 
žavah; protestno noto italijanskih 
žensk pa bodo še pred rimsko mani
festacijo prejeli predstavniki italijan
ske vlade in diplomatska zastopstva 
raznih tujih držav, (bip)

Druga plošča Tomaža Baldassija
di ieri« in na hrbtni strani »Oklahoma 
express«. Pesmi sta prav gotovo ko
rak naprej v primerjavi s prvo To
maževo stvaritvijo. Mago Merlino in 
Velo bianco sta bili pravljici, kateri 
pa bi lahko prenesli v današnji čas 
in sta tako pridobili na občeveljavno- 
sti. Pesmi zadnje Baldassijeve plošče 
pa sta tehnično in vsestransko zelo 
dovršeni, glavni argument in rdeča 
nit teh pa je eksistencialen moment 
posameznika, ki išče lepoto, hrepeni, 
ljubi, doživlja majhna veselja in ra
zočaranja, skratka človeka, ki živi to 
življenje stvarno in obenem sanjavo. 
Producenta plošče sta Stefano Previ
sti in Alberto Radius, pesmi pa je na
pisal in zanje glasbo sestavil sam To
maž Baldassi, pri tem pa sta mu po
magala Piero Pieri in sam producent 
Previsti.

Tomaž Baldassi je v zadnjem letu 
opravil veliko glasbeno pot. Nastopal 
je na vseh mogočih manifestacijah, 
za las se mu je »izmuznil« nastop na 
festivalu v Sanremu, zato pa bo dne 
6. junija v Riminiju snemal pesem 
»II mio mondo di ieri« za Festivalbar. 
To pesem/ bodo nato po televiziji pred
vajali še nekajkrat, kot se bo pač 
razvijalo to popularno glasbeno tek
movanje. Prepričani smo v njegov u- 
speh, Tomaževa trenutna največja že
lja pa je, da bi košarkarska ekipa Ja
drana napredovala v B ligo. . .

DUŠAN JELINČIČ

je -venski kantavtor Tomaž Baldassi 
let s 0rn Prav dobro znan. Že mnogo 
ietrJjf -ukvarja z lahko glasbo, pred 
fiaren °n' .pa Je P™ založbi plošč Pa- 
tnaio 0IjcJ. jz Milana izdaj svojo prvo 
ttij. Ploščo, ki je vsebovala dve pes- 
bianco'r!00 Mago Merlino in Velo 
zaVrii ' I’loš&i so prodajali na vsedr- 
hiet 'piay.n* 'o J6 šla prav dobro v pro- 
Pil n Uf ' Tomaž je že večkrat nasto- 
hapo a raznih popularnih odajah z 

ec;0VaIci kot so Pippo Bando in 
pse »televizijske svetinje«.

Hittin V 4° (^n‘ pa Je v Trstu (v Milanu, 
tednai * lrencah itd. je že kaka dva 
la .o Prodaji Tomaževa druga ma- 

sca s pesmima »II mio mondo

Literarni večer v piranski knjižnici
ie bil v knjižnici v Piranu literarni večer, na katerem so nastopili 

ergold Čuk, Marko Kravos in Ace Mermolja ter pisateljica Ivanka

eia^eèer se je v bistvu delil na dve enoti. Najprej so pesniki prebrali svoja 
n ’ nat° Pa je Ivanka Hergold prebrala Esej o Cirilu Kosmaču in odlomek 

>lefn U^nn6 Kosmačeve knjige pravljic Kamen in njiva. To kot poklon ob pet' 
'raiii'<l srnrI' velikega slovenskega pisatelja, ki je dolga leta živel prav v

evnraniu tekstov je sledil daljši razgovor, v katerem je sodelovalo, ne prav 
išken,0’ a zato zainteresirano občinstvo. Beseda je tekla o ustvarjanju na Tr- 
Vu • 1 0 vplivih italijanske Literature na slovenske avtorje, ki živijo v zamej- 

36 ved a o Cirilu Kosmaču in njegovi zapuščini.

ITALIJANSKA TELEVIZIJA
Prvi kanal

10.00 Televideo
11.55 Vremenska napoved
12.00 Dnevnik 1 - Kratke vesti
12.05 Pronto... Raffaella?
13.30 Dnevnik
13.55 Dnevnik 1 - Tri minute...
14.05 Pronto... Raffaella? - 

zadnji poziv
14.15 Civiltà:

Le illusioni della speranza
15.00 Ital. kronike- - kronike motorjev
15.15 68. Giro d’Italia
16.30 Richie Rich - risanka
17.00 Dnevnik 1 - Kratke vesti
17.05 Pomeridiana
18.10 Tuttilibri - knjižna rubrika
18.40 II fiuto di Sherlock Holmes -

risanka
18.50 Italia sera - dgodki in osebnosti
19.35 Almanah in Vremnska slika
20.00 Dnevnik
20.30 Loretta Goggi in Quiz
22.00 Dnevnik
22.10 Mister O - 2. oddaja
23.00 Linea diretta
23.45 Dnevnik 1 - Zadnje vesti

Drugi kanal
10.00 Televideo
11.55 Che fai, mangi? - 

Oddaja o prehrani
13.00 Dnevnik 2 - Ob 13. uri
13.25 Dnevnik 2 - Okolje
13.30 Capitol - TV serija
14.30 Dnevnik 2 - Kratke vesti
14.35 Tandem: aktualnosti in igre
15.00 Indovina chi sono io? - 

nagradna igra

16.00 II cucciolo - risanka
16.25 Šola in vzgoja: Nova - 2. del
16.55 Brata Karamazov - 10. nadalj.
17.30 Dnevnik 2 - Kratke vesti
17.35 Iz parlamenta
17.40 Vediamoci sul due
18.25 Dnevnik 2 - Šport
18.40 Cuore e batticuore - TV film 

Mettt) 2 - Vremenske napovedi
19.45 Dnevnik 2 - Poročila
20.20 Dnevnik 2 - Šport
20.30 Momenti di gloria - film 

Igrajo: Ben Cross, lan Charle
som Nicholas Parrei

22.35 Dnevnik 2 - Večerne vesti
22.45 Dnevnik 2 - Šport
23.15 Quelli della notte - oddajo vodi

ta Ronzo Arbore in Ugo Porcelli
00.15 Dnevnik 2 - Zadnje vesti

Tretji kanal
15.30 Vaterpolo: Italia - All Starš
16.00 Šola in vzgoja: Poklici
16.30 šola in vzgoja: Spoznavajmo 

giasbo
17.00 Galleria di Dadaumpa
18.15 L’Orecchiocchio - glasbena od

daja
19.00 Dnevnik 3
19.32 Deželni programi:

Secondo voi - 11. oddaja
20.05 Šola in vzgoja: Umetniki pred 

zrcalom
20.30 Prva svetovna vojna - 

dokumentarec
21.15 Dnevnik 3
21.50 II serpente - film

Igrajo: Yuy Brynner, Henry
Fonda, Dirk Bogarde, Virna Lisi

JUGOSLOVANSKA TELEVIZIJA
Koper 16.25 Šolska TV : Kako nastanejo zim

14.15 TV novice Ijepisne karte, Valovanje in e-
14.20 Za uho in oko - glasbena oddaja nergija, Mreža življenja, Čebe-
15.00 TV nanizanka larstvo
16.10 Podreccove marionete 17.30 Poročila
16.35 Zrakoplov - rubrika za mlade 17.35 F. Rudolf: 40 zelenih slonov
17.15 Juhe - TV film 17.55 B. Kovič: Neminljivost otroštva
18.00 Športna oddaja 18.25 Koroški obzornik
19.00 Odprta meja 18.40 Čas, ki živi: Življenje ni mar-

Danes bodo v oddaji ODPRTA ME- 19.10 Risanka
JA tudi naslednji prispevki: 19.24 TV in radio nocoj
TRST — Politična dogajanja za se- 19.30 Dnevnik in Vreme

sta\o novih večin po upravnih volit- 20.05 Tednik
vah 21.05 Majhne skrivnosti vehkih kuhar-

TRST — Okrogla miza NŠK; Tržaško skih mojstrov
vprašanje 21.15 L. Maroti: Franz Liszt - 3. del

VIDEM — Sodna preiskava zaradi go- 22.15 Dnevnik
ljufije Zagreb

8.15 TV koledar
19.30 TVD Stičišče 8.30 Na črko, na črko -
19.50 Kulturna panorama otroška serija
20.25 Proza v četrtek 9.00 TV v šoli
21.30 Makedonija: 1100 let razsve- 10.35 TV v šoh

tljenstva 12.20 Poročila
22.00 TVD Vse danes 16.35 TV v šoh
22.10 Videomix - glasbena oddaja v 17.30 Poročila

živo 17.35 TV koledar
Ljubljana 17.45 Na črko, na črko -

8.45 Test otroška serija
9.00 TV v šoli: Pesmi in zgodbe za 18.15 Izziv himere

vas, Mikrobiologija, Kaj se do- 18.45 Mali, veliki svet
gaja v atomskem jedru 19.30 Dnevnik

10.35 TV v šoli: Dijaški magazin, 20.00 Monitor - politični magazin
Združeni narodi, Zapisi s Ska- 21.05 Za kaj gre - kviz
derskega jezera. Tečaj plavanja 22.05 Dnevnik

12.30 Poročila 22 25 Oficirji nežnega srca -
16.10 Teletekst RTV Ljubljana dok. oddaja

ZASEBNE POSTAJE
CANALE 5

11.30 Tuttinfamiglia - kviz
12.10 Bis - kviz
12.45 II pranzo è servito - kviz
13.25 Sentieri - TV roman
14.25 General Hospital - TV film
15.25 Una vita da vivere - TV roman
16.30 Divji svet Živah - dok.
17.00 Due onesti fuorilegge - TV film
18.00 L’albero delle mele - TV film
18.30 Help - glasbena igra
19.00 I Jefferson - TV film
19.30 Zig Zag - kviz
20.30 Superflash - kviz
23.15 Prima pagina - intervjuji
23.45 Športna oddaja
00.50 Strike Force - TV film

RETEQUATTRO
10.30 Alice - TV film
10.50 Mary Tyler Moore - TV film
11.15 Piume e paillettes - TV novela
12.00 Febbre d’amore - TV film
12.45 Alice - TV film
13.15 Mary Tyler Moore - TV film
13.45 Tre cuori in affitto - TV film
14.15 Brillante - TV novela
15.10 Superman - risanka
15.30 L uomo ragno - risanka
16.10 I giorni di Brian - TV film
17.00 All'ombra del grande cedro - 

TV film
18.00 Febbre d’amore - TV film
In ìw!.Ume e PMUettes - TV novela 
in on ™ am? non m’ama - tekmovanje20.30 Matt Houston - TV film
21.30 Mike Hammer - TV film
22.20 Caccia al 13
22.50 Gli esclusi - film
00.50 L’ora di Hitchcock - TV film

ITALIA 1
11.30 Sanford and Son - TV film 
ìo ™ Agenzia Rockford - TV film
13.00 Chip - TV film
14.00 Deejay Television

14.30 La famiglia Bradford - TV film
15.30 Sanford and Son - TV film
16.00 Bim Bum Barn

Nanà Supergirl - risanka
18.00 L’uomo da sei milioni di dolla

ri - TV film
19.00 Charlie’s Angels - TV film
20.00 L’incantevole Creamy - risanka
20.30 Mia moghe è una strega - film
22.20 Gin Gin - TV film
23.00 Premiere
23.15 Nel tempio degli uomini talpa - 

film
00.45 Arrivano gli aviogetti - film

TELEPADOVA
13.00 Lupin III - risanka
13.00 Coccinella - risanka
14.00 Marcia nuziale - TV film
14.30 Adolescenza inquieta - TV film
15.00 Luisana mia - TV film
15.30 Lacrime di gioia - TV film
16.30 Risanka
19.30 Cuore selvaggio - TV film
20.30 Illusione d’amore - TV film
21.30 L’incontro - film
22.30 Šport
23.00 7 pistole per E1 Gringo - film

TRIVENETA
13.00 Le spie - TV film
14.00 Squadra speciale anticrimine - 

TV film
14.35 Barbary Coast - TV film
15.30 Dick Van Dyke - TV film
16.30 George Superpollo - risanka
17.00 Huckleberry Finn - risanka
17.30 Divja narava
18.00 Barbary Coast - TV film
20.30 II triangolo delle Bermude - film

TELEFRIULI
14.30 Andrea Celeste - TV film
15.20 Tutte le donne del re - film
16.50 Risanka
19.30 Andrea Celeste - TV film
20.30 Šport

RADIO
RADIO TRST A

7.00, 13.00, 17.00, 19.00, Radijski 
dnevnik; 8.0, 10.00, 14.00 Poročila;
7.20 - 9.00 Dobro jutro po naše: Na
rodnozabavna glasba; 7.40 Pravljica;
8.10 Od Milj do Devina; 8.40 Sloven
ske popevke; 9.00 - 13.00 Dopoldanski 
program: Glasbeni mozaik; 10.10 S 
koncertnega in opernega repertoar
ja; 11.00 Oddaja za 2. stopnjo osnov
ne šole; 11.20 Glasbeni potpuri; 11.30 
Beležka; 11.40 Glasbeni potpuri; 10.00 
Sestanek ob 12.00; 12.30 Glasbeni pot
puri; 13.20 Glasba po željah; 14.10 -
17.00 Radijsko popoldne; Povejmo v 
živo; 15.00 Diakorama; 16.00 Na 
goriškem valu; 16.30 Glasbeni listi;
17.10 - 19.00 Zadnji sklop: Mi in 
glasba: »Naša pesem 1984«; 18.00 Če
trtkova srečanja: »šivala je deklica 
zvezdo oj, zvezdo rdečo ko kri...;
18.30 Glasbena priloga.

RADIO OPČINE obvešča vse 
poslušalce, da namesto na fre
kvenci 93.200 MHz nas bodo 
lahko sprejemah na frekvenci 
98.900 MHz.

RADIO KOPER 
(Slovenski program)

Spremenjene frekvence Radia

UKW - Beli Kril 102,0 MH*: 
UKW Skalnica 101.1 MHz; UKW 
Koper 98,1 MHz; UKW Nanos 
88,6 MHz.

6.00 Otvoritev - glasba za dobro 
jutro;6.05 Danes se spominjamo; 6.10 
Vreme - prometni servis; 6.30 Ju
tranjik; 6.45 Cestne informacije; 7.00 
II. Jutranja kronika; 7.30 Jutranji 
servis; 8.00 Zaključek; 13.00 Otvo
ritev - Danes na valu radia Koper;
13.40 Utrinki iz zamejstva; 14.40 Za
nimivost - Pesem tedna; 15.30 Dogod
ki in odmevi; 16.00 Glasba po željah;
16.30 Primorski dnevnik; 17.00 Radij
ska porota; 17.35 Primorska poje ’85;
18.00 Zaključek.

RADIO KOPER 
(Italijanski program)

Spremenjene frekvence Radia 
Koper (italijanski program) — 
Srednji val 256,4 m ali 1170 MHz; 
UKW - Beh Križ 97,7 MHz; UKW 
Koper 89,3 MHz; UKW Nano» 
101,0 MHz.

6.15 , 8.30, 9.30, 10.30, 13.30, 14.30,
16.30, 17.30, 18.30 Poročila; 7.15, 12.30,
15.30, 19.30 Radijske vesti; 6.00 Otvo
ritev; 7.00 Dobro jutro v glasbi; 8.45 
Su e zo per le contrade; 9.32 Dragi 
Luciano; 10.00 La canzone; 10.10 
Zmaj; 10.35 Prost vstop; 11.30 Na 
prvi strani; 12.00 Glasba po željah;
14.30 Popoldanski program; 14.45 E- 
dig Galletti; 15.00 Zmaj; 15.45 Vse 
za počitnice; 20.00 Zaključek.

RADIO 1
6.00 , 7.00, 10.00, 11.00, 12.00, 13.00,

15.00, 17.00, 19.00 Poročila; 6.05 Ze
leni val; 9.00 Radio anch’io; 10.30 
Športna rubrika; 10.40 Glasbeni mo
zaik; 11.30 Spomini Stefana Satta Flo- 
resa; 12.03 Via Asiago Tenda; 13.20 
Poštna kočija; 13.28 Master; 15.03 
Giro d’Italia; 18.10 Kvartet Auryn;
18.30 Koncertna glasba in poezija;
19.20 Na naših trgih; 20.00 È Conte 
di Carmagnola - radijska priredba.

LJUBLJANA
5.00, 6.30, 8.00, 9.00, 10.00, 11.00,

12.00, 14.00 Poročila; 4.30 - 8.00 Ju
tranji program - glasba; 8.05 Radij
ska šola za višjo stopnjo; 8.35 Igraj 
kolce, (ljudske v izvedbi mladinskih 
in otroških zborov); 9.05 Glasbena 
matineja; 10.05 Rezervirano za. .
11.05 Ah poznate. . .; 11.35 Naše pe
smi in plesi; 12.10 Znane melodije;
12.30 Kmetijski nasveti; 12.40 Od 
vasi do vasi; 13.30 Od melodije do 
melodije; 14.05 Enajsta šola; 14.20 
Koncert za mlade poslušalce - Pre
ludij; 14.45 Naš gost; 15.00 Radio 
danes, radio jutri; 15.10 - 15.25 Po
poldanski mozaik; 15.30 Dogodki in 
odmevi; 15.55 Zabavna glasba; 16.00 
Vrtiljak želja in EP; 17.00 Studio ob
17.00, Glasba; 18.00 Z ansamblom 
Ludvika Lesjaka; 18.15 Jezikovni po
govori-, 18.30 Med samospevi Zvo
nimira Cigliča in Marjana Lipov
ška; 19.00 Radijski dnevnik; 19.25 
Obvestila in zabavna, glasba; 19.35 
Lahko noč, otroci; 19.45 Minute s 
kitaristom Bojanam Drobežom; 20.00 
Četrtkov večer domačih pesmi in na
pevov; 21.05 Literarni večer - Mej 
nik francoske poezije; (Ob lOO.-let- 
nici smrti Victorja Hugoja) ; 21.45 Le
pe melodije; 22.00 Našim po svetu;
22.15 Informativna oddaja v nemščini 
in angleščini; 22.30 Večerna podokni
ca; 22.50 Literarni nokturno; Sead 
Begovič: Nad pesmimi; 23.05 Paleta 
popevk jugoslovanskih avtorjev.
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Vogovor z županom dr. Mariom Lavrenčičem

V ponedeljek se sestane na prvo sejo 
doberdobski novoizvoljeni občinski svet

Komaj deset dni po volitvah v raz
ne občinske svete so že na vrsti prve 
seje novoizvoljenih občinskih svetov 
na katerih bodo izvolili župane in od
bornike. Seveda to velja za majhne 
občine, kjer so glasovali po večin
skem sistemu. V večjih občinah bodo 
pogajanja med strankami trajala več 
časa.

V Marianu se bo občinski svet se
stal že jutri. Tam je zmagala koalici
ja med demokristjani, socialisti in so
cialdemokrati, v opoziciji so komuni
sti. V Doberdobu bo prva seja občin
skega sveta v ponedeljek, 27. maja, 
ob 16. uri. Tudi tu bodo izvolili žu
pana in odbornike. V torek bo seja 
v Mošu itd.

V Doberdobu so se sinoči sestali 
izvoljeni svetovalci liste Občinske e- 
notnosti, ki je tudi tokrat zmagala 
na volitvah, skupno s člani komisi
je, ki je pred volitvami skrbela za se
stavo kandidatne liste. Svetovalcev je 
tokrat kar sedem novih od skupnega 
števila dvanajstih. Gre torej za pre
cejšnjo prenovitev, ki nadaljuje tisto 
začeto pred petimi leti. Na listi Slo
venske skupnosti pa so bili potrjeni 
trije dosedanji svetovalci. Niso nam 
znani rezultati sinočnjega sestanka 
somišljenikov liste občinske enotnosti 
v Doberdobu, vendar je gotovo, da 
bo za župana ponovno izvoljen dr. 
Mario Lavrenčič.

Vprašali smo ga kaj misli o voli

tvah. »Seveda sem zadovoljen z uspe
hom naše liste,« nam je dejal, »kajti 
nekateri so nam pred volitvami na
povedovali nazadovanje. Volivci pa 
so očitno trezno mislili, povečali gla
sove naši listi, dali tudi veliko prefe
renčnih glasov posameznim kandida
tom, in s tem dokazali, da nimajo 
nobene važnosti gostilniške govorice. 
Prebivalci doberdobske občine so- po
zitivno ocenili naše dosedanje delo in 
to potrjuje, da smo delali v korist 
prebivalstva.«

Kaj pa meni o visokem številu pre
ferenčnih glasov, ki jih je dobil, po
leg tistih, ki so bili oddani listi? 
»Marsikdo med volivci še vedno ne 
ve, da s tem, da prečrta znak liste, 
glasuje za vse kandidate na njej. Dru
gi pa vedo, da lahko prosto izbirajo 
dvanajst kandidatov tudi raznih list. 
Tokrat je bilo takim volivcem delo 
olajšano, ker je pri nas imela Slo
venska skupnost le deset kandidatov. 
Marsikdo pa je dal preferenčni glas 
temu ali drugemu kandidatu večinske 
liste, ne da bi prečrtal njenega zna
ka. Najbrž so nekaterim med nami 
dali preferenčni glas tudi taki vašča
ni italijanske narodnosti, ki pa niso 
hoteli glasovati za celotno listo. Ugi
banj je torej lahko ve ■ : c se sicer
dogaja na vseh volitvah v manjših 
občinah. Zadovoljen pa sem, da je 
izpodletel poizkus MSI, ki je hotela 
zbrati vse italijanske volivce. To fa
šistom ni uspelo. Dobili so le kakih

deset glasov več kot ob drugih pri
ložnostih. Večina italijanskih volivcev 
v naših vaseh je izbrala demokratično 
pot.«

Kako boste delali v bodoče? »Naj
prej moramo izpeljati to, kar je že 
začetega, že v delu. Najprej stavbo 
nižje srednje šole. Vreme je pozimi 
nagajalo, zato si bomo prizadevali, 
da podjetje pohiti z delom. V tej man
datni dobi bomo faktično pristopili k 
urejanju teritorija. Že pred meseci 
smo dobili nakazilo 100 milijonov lir 
od dežele, potem pa še 41 milijonov 
od Kraške gorske skupnosti. Prav v 
torek pa nam je dežela nakazala na
daljnjih 170 milijonov. V izdelavi je 
že izvršilni načrt za prvo tranšo.«

»Želel pa bi tudi sodelovanje vse
ga občinskega sveta«, je še dejal dr. 
Lavrenčič, »tako večine kot opozicije. 
Ni bilo prav, da je opozicija v volilni 
kampanji trdila, da sodelovanja ni bi
lo, da je uporabljala žolčne argumen
te, celo take, da so njih somišljeniki 
zapostavljeni. To ni res. Dokaz je že 
v tem, da so svetovalci opozicije v 
petih letih od skupnega števila 516 
sklepov občinskega sveta glasovali 
proti le v trinajstih primerih. Zaradi 
tega si želim in upam, da tako tudi 
bo, sodelovanja vseh občanov, tako 
tistih, ki so podprli našo listo, kot ti
sto, ki je ostala tudi tokrat v manj
šini. Gre namreč za dobrobit vseh 
ljudi, ki živijo v doberdobski občini.«

V počastitev 40-Ietnice osvoboditve

Jutri v Kulturnem domu 
recital SSG »Miting«

Za predsednika potrjen dr. Damijan Paulin

Poročila o razvejani dejavnosti 
na občnem zboru ZSKP

V mali dvorani Katoliškega doma so 
se v ponedeljek zvečer na rednem 
občnem zboru zbrali člani Zveze slo
venske katoliške prosvete in predstav
niki v njej včlanjenih društev. Prisot
ne je uvodoma pozdravil predsednik 
ZSKP dr. Damjan Paulin, ki je pod
črtal prizadevanja vseh naših orga
nizacij za dosego globalnega zaščit
nega zakona, čeprav je ugotovil, da 
prečesti zastoji na parlamentarni po
ti škodijo naši skupnosti.

Kar zadeva delovanja zveze same, 
je bilo to v zadnji sezoni precej bo
gato in prireditev je bilo kar precej. 
Sicer tudi tokrat ni šlo brez težav in 
v ospredje se postavlja vprašanje 
vključevanja mladih v kulturna dru
štva. Paulin je v svojem posegu pod
črtal tudi sodelovanje z drugimi so
rodnimi organizacijami in pozitivno o- 
cenil skupna prizadevanja s koroško 
katoliško zvezo. V samem mestu gre 
omeniti sodelovanje z ZSKD, medtem 
ko ni prišlo v zadnjih letih do stikov 
z ZKO iz Slovenije.

Podroben pregled dejavnosti ZSKP

je podala tajnica Marinka Koršič, 
kateri so se pridružila poročila pred
stavnikov društev iz mesta, Doberdo
ba, Števerjana, Rupe - Peči in Štan- 
dreža. Pri poslušanju teh poročil je 
prišlo na dan, da se tudi pri ZSKP 
največja pozornost posveča zborovski 
dejavnosti, ki prednjači pred drugimi 
oblikami kulturnega izživljanja. Obč
ni zbor katoliške prosvete je v imenu 
ZSKD pozdravil njen tajnik Rudi 
Pavšič, ki je predlagal, da bi se sku
pno sodelovanje, poleg že ustaljene
ga na gledališkem in glasbenem pod 
ročju, razširilo tudi na druge nivoje, 
tam, kjer obe zvezi ocenjujeta, da 
je potrebno.

Po pozdravu dr. Kazimira Huma- 
ra v imenu uprave KatoVškega do
ma, je sledila razprava, za njo pa 
izvolitev predsednika v osebi dr. Dam
jana Paulina.

izleti

Obvestilo izletnikom 
na Norveško

Izletnike v severne države z 
Goriškega opozarjamo, da mora
jo ta teden poravnati stroške za 
izlet. To lahko storijo na goriški 
upravi ZTT, kjer bodo dobili tudi 
program izleta

Ženski odsek KD Jezero priredi v 
nedeljo, 26. t.m., izlet v Kranj in na 
Jezersko. Vpisovanje pri Mili. Vab
ljeni!

SPD - Rekreacija priredi v nedeljo, 
26. t.m. zjutraj poldnevni trening- 
izlet v goriško okolico, 2. junija pa 
celodnevni izlet na Javornik nad Čr
nim vrhom. Za podrobnejše podatke 
in potrditev, telefonirati na 81363 vsaj 
dva dni pred napovedanima datu
moma.

Proli demagoškim manifestacijam

Socialisti proti kontrapoziciji 
zasebne šole državni

Tudi socialistična stranka se di
stancira od stališč nekaterih vidnih 
goriškia osebnosti, mišljen je tu žu
pan Scavano, ki so na manijeslaciji 
za katoliško zasebno šolstvo, ki je 
bila konec prejšnjega tedna v Gorici, 
zahtevali popolno enakopravnost za
sebne z državno šolo in v zvezi s 
tem seveda tudi javno jinansiranje 
zasebne šole. Iz tiskovnega poročila 
mestne sekcije PSI je razvidno, da 
sc socialisti mnenja, da ni prav da
jati sedaj v ospredje to vprašanje. 
Zasebno šolstvo uživa vse garancije 
tudi upoštevajoč republiško ustavo. 
Kdor hoče pošiljati otroke v zasebno 
šolo, naj bo ta laična ali konfesio
nalna, lahko to napravi, brez vsakih 
omejitev, vendar na lastne stroške. 
Zaradi tega je neumestno ustrahovati 
ljudi, kot da bi bilo zasebno šolstvo 
v nevarnosti. S takimi nastopi hočejo 
nekateri krogi napasti sedanjo dr
žavno šolo, ki je odprta vsem in ki 
edina daje garancijo svobode izobra
ževanja.

Bolje bi bilo, menijo socialisti, da 
bi se prišlo do konkretnih razprav c 
reformi višje srednje šole, kot pa da 
ss prirejajo demagoške manifestacije. 
Socialistična stranka v Gorici je pri
pravljena na resne razgovore in kon
frontacije.

Komunistom, ki so ga ostro napadli 
že včeraj, je župan Scarano odgovo
ril, da ima kot katoličan vso pravico 
zagovarjati nekatera stališča, tudi v 
svojstvu župana. S tem, da je branil 
zasebno šolo, ni nikakor hotel omalo-

(foto Montenero) : prizor svobode, kot ga je v Mitingu obliko'^ 
ansambel Slovenskega stalnega gledališča

Umnosti gledališke dvorane ob urn.e. 
niški besedi zamislimo nad resnlCJL 
vsebino tega, kar proslavljamo. 
se spomnimo borcev in žrtev, pa lu0. 
tistih, ki so o tem velikem času V' 
čali kot umetniki, od Ivana Kobo “ 
Ceneta Vipotnika, od Kocbeka do »■ 
juha, od Borisa Pahorja do Muef 
Klopčiča in Mateja Bora — ti tr,f 
so tudi avtorji večjih dramskih 1 
der, ki sestavljajo Miting in okoli k 
torih sta avtor in režiser prep^1* 
vrsto poezij. Nekaj teh je ngla^ 
Lado Jakša. Sicer pa na sceni V 
metrija Geja in v kostumih Anje V 
lene nastopa ves ansambel SloDf" 
skega stalnega gledališča, ob np1̂ 
pa še gojenke baletne šole SSG P°u 
vodstvom Janeza Mejača.

Z Mitingom se Slovensko stwn. 
gledališče poslavlja od svojih 9°r,- 
ških gledalcev saj, kot vedno, bo tuo 
letos zaključilo svojo redno seZ°n 
31. maja. Naj bo tudi to zadnje sT 
Čanje prav tako prijetno kot us 
doslej.

sliki

Slovensko stalno gledališče je ob 
40. obletnici osvoboditve uprizorilo 
gledališki recital z naslovom Miting, 
ki si ga bomo lahko ogledali tudi v 
Kulturnem domu v Gorici in sicer 
jutri, v petek, 24. maja, ob 20.30.

Zamisel in izbor besedil je delo Mi
roslava Košute, predstavo pa je re
žiral Jože Babič in takoj naj pripo- 
mnemo, da nikakor ne gre za parti
zanski miting, temveč za prireditev, 
ki naj ima danes nekaj njegovega 
duha. Štiridesetletnica je gotovo 
pravšnja priložnost, da se tudi v in-

važevati državne šole, pravi Scara
no v tiskovnem poročilu, ki nam ga 
je včeraj poslal z županstva. Pravi 
tudi, da mora biti krščanska vzgoja 
podlaga splošne vzgoje, tudi zato, ker 
je krščanstvo matrica evropske civi
lizacije. Župan Scarano pravi tudi, da 
niso tisti, ki mu oporekajo, razumeli 
njegovega govora, tudi zato, ker niso 
bili v soboto prisotni na Travniku.

Stvar bo seveda zavzela drugačen 
obseg, ker so se od župana distan
cirali včeraj tudi socialisti. Brez dvo
ma se bodo v stvari oglasili tudi re
publikanci in morda še kdo drug.

PREDSEDNICA JE A. DEVETAK

V Ronkah nov odbor 
slovenske komisije

Aleksandra Devetak je nova pred
sednica slovenske komisije pri Jav
nem večnamenskem kulturnem sredi
šču v Ronkah. Na zadnjem srečanju 
te komisije so poleg predsednice i- 
menovali tudi nove člane odbora, ki 
so Karel Černič, Lilijana Vižintin, 
Karlo Mučič, Robert Pahor in Edes 
Korošec (tajnica).

Uvodoma se je dosedanji predsed
nik čemic zahvalil vsem za pomoč, 
ki so jo izkazali pri delu te komisije, 
ki je opravila hvalevredno delo za 
Slovence v Laškem.

Prva naloga, ki čaka novi odbor pa 
bo 6. srečanje učencev v Ronkah, ki 
bo v nedeljo, 9. junija.

včemj-danes

ficir Demetrio Conti

Iz goriškega matičnega urada
V tednu od 12. do 18. maja so J 

goriški občini zabeležili gibanje Pre 
bivalstva kot sledi: ,

RODILI SO SE: Francesca Cod» 
rini, Alessia Mosetti, Elisabetta " 
Michele, Sara Petrevcic, Alex Zo^f 
to, Fabio Cumin, Tina Klanjšček, D 
vide Battello, Barbara Visintin.

UMRLI SO: 76-letni upokojenec W 
molo Barbarino, 73-letni upokojen 
Armando Qualizza, 83-letni upokoj 
nec Mario Paoletti, 32-letni upokoj 
nec Alfredo Medeot, 73-letni upokoJ 
nec Riccardo Zonch, 84-letna upo» 
jenka Ida Riul, 83-letni upokojenec 
scar Tomini, 76-letna upokojenka K 
sa Franz, 81-letni upokojenec Caf 
Tosoratti, 69-letni upokojenec Anton 
Marini, 69 letni mehanik Giusepp 
Boschin, 57-letna trgovka Vanda Vo>!j 
tlaender por. Vuga, 86Tetna Anna h 
siach vd. Brumat. ;n

OKLICI: trgovec Maurizio Pintar ^ 
trgovinska prodajalka Angela Draž 
netto, oficir vojske Saver.o Battian 
in gospodinja Raffaela Coco, kome 
cialist Sergio Mogorovich in proff5 
rica Caterina Dell’Erba, orožniški 

in gospodin!
Laura Casale, tiskar Francesco n 
driscina in uradnica Giulia GurtnOP 
uradnik Maurizio Bidut in uradmc 
Elvia Cessar.

KD za razširitev koalicije 
z laiko-socialisti povsod

O težavah avtoprevoznikov 
razpravljali na pokrajini

Demokristjani seveda pozitivno oce
njujejo volilne rezultate. Občinsko 
vodstvo KD v Gorici je ugodno oce
nilo rezultat v tej občini. Tajnik Ma
rio Leardi je v svojem poročilu pod-

SLOVENSKO 
.-STALNO „ 
"GLEDALIŠČE 

V TRSTU

V sodelovanju z Zvezo slovenskih 
kulturnih društev in Zvezo slo
venske katoliške prosvete

OB 40-LETNICI OSVOBODITVE

MITING

Zamisel in izbor:
Miroslav Košuta

Režija: JOŽE BABIČ
Jutri, 24. maja, ob 20.30 v 

Kulturnem domu v GORICI.

črtal, da KD ni le ohranila glasov, 
marveč jih povečala, v Gorici bi sko
raj pridobila še enega svetovalca. V 
rajonskih svetih je povečala število 
zastopnikov od 47 na 51. Potrjena je 
bila pravilna ponovna kandidatura 
župana Scarana, ki da ga je vsa stran
ka podprla. Mestno vodstvo KD se 
zavzema za obnovitev prejšnje koali
cije, ki naj bo homogena s tisto v 
pokrajinskem in deželnem merilu. Po
gajanja naj se prično takoj, da se 
lahko nadaljuje z uresničevanjem pro
gramov, ki so bili sprejeti v prejš
nji mandatni dobi.

Tudi pokrajinski tajnik KD Gian
franco Crisci je na seji pokrajinske
ga vodstva stranke ugodno ocenil re
zultate volitev. Zavzema se za sode
lovanje z laiko - socialisti v Gorici, 
Krminu in Gradišču. Pozitivno oce
njuje rezultate v manjših občinah. V 
upravah naj se še naprej uresničuje
jo že začrtam programi. To velja še 
posebej za državni zakon, ki daje pod
poro 220 milijard lir tržaški in gori
ški pokrajini.

O težavah v avtoprevozništvu na 
Goriškem, zlasti kar zadeva oprav
ljanje dejavnosti v državah Vzhodne 
Evrope in Jugoslavije, so razprav
ljali včeraj na sedežu pokrajinske u- 
prave. Sindikalni predstavniki avto
prevoznikov so opozorili, kakor izha
ja iz poročila za tisk, na nekatera 
najbolj nujna vprašanja: na težave 
glede odplačevanja prevoznine, na ze
lo visoke cestnine, na potrebo po spre
membi v sedanji praksi glede izdaja
nja in veljavnosti prevoznih dovoljenj. 
Zlasti visoke cestnine, ki so, kakor 
izhaja iz poročila za tisk, precej viš
je od tistih v drugih državah, vpli
vajo na zmanjševanje konkurenčnosti 
italijanskih prevoznikov. Še zmeraj 
ostaja nerešeno tudi vprašanje pla
čevanja prevozov. Avtoprevozniki 
predlagajo ustanovitev nekakšnega 
avtonomnega računa za tovrstne sto
ritve, predlagajo pa tudi, da se za
mrzne sedanje število dovoljenj za 
prevoze blaga v Jugoslavijo.

Sestanek je bil sklican v pripravah 
na skorajšnje zasedanje mešane ita

lijansko - jugoslovanske komisije o 
prevozih, ki naj bi bilo prve dni ju
nija. Na zasedanju naj bi poiskali 
najbolj primerne rešitve tudi za zgo
raj omenjena vprašanja. Sestanka s 
sindikalnimi predstavniki avtoprevoz
nikov se je poleg predsednika pokra
jine Silvia Cumpete in odbornika za 
javna dela Edoarda Bressana, udele
žil tudi goriški župan Scarano.

Občni zbor 
konzorcija 
briških vin

Člani konzorcija za zaščito tipičnih 
briških vin Collio se bodo zbrali na 
občnem zboru v nedeljo, 26. maja, ob 
10. uri v dvorani trgovinske zborni
ce v Ulici Crispi. Na dnevnem redu 
so poročila o delovanju v lanskem le
tu ter odobritev proračuna za letoš
nje leto.

_____ razstave ^
V občinski dvorani Antiche mur^y

Tržiču bodo v petek, 24. maja, ob ^ 
uri, odprli razstavo del Maura Ton,0 
ta in Furia de Denara. Odprta bo 
konca meseca.

V goriškem avditoriju odprò v P® 
tek, 24. maja, ob 18.30, razstavo o. 
niformali italijanske vojske od U. 
do 1985. Prirejajo goriško filatelist1, 
no društvo, poveljstvo brigade Go' 
zia in občinska uprava.

kino
Gorica

VERDI 16.00—18.45—21.30 »AmadeUS«-
VITTORIA 17.30-22.00 »Audaci, W 

tastiche e viziose«.
CORSO 18.00-22.00 »Arancia mecca' 

niča«. Prepovedan mladini pod 1 ' 
letom.

Tržič
EXCELSIOR 17.30—22.00 »Femmib6 

golose« barvni film.
COMUNALE Zaprto.

Nova Gorica in okolici
SOČA 18.00 »Policijska akademija«-
SVOBODA 20.00 »Neonska džungla*’
DESKLE Ni predstave.


